
Na przestrzeni kilku dni do ratusza dotarły 
bardzo dobre wieści o przyznaniu prawie 
8 mln zł dofi nansowania na trzy poważne 
projekty. Ponad 4 mln Sochaczew dostanie 
na termomodernizację centrów kultury 
w Boryszewie i Chodakowie oraz hali 
sportowej przy ul. Chopina. 2,5 mln to 
dotacja na pierwszy etap remontu stadionu 
miejskiego przy Warszawskiej. Z kolei 
1,3 mln dofi nansowania to pieniądze na 
kilkaset zajęć wyrównawczych w szkołach, 
zakup laptopów, rzutników i interaktyw-
nych tablic dla pięciu placówek oświaty. 
O szczegółach piszemy na stronach 5, 7 i 8

Wielki jubileusz
W weekend 
„Osiemdziesiątka” 
hucznie świętowała 
90 lat swojego istnienia

                                       str. 16

25 lat Biegów
Jedna z największych 
w Polsce imprez 
lekkoatletycznych 
skończyła ćwierć 
wieku
                                   str. 21

40 ekip 
na starcie
Na boisku w 
Chodakowie odbył się 
XVII Turniej Dzikich 
Drużyn
                                    str. 23
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Z burmistrzem Piotrem Osieckim 
rozmawiamy o inwestycyjnym boo- 
mie, jaki przeżywa miasto. O tym, 
co już się buduje lub remontuje, a co 
powstanie w przyszłości. O stanie 
zaawansowania programu „Drogi 

zamiast błota”. Poruszamy temat 
geotermii - wielkiego, pokoleniowe-
go projektu, który staje się coraz 
bardziej realny, a który może wiele 
zmienić w Sochaczewie. Pytamy o 
zmianę operatora na rynku odbioru 
odpadów, bulwary nad Bzurą i stan 
fi nansów miasta. 

Nie zabraknie inwestycji Miliony dla Sochaczewa
Strony 11-14

Strony 6, 7

Rock, reggae i dance królować będą na scenie podczas tegorocznych Dni Sochaczewa. Sobotnią gwiazdą będzie Messajah. Niedziela upłynie 
podczas koncertów CamaSutry, After Party oraz Power Play. Swój program kabaretowy przedstawi Marcin Daniec. Ulicami miasta przejdzie 
parada, w której udział wezmą dzieci i młodzież z SCK, instruktorzy oraz przyjaciele placówki. Na placu Kościuszki wszyscy sochaczewianie 
będą mogli spróbować okolicznościowego mazurka, upieczonego specjalnie z okazji święta miasta. 

Święto Miasta
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WAŻNY TEMAT
WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991

Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 

997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

Schronisko „Azorek” 
791-604-108

791-606-109 (adopcje)

Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00

MPT Taxi 
191-91

Taxi 
46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowe 
888-766-600

USC 
46 862-23-02

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30

Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

ZUS 46 862-64-33

Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Jak podkreślał po spotkaniu 
Maciej Małecki, jest szczę-
śliwy, że dzięki programowi 
mieszkańcy jego rodzinne-
go miasta otrzymują szansę 
na posiadanie mieszkania 
na atrakcyjnych warun-
kach. Zaznaczył też, że pro-
gram jest jednym z wie-
lu dowodów na to, że rząd 
Prawa i Sprawiedliwości 
dotrzymuje obietnic złożo-
nych przed wyborami i robi 
to w bardzo dobrym tempie.

- Z radością i satysfak-
cją mogę dziś powiedzieć, że 
mój Sochaczew dołączył do 
programu Mieszkanie Plus 
– mówił Maciej Małecki. - 
Mieszkanie Plus to budowa 
miejsca do życia dla polskich 
rodzin i budowa dobrej przy-
szłości naszego kraju. Pro-
gram odzwierciedla myślenie 
rządu Prawa i Sprawiedliwo-
ści o potrzebach Polaków i 
dążenie do wzmocnienia pol-
skich obywateli. Program jest 
też silnie prorozwojowy dla 
regionu do którego trafi . Po-
siadanie własnego dachu nad 
głową ma moc przyciągania 
młodych ludzi, którzy szu-
kają swojego miejsca w ży-
ciu. Dlatego cieszę się i jestem 
wdzięczny, że Piotr Osiecki, 
burmistrz mojego rodzinne-
go miasta, podjął zapropono-
waną przeze mnie inicjatywę, 
czego owocem jest podpisany 
dziś list intencyjny.

– Mieszkanie Plus to 
nowa jakość i oferta na rynku 
mieszkaniowym. Obserwu-

jemy zmieniające się trendy w 
stylu życia, ludzie młodzi co-
raz częściej zmieniają miejsce 
zamieszkania w poszukiwa-
niu pracy – stwierdził Piotr 
Osiecki. - Program stwarza 
atrakcyjną możliwość wy-
najmu mieszkania, co może 
stanowić dodatkową zachę-
tę do osiedlenia się w naszym 
mieście. Budownictwo wie-
lorodzinne jest czynnikiem, 
który wspiera i rozwija go-
spodarkę, ale również przy-
czynia się do dynamicznego 
rozwoju miast.

Znana jest już lokaliza-
cja, w której powstanie budy-
nek. Jest to niezabudowany 
obszar przy ul. Łuszczew-
skich, pomiędzy Stacją Mu-

zeum a blokami wojskowy-
mi przy Dywizjonu 303.

- Jeszcze przed rozpo-
częciem inwestycji mamy do 
uregulowania dwie kwestie 
– mówi Ewa Syta, rzecznik 
prasowy Banku Gospodar-
stwa Krajowego. - Pierwszą 
jest status gruntów, który bę-
dzie przedmiotem zaintereso-
wania naszego zespołu ana-
lityków. Kiedy już sytuacja 
własnościowa zostanie zwery-
fi kowana, rozpoczną się roz-
mowy między samorządem 
Sochaczewa, a BGK na temat 
ostatecznego kształtu umowy 
inwestycyjnej. Jej podpisanie 
otworzy drogę do rozpoczę-
cia właściwych prac budow-
lanych. Będziemy się starać 

możliwie szybko przeprowa-
dzić wszystkie formalności, 
ponieważ zależy nam, by jak 
najszybciej zacząć budowę 
mieszkań. 

Lokalizacja przy uli-
cy Łuszczewskich jest bar-
dzo atrakcyjna z punk-
tu widzenia ewentualnych 
najemców. W pobliżu nie 
brakuje szkół, przedszko-
la, przychodni lekarskich, 
sklepu. Nie bez znaczenia 
jest też rozsądna odległość 
od stacji PKP. Na działce 
powstać ma blok mieszkal-
ny na około 150 mieszkań.

System programu Miesz-
kanie Plus jest skonstruowa-
ny w sposób atrakcyjny tak 
dla przyszłych najemców, 

jak i dla samorządu. Socha-
czew nie poniesie żadnych 
kosztów związanych z wy-
budowaniem nowego bloku. 
Jedynym obowiązkiem bę-
dzie objęcie zarządu nad bu-
dynkiem już po zamknięciu 
inwestycji. 

Warto podkreślić, że 
zgodnie z założeniami 
Mieszkania Plus, indywi-
dualni najemcy mogą z cza-
sem, dzięki spłacanymi w 
czynszu ratom kapitało-
wym, stać się właściciela-
mi nieruchomości. Pro-
gram zakłada dwie opcje 
wynajmu, z których znacz-
nie atrakcyjniejsza wydaje 
się właśnie ta umożliwiająca 
dojście do własności  lokalu. 

Mieszkanie Plus w Sochaczewie
Burmistrz Piotr Osiecki w obecności ministra Macieja Małeckiego podpisał 25 maja w Warszawie 
list intencyjny skierowany do Banku Gospodarstwa Krajowego. Otwiera to drogę do powstania 
w Sochaczewie około 150 mieszkań w ramach rządowego programu Mieszkanie Plus.

Spotkanie burmistrza Piotra Osieckiego z przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego zaowocowało dołączeniem 
Sochaczewa do programu Mieszkanie Plus

Siedem nowych urządzeń 
trafi  na sochaczewskie pla-
ce zabaw przy ulicy 1 Maja, 
17 Stycznia, Fabrycznej i 
alei 600-lecia. Firma Comes 
z Szydłowca, która wygrała 
przetarg na te prace, bę-
dzie miała dwa tygodnie na 
ich wykonanie, a to ozna-
cza, że pod koniec czerwca 
urządzenia będą już stać 
i dawać radość najmłod-
szym.

W tegorocznym budżecie 
miasta odłożono 40 tysięcy 
złotych na zakup dodatko-
wego wyposażenia placów 
zabaw, czyli wymianę zu-
żytych i zniszczonych, oraz 
zakup nowych zjeżdżalni i 
bujawek. W maju ogłoszo-
no przetarg, który wskaże 
wykonawcę robót. Już wia-
domo, że na placu przy ul. 
1 Maja miasto chce ustawić 
huśtawkę „Bocianie gnia-

do”  i  karuzelę krzesełkową 
z siedziskami wyposażony-
mi w gumowe oparcia. Plac 
zabaw przy alei 600-lecia, 
na osiedlu komunalnym w 
Trojanowie, wzbogaci się o 
huśtawkę „Bocianie gniaz-
do”. Dzieci z ul. Fabrycznej 
zapewne ucieszy widok za-
daszonego zestawu składa-
jący się ze zjeżdżalni i trapu 
do wspinaczki. Mali miesz-
kańcy z osiedla w rejonie 

ulicy 17 Stycznia otrzyma-
ją walec (ruchoma bieżnia 
z poręczami), równoważnię 
w postaci ruchomej kładki i 
bujak sprężynowy.

Urządzenia będą nowe, 
o konstrukcji stalowej, 
ocynkowane, z elementa-
mi antypoślizgowymi, od-
porne na wpływ warun-
ków atmosferycznych oraz 
uszkodzenia mechanicz-
ne (uderzenia, obciążenia). 

Wszystkie muszą posiadać 
certyfi katy bezpieczeństwa 
i dwuletnią gwarancję. Mia-
sto zapłaci fi rmie Comes 
33,5 tys. zł. 

Przypomnijmy, że w 
ubiegłym roku na tworze-
nie nowych i zakup wypo-
sażenia dla już istniejących 
placów zabaw miasto wy-
dało aż 116 tys. zł. Budowa 
od postaw miejsca do zabaw 
na osiedlu komunalnym w 

Trojanowie kosztowało 43 
tys. złotych, niewiele mniej 
(42,2 tys. zł) wydano na trzy 
siłownie zewnętrzne na pla-
cach w Chodakowie, Bory-
szewie i w centrum miasta. 
Ogrodzenie miejsc zabaw 
przy ul. 1 Maja, Kozubow-
skiego i al. 600-lecia po-
chłonęło 17,7 tys. zł, a zakup 
i montaż urządzeń zabawo-
wych dla dzieci z osiedla 
Korczaka 12,8 tys. zł. (daw)

Do wakacji przygotują dzieciom trzy place zabaw
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RADA MIASTA

Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Obrady rozpoczęły się jednak 
od uchwały, przy której wynik 
głosowania łatwo było przewi-
dzieć. Radni jednogłośnie zde-
cydowali o uhonorowaniu wie-
loletniego komendanta hufca 
ZHP i społecznika Krzysztofo-
wa Wasilewskiego tytułem Ho-
norowego Obywatela Miasta. 
Wnioskowali o to burmistrz 
Piotr Osiecki i szef rady Syl-
wester Kaczmarek. Tuż przed 
głosowaniem przewodniczą-
cy przypomniał, że, zgodnie z 
procedurą, kandydatura była 
wcześniej konsultowana z rad-
nymi i wszyscy wyrazili dla niej 
pełne poparcie. Sylwester Kacz-
marek osobiście rekomendował 
głosowanie „za” zaznaczając, że 
Krzysztof Wasilewski od kilku 
dekad jest autorytetem dla mło-
dzieży, uczy ją sumienności, od-
powiedzialności, patriotyzmu, 
a swoją wieloletnią pracą zasłu-
żył na tytuł Honorowego Oby-
watela Sochaczewa. Wręczenie 
tytułu odbędzie się 9 czerw-
ca podczas uroczystej sesji RM 
inaugurującej Dni Sochaczewa 
2017.

Ponadto radni wyrazi-
li zgodę na rozszerzenie Stre-
fy Płatnego Parkowania o uli-
cę Warszawską (odcinek od 
Staszica do al. 600-lecia) i Po-
przeczną. Jak wyjaśniano, strefa 
sprawdza się, przez mieszkań-
ców została przyjęta pozytyw-
nie, darmowe pół godziny wy-
starcza na załatwienie spraw w 
urzędach, bankach czy zaku-
py. Jej rozszerzenie zwiększy 
rotację na miejscach postojo-
wych, a na tym szczególnie za-
leży przedsiębiorcom prowa-
dzącym sklepy i zakłady przy 
głównych ulicach miasta.  

 Rada udzieliła burmi-
strzowi upoważnienia do za-
warcia porozumienia z gminą 
Sochaczew o wspólnych, dar-
mowych kursach ZKM ze sta-
cji PKP do Żelazowej Woli. Jak 
mówił referujący uchwałę z-ca 
burmistrza Dariusz Dobrowol-
ski, autobusy będą jeździć w 
sezonie turystycznym w każ-
dy dzień wolny od pracy. Koszt 
działania linii specjalnej pokry-
ją wspólnie miasto i gmina. Pa-
sażerowie korzystać mają z linii 
bezpłatnie. 

 Radni przeznaczyli do 
sprzedaży 85-metrową dział-

kę położoną przy ul. Targowej 
oraz 36-metrowy lokal użytko-
wy przy ul. Mickiewicza. Usta-
lili także nowe bonifi katy stoso-
wane przy sprzedaży mieszkań 
komunalnych. Zgodzili się, by 
za 1 procent rynkowej warto-
ści zajmowane lokale mogły 
przejmować na własność ro-
dziny korzystające z progra-
mu 500 Plus oraz posiadacze 
Sochaczewskiej Karty Seniora 
(65+ i 75+), a za 25 procent po-
zostali najemcy. Ratusz szacuje, 
że z nowych przepisów już te-
raz mogłoby skorzystać około 
75 rodzin - 20 z programu 500 

Plus, 10 seniorów i 45 pozosta-
łych najemców. Kolejnych 30 
aktów notarialnych można by 
podpisać, gdyby rodziny zde-
cydowały się spłacić zadłużenie 
i przez to spełniły podstawowy 
warunek programu. Jak pod-
kreślał wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski, uchwała nie za-
wiera żadnych ram czasowych, 
zatem jeśli lokator jeszcze nie 
jest objęty Kartą Seniora, a bę-
dzie ją miał za rok czy dwa, tak-
że skorzysta z bonifi katy. 

 Na sesji zapadła decy-
zja o przystąpieniu do wspól-
nej z powiatem sochaczewskim 
modernizacji ulic Licealnej i 
15 Sierpnia. Chodzi o złożenie 
wniosku o rządową dotację i 
partycypowanie w kosztach ro-
bót. Miasto ma być liderem, a 
powiat partnerem tego przed-
sięwzięcia. Jeśli projekt otrzyma 
dofi nansowanie, prace miałyby 
zostać przeprowadzone w 2018 
roku. 

 Bez uwag radni zgodzi-
li się przeznaczyć 30 tys. zł na 
dwa projekty techniczne - do-
budowę chodnika przy ulicy 
Wyszogrodzkiej (1700 m) oraz 
wymianę chodnika przy ul. 
Chopina, na wysokości parku 

w Chodakowie. Miasto opra-
cuje dokumentację i przekaże 
ją Mazowieckiemu Zarządowy 
Dróg Wojewódzkich, czyli za-
rządcy tych ulic. Ratusz liczy, że 
obydwa zadania będą wykona-
ne jeszcze w tym roku. 

 Ustalono również zasady 
tegorocznej edycji Sochaczew-
skiego Budżetu Obywatelskie-
go. Jak mówił z-ca burmistrza 
Marek Fergiński, po konsulta-
cjach społecznych, zasięgnię-
ciu opinii reprezentantów rady 
miasta, Rady Pożytku Publicz-
nego, Rady Sportu i Powia-
towej Izby Gospodarczej, w 
porównaniu z poprzednim ro-
kiem wprowadzono tylko jed-
ną zmianę - głosowanie nad 
wybranymi projektami po-
trwa o tydzień dłużej. W 2018 
roku na realizację zwycięskich 
pomysłów odłożone zostanie 
1.150.000 zł.

 Na koniec radni nada-
li statut Miejskiemu Ośrod-
kowi Pomocy Społecznej w 
Sochaczewie (aktualizacja pod-
stawy prawnej) i skorygowa-
li w jednym punkcie marco-
wą uchwałę o wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego.

Radni w każdym punkcie byli zgodni
Godzina wystarczyła, by radni miasta przegłosowali kilkanaście uchwał wprowadzających poważne zmiany w budżecie, 
przesądzających o sprzedaży mieszkań seniorom i rodzinom objętym programem 500 Plus z bardzo korzystną bonifi katą, 
zbliżających nas do remontu ulic 15 Sierpnia i Licealnej. Sesja odbyła się 24 maja. 

Więcej pieniędzy na asfalto-
wanie ulic, nowe chodniki i 
oświetlenie, ale też na bezpie-
czeństwo i rekreację. W czasie 
ostatniej sesji Rady Miasta 
(24.05) na wniosek burmi-
strza rozdzielono prawie 3 
mln zł, głównie na zupełnie 
nowe zadania. 

Zgodnie z zapowiedzią, że te-
goroczna lista miejskich in-
westycji będzie wydłużana 
w miarę, jak w budżecie po-
jawią się dodatkowe pienią-
dze, poznaliśmy ich uzupeł-
nioną listę. 

- W kilka minut na pro-
jekty drogowe przeznaczyli-
śmy dwa miliony złotych, w 
tym 350 tysięcy na ich bieżą-
ce utrzymanie, czyli w prak-
tyce kolejne asfalty na ulicz-
kach osiedlowych. W tym 
roku masa bitumiczna wyla-
na zostanie m.in. na ul. Gra-

nicznej, Piaszczystej, Topolo-
wej, Powstańców Warszawy, 
Zacisznej, Promiennej i Po-
łanieckiej - mówi burmistrz 
Piotr Osiecki. 

Z ubiegłorocznej nad-
wyżki sfi nansowane będzie 
wiele innych, istotnych pro-
jektów. 75.000 zł rada prze-
kazała policji na dodatkowe 

patrole (68.000) i nagrody 
dla najlepszych funkcjona-
riuszy, a 30.000 zł straży po-
żarnej na bieżącą działal-
ność. 90.000 wydzielono na 
budowę miejsca do kąpania 
przy plaży miejskiej, które 
ma być gotowe już pod ko-
niec czerwca, a 50.000 na 
modernizację ozonatora na 

pływalni Orka. Z tego powo-
du od 10 do 23 czerwca pły-
walnia będzie zamknięta. O 
143.000 zł zwiększono wy-
datki MOPS na usługi opie-
kuńcze, dodatkowe 100.000 
przeznaczono na remont II 
piętra Urzędu Miejskiego, a 
88.300 zł na zakup nowych 
parkomatów. (daw)

Dłuższa lista miejskich inwestycji
Urząd Miejski gościł członków 
włocławskiej Rady Działalno-
ści Pożytku Publicznego oraz 
przedstawicieli samorządu 
Włocławka i tamtejszych or-
ganizacji pozarządowych. 

Spotkanie odbyło się 19 maja 
w kramnicach miejskich. Pra-
cownicy Wydziału Kultury, 
Sportu, Turystyki i Organiza-
cji Pozarządowych sochaczew-
skiego UM w prezentacji muli-
timedialnej przedstawili m.in. 
fi nansowe i pozafi nansowe for-
my wsparcia dla organizacji po-
zarządowych działających w 
Sochaczewie. W głównej mie-
rze spotkanie miało jednak na 

celu wymianę doświadczeń w 
zakresie działania rad pożytku 
publicznego w obu miastach.

- Omawialiśmy dużo kwe-
stii technicznych: rozwiązania 
przy organizowanych konkur-
sach dla NGO, sposoby sporzą-
dzania protokołów z posiedzeń 
rady, procedury powoływania 
różnych komisji. Podzieliliśmy 
się także z gośćmi z Włocławka 
wzorami różnych urzędowych 
dokumentów – mówi naczelnik 
wydziału Agata Kalińska. 

Po konferencji delega-
cja udała się do Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą, a później na teren 
kolejki wąskotorowej. (mf)

Wymiana doświadczeń

Nowe zadania w budżecie 2017
• 430.000 - na odwodnienie i asfalt na ul. 
Granicznej 
• 350.000  - na bieżące utrzymanie dróg, 
dalsze prace w ramach „Dróg zamiast błota”
• 263.000 - na asfalt na ul. Piaszczystej 
(Wypalenisko)
• 200.000 - dodatkowa kwota na kanalizację 
deszczową i asfalt w ul. Małej i Gagarina 
• 120.000 - na asfalt na ul. Topolowej 
(Chodaków)
• 110.000 - na asfalt na ul. Powstańców 
Warszawy (Chodaków)
• 97.000 - na odwodnienie i asfalt na ul. 
Rybnej
• 89.000 - na przebudowę chodnika w ul. 1 
Maja (odcinek Reymonta - budynek sądu)

• 64.000 - na asfalt na ul. Zacisznej (Wypa-
lenisko)
• 64.000 - na przebudowę 260 m chodnika w 
ul. Płockiej - odcinek do ul. Rolniczej 
• 42.000 - na przebudowę chodnika 
w ul. Parkowej
• 39.000 - na asfalt na ul. Promiennej 
(Rozlazłów) 
• 35.000 - na dobudowę oświetlenia 
w ulicy Zamoyskiego 
• 32.000 - na asfalt na ul. Połanieckiej 
(Rozlazłów)
• 30 000 - projekty chodników 
przy drogach wojewódzkich 
- ul. Wyszogrodzkiej i Chopina



6 czerwca 2017  nr 12 (1286)4
SOCHACZEWSKA

PROSTO Z RATUSZA

We wtorek 23 maja na 
wniosek Komisji Budże-
tu i Finansów, sejmik wo-
jewództwa mazowieckiego 
rozdysponował środki, ja-
kie pojawiły się w budżecie. 

- Z siedmiu milionów aż 
2,5 przesunięto na remont dro-
gi wojewódzkiej nr 705, czy-
li ulicy Chodakowskiej w So-
chaczewie, na całej długości 
między rondami Chodaków i 
Jana Pawła II – cieszy się prze-
wodniczący wspomnianej ko-
misji budżetowej sejmiku, rad-
ny Mirosław Adam Orliński. 
- W ciągu kilku dni MZDW 
rozpocznie przygotowania 
do ogłoszenia przetargu. Bio-
rąc pod uwagę, że procedura 
wyboru wykonawcy potrwa 
około 4-6 tygodni, można się 
spodziewać, że na przełomie 
czerwca i lipca powinniśmy 
poznać tę fi rmę. Jeśli dobrze 
pójdzie, prace ruszą w wakacje 
i do jesieni Chodakowska bę-
dzie gotowa. Zapewnienie fi -
nansowania to najważniejszy 
krok w tej procedurze. Jeśli są 
pieniądze, nie ma już żadnych 
przeszkód. Teraz zaczynamy 
zabiegać o kolejne pieniądze na 
remont ulicy Chopina, od ron-
da Jana Pawła II do torów ko-
lejki wąskotorowej. Ta inwesty-
cja, zgodnie z zapowiedziami, 
ma być przeprowadzona w 
2018 roku – dodaje Orliński.

- Remont Chodakow-
skiej to kolejny duży suk-
ces nas wszystkich. Droga 
jest wojewódzka, ale prze-

cież leży w mieście. Cieszę 
się, że znów, dzięki dobrej 
współpracy z samorządem 
wojewódzkim, skorzysta-
ją mieszkańcy. Przypomnę, 
że na wtorkową sesję Rady 
Miasta skierowałem wnio-
sek o zgodę na przeznacze-
nie pieniędzy na dokumen-
tację budowy chodników 
przy Wyszogrodzkiej i Cho-
pina. Inwestycja przy Cho-
dakowskiej też zaczęła się 
od takiego ruchu miasta – 
komentuje burmistrz Piotr 
Osiecki.

Zamówiony i opłaco-
ny przez miasto projekt re-
montu Chodakowskiej za-
kłada wymianę jezdni wraz 
z podbudową, przebudowę 
skrzyżowań z ulicami Pocz-
tową i Włókienniczą, budo-
wę trzech zatok autobuso-
wych i chodników po obu 
stronach drogi, ułożenie 

dwumetrowej ścieżki rowe-
rowej (utwardzonej kostką 
brukową). Obecny pas dro-
gowy ma od 16 do 20 me-
trów, natomiast jezdnia od 
7 do 9 metrów. Po remon-
cie ulica Chodakowska ma 
mieć jezdnię o szerokości 
siedmiu metrów. Dla wy-
gody kierowców rozszerzy 
się ona na ostatnim odcin-
ku, przy rondzie Jana Paw-
ła II. Nie trzeba zajmować 
się kanalizacją sanitarną, 
bo ta jest nowa, należy jed-
nak dobudować kanalizację 
deszczową i, z myślą o przy-
szłości, wykonać jej odga-
łęzienia w ulicę Pocztową i 
Włókienniczą. To już pro-
jektanci przewidzieli.

Wkład miasta to nie tyl-
ko projekty, ale też znacznie 
poważniejsze zadanie – bu-
dowa i dobudowa oświetle-
nia na Chodakowskiej. W 

tegorocznym budżecie odło-
żono na ten cel 140.000 zł. 
Projekty są gotowe i wyni-
ka z nich, że ulicę oświetli 
dziewiętnaście energoosz-
czędnych lamp. Na pięciu 
słupach planowana jest tyl-
ko wymiana opraw na le-
dowe, pozostałe czternaście 
słupów będzie nowych, tak-
że z oświetleniem typu LED. 
Zastosowanie ekologicznych 
opraw sprawi, że zużycie 
prądu spadnie o ok. 27 proc. 

- Przetarg na wyko-
nawstwo ogłaszany przez 
MZDW i nasz na oświe-
tlenie, powinny wystarto-
wać w jednym terminie, 
ponieważ dwie fi rmy mu-
szą skoordynować zlecone 
im prace. Mamy pieniądze, 
dokumentację, wszelkie po-
zwolenia i uzgodnienia, w 
każdej chwili możemy ru-
szać z procedurą – deklaru-
je Piotr Osiecki. 

Na Chodakowskiej, jak 
wcześniej na Warszawskiej 
i Staszica, na placu budowy 
spotka się jednocześnie kil-
ku wykonawców. Przed wy-
laniem asfaltu i ułożeniem 
chodników trzeba dobudo-
wać kanalizację deszczową, 
ułożyć kable pod oświetle-
nie uliczne, przebudować 
(pod nadzorem PGE Dys-
trybucja S.A. Oddział Łódź-
-Teren) istniejącą sieć elek-
troenergetyczną zasilającą 
domy stojące przy Choda-
kowskiej. (rm, daw)

2,5 mln na Chodakowską
To już pewne – zapowiadany od roku remont ulicy Chodakowskiej dojdzie do skutku. W kwietniu zeszłego 
roku Rada Miasta przeznaczyła pieniądze na projekt tego przedsięwzięcia, w maju 2016 burmistrz Osiecki 
ogłosił przetarg na wyłonienie wykonawcy dokumentacji. 23 maja tego roku sejmik województwa 
mazowieckiego zdecydował o przeznaczeniu na remont należącej do marszałka ulicy 2,5 mln złotych.

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami informuję, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 

1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w użytkowanie
Nr 91.2017 z dnia 25.04.2017r. (działka gruntu nr 174/51 
położona przy ul. Targowej)
Nr 92.2017 z dnia 25.04.2017r. (działki gruntu nr 935 i 1639/3 
położone przy ul. Warszawskiej)
Nr 96.2017 z dnia 09.05.2017r. (działka gruntu nr 1386 
położona przy ul. Kątowej)

2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w najem
Nr 75.2017 z dnia 11.04.2017r. (działka gruntu nr 2517 
położona przy ul. Zamiejskiej).

3. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w dzierżawę

Nr 89.2017 z dnia 25.04.2017r. (działka gruntu nr 776/37 
położona przy ul. Senatorskiej)
Nr 90.2017 z dnia 25.04.2017r. (działka gruntu nr 3415/6 
położona przy ul. Senatorskiej)
Nr 98.2017 z dnia 16.05.2017r. (działka gruntu nr 999/89 
położona przy ul. Senatorskiej)

4. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do zbycia
Nr 117.2017 z dnia 30.05.2017r. (działka gruntu nr 726/6 
położona przy ul. Wyszogrodzkiej)
Nr 118.2017 z dnia 30.05.2017r. (działka gruntu nr 284/2 
położona przy ul. Rybnej)

Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego UM

OGŁOSZENIE

Jednym z tematów omawia-
nych w czasie ostatniej sesji 
rady miasta była propozycja 
uruchomienia bezpłatnych 
kursów ZKM do Żelazowej 
Woli. Rada upoważniła bur-
mistrza do zawarcia stosow-
nej umowy z wójtem gminy 
Sochaczew. Już wiadomo, 
że do połowy października 
autobusy będą woziły pasa-
żerów spod dworca PKP do 
muzeum Chopina - w soboty, 
niedziele i inne dni świą-
teczne. Pierwszy kurs odbył 
się 3 czerwca.

Choć mieszkamy zaledwie 
kilka kilometrów od Żelazo-
wej Woli, wielu sochaczewian 
z zawstydzeniem przyzna-
je, że w domu Chopina ostat-
ni raz było kilka lat temu lub 
wcale. Tak to zwykle bywa, 
że zwiedzamy dalekie kraje, 
a niezwykle atrakcyjne miej-
sce, jak Dom Urodzenia F. 
Chopina, otoczony cudow-
nym parkiem, zostawiamy na 
„za tydzień”. A warto przypo-
mnieć, że od lat mieszkańcy 
Sochaczewa, po okazaniu do-
wodu osobistego, wchodzą 
do parku w Żelazowej Woli 
bezpłatnie. Teraz będzie do-
skonała okazja, by nadrobić 
zaległości. 

Od 3 czerwca do 15 paź-
dziernika sochaczewski 
ZKM proponuje bezpłat-
ne kursy do Żelazowej Woli. 
To wspólny projekt miasta 
i gminy Sochaczew, które 
kosztami podzielą się po po-
łowie. Specjalnie oznakowa-

ny autobus zabierze turystów 
spod stacji PKP, przejedzie 
ulicami Piłsudskiego, 600-le-
cia, Chopina, aż pod bramę 
muzeum w Żelazowej Woli. 
Za darmo będzie można też 
wrócić do miasta, bo w każ-
dy wolny od pracy dzień, w tę 
i z powrotem zaplanowano aż 
19 kursów. 

- To też oferta dla tury-
stów, którzy w sezonie let-
nim odwiedzają Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą, muzeum 
kolei wąskotorowej, nasze 
wzgórze zamkowe. Dobrze, 
by spędzili u nas więcej czasu 
i pojechali także do Żelazo-
wej Woli. Cieszę się, że w tej 
sprawie doszliśmy do poro-
zumienia z gminą Sochaczew 
i wspólnie będziemy promo-
wać najbardziej znanego syna 
ziemi sochaczewskiej – mówi 
burmistrz Piotr Osiecki. 

Specjalnie oznakowany 
autobus kursuje w dni wolne 
od pracy, tj. soboty, niedzie-
le i inne dni świąteczne (tzw. 
czerwona kartka w kalenda-
rzu). 

Oto szczegóły:

Trasa z PKP do Żelazowej 
Woli, wyjazd spod dworca o: 
8.40, 9.43, 10.40, 11.45, 12.53, 
14.15, 15.10, 16.30, 17.30 i 
18.30.

Trasa z Żelazowej Woli 
pod dworzec PKP: 9.20, 
10.06, 11.20, 13.20, 14.45, 
15.40, 16.53, 17.54, 18.55.

(daw)

Za darmo do Chopina

Podopieczn i  M ie jsk ie-
go Przedszkola nr 4 z Od-
działami Integracyjnymi w 
piątek 26 maja odwiedzi-
li Urząd Miejski. Zaprosili 
burmistrzów Piotra Osiec-
kiego i Marka Fergińskiego 
do wspólnej lekcji kodowa-
nia. Samorządowcy wspól-
nie z dziećmi odszyfrowy-
wali ukryty rysunek oraz 

wykonywali zadania na ta-
bletach. Na koniec dzieci 
otrzymały od burmistrzów 
słodkie upominki. Przypo-
mnijmy, że miejska „czwór-
ka” drugi rok uczestnicy w 
programie edukacyjnym 
Mistrzowie Kodowania Ju-
nior, w którym przedszko-
laki uczą się podstaw pro-
gramowania. (mf)

Mistrzowie kodowania w UM
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Przed kilkoma dniami Ma-
zowiecka Jednostka Wdraża-
nia Programów Unijnych opu-
blikowała listę projektów, które 
otrzymają 80-procentowe do-
fi nansowanie w ramach kon-
kursu „Edukacja dla rozwoju 
regionu”. W jego ramach socha-
czewski ratusz przygotował 
pięć wniosków obejmujących 
uczniów szkół podstawowych 
nr 2 i 4, gimnazjów nr 1 i 2 oraz 
chodakowskiego Zespołu Szkół. 
Wszystkie zyskały pozytywną 
ocenę komisji i zakwalifi kowały 
się do dofi nansowania. Wartość 
naszego projektu to 1.686.600 zł, 
przy czym 80 procent kosztów 
(1.349.300 zł) pokryje unijna do-
tacja. Wkład własny miasta w 
wysokości 337.300 zł ma mieć 
charakter niepieniężny, tzn. bę-
dzie nim koszt użytkowania sal 
lekcyjnych.

- Projekt ruszy już we wrze-
śniu tego roku, a zakończy się w 
czerwcu 2019 roku. To kilka ty-
sięcy godzin zajęć językowych, 
komputerowych, ciekawych 
eksperymentów, wyjazdów 
edukacyjnych. Przez dwa lata 
ponad tysiąc uczniów będzie 
wyrównywało edukacyjne nie-
dostatki, rozwijało swoje zdol-
ności i zainteresowania. Liczy-
my, że na fi niszu wzmocnimy 
kreatywność i innowacyjność 
uczniów, nauczymy ich pra-
cy zespołowej, a to niezbędne 
umiejętności na rynku pracy 
– mówi Marek Fergiński z-ca 
burmistrza nadzorujący miej-
ską oświatę. 

Dodajmy, że w każ-
dej szkole wsparciem obję-
ci zostaną także uczniowie 
ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi. 

Gimnazjum nr 2 
(190.400 zł)
206 uczniom szkoła zapropo-
nuje dodatkowe zajęcia z ma-
tematyki, biologii, fi zyki, infor-
matyki i języka angielskiego. 
Wspierać ich będzie sześciu na-
uczycieli, którzy w ramach pro-
jektu m.in. udoskonalą swoją 
wiedzę i umiejętności kompu-
terowe. Szkoła otrzyma nowe 

wyposażenie pracowni ma-
tematycznej i biologicznej. W 
ramach zajęć edukacyjnych 
zaplanowano wyjazd do Cen-
trum Nauki Kopernik w War-
szawie oraz Ogrodu Botanicz-
nego w Powsinie. Pracownie 
wyposażone zostaną w nowo-
czesny sprzęt – dwie tablice in-
teraktywne i połączone z nimi 
laptopy, dwa projektory multi-
medialne, tablicę matematycz-
ną, drukarkę ze skanerem.

Gimnazjum nr 1 
(157.400 zł)
W zajęciach i wyjazdach eduka-
cyjnych weźmie udział łącznie 
180 uczniów, a specjalne kursy 
przejdzie dziewięciu nauczycie-
li. Z unijnej dotacji ratusz dopo-
saży pracownie – matematycz-
ną, chemiczną i biologiczną. 
Gimnazjum chce wyposażyć 
się m.in. w cztery tablice inte-
raktywne wraz z oprogramo-
waniem, tablicę z naniesionym 
układem współrzędnych i sie-
cią kwadratową do pracowni 
matematycznej, specjalistyczną 
szafę na odczynniki chemiczne 
i sprzęt laboratoryjny.

Szkoła Podstawowa nr 2 
(503.900 zł)
W tej szkole projekt obejmie 
240 uczniów i 9 nauczycieli. Za-
planowano zajęcia dodatkowe 
z matematyki, przyrody, kom-
puterów i języków obcych oraz 
doposażenie pracowni ma-
tematycznej i przyrodniczej. 
„Dwójka” chce kupić m.in. czte-
ry tablice interaktywne, pro-
jektory multimedialne, serwer, 

drukarkę 3D, drukarkę ze ska-
nerem, mikroskop z kamerą, 
aparat fotografi czny oraz pięt-
naście laptopów z możliwością 
podłączenia części z nich do 
interaktywnej tablicy, rzutni-
ka i mikroskopu. W pracowni 
przyrodniczej pojawi się  model 
szkieletu człowieka w skali 1: 1.

Szkoła Podstawowa nr 4 
(262.000 zł)
Od września 2017 roku do koń-
ca czerwca 2019 projektem ob-
jętych zostanie 178 uczniów. W 
szkole zorganizowane będą za-
jęcia dodatkowe z matematy-
ki, przyrody, zajęć kompute-
rowych i języka angielskiego. 
Przeszkolenie obejmie także 
pięciu nauczycieli. Szkoła chce 
wyposażyć pracownię przyrod-
niczą, kupić m.in. kilkanaście 
komputerów dla uczniów, dru-
karkę, dwa laptopy kompatybil-
ne z elektroniczną tablicą, ekran 
do rzutnika multimedialnego, 
dwa projektory multimedialne 
i tablicę interaktywną. 

Zespół Szkół (572.800 zł)
Projektem objętych zostanie 
279 uczniów, a przeszkoleniem 
12 nauczycieli. Planuje się zor-
ganizowanie zajęć dodatko-
wych z matematyki, przyrody, 
zajęć komputerowych i języka 
angielskiego, języka niemiec-
kiego a także zajęć dla uczniów 
ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi. W szkole pod-
stawowej ma zostać doposażo-
na pracownia matematyczna i 
przyrodnicza, a w gimnazjum 
matematyczna. Długa jest lista 

planowanych zakupów. Znala-
zło się na niej m.in. pięć tablic 
interaktywnych, dwadzieścia 
laptopów, projektory, rzutniki, 
urządzenia do projekcji obrazu 
i emisji dźwięku, kilka pomo-
cy naukowych, jak przyrząd do 
demonstracji powstawania brył 
obrotowych, zestawy do po-
miarów masy i temperatury, a 
nawet drukarka 3D.

To już kolejny w naszym 
mieście projekt edukacyjny 
w znacznej części fi nansowa-
ny z dotacji unijnych lub rzą-
dowych. W 2012 roku ratusz 
pozyskał ponad 54 tysiące na 
„Dziecięcą Akademię Przyszło-
ści”, czyli 800 godzin zajęć do-
datkowych przeprowadzonych 
we wszystkich szkołach podsta-
wowych. Rok później wystarto-
wał z dwoma dużymi projek-
tami „Marzenia do spełnienia” 
oraz „Wczesna edukacja przy-
szłością dla najmłodszych”, na 
które z Europejskiego Fundu-
szu Społecznego zdobył 954 tys. 
zł dotacji. 

- Często podkreślam, że 
inwestycje w drogi, budynki, 
przestrzeń publiczną są przez 
mieszkańców bardzo dobrze 
odbierane. W ostatnich dwóch 
latach mamy wręcz do czynie-
nia z boomem inwestycyjnym 
na terenie miasta. Ale nie za-
pominamy o innych dziedzi-
nach – edukacji, zdrowiu, opie-
ce społecznej czy kulturze. Ten 
program jest tego dowodem. 
Inwestujemy w dzieci, a to za-
wsze jest najlepsza inwestycja 
– komentuje burmistrz Piotr 
Osiecki.

Wielki program dla szkół
Blisko 1,5 mln złotych pozyskało miasto na kolejny, wielki projekt edukacyjny. Dzięki 
pieniądzom z Unii Europejskiej pięć sochaczewskich szkół wzbogaci się o kilkadziesiąt laptopów, 
rzutników, tablic interaktywnych oraz wiele innych pomocy naukowych, a tysiąc uczniów 
skorzysta z dodatkowych zajęć pozalekcyjnych. Pierwsze zajęcia odbędą się już we wrześniu.

Nowa pracownia komputerowa w Zespole Szkół w Chodakowie. W kolejnej będą laptopy

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami informuje się, 
że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Socha-
czewie wywieszono Zarządzenie Nr 116.2017 z dnia 
30.05.2017 r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieru-
chomości przeznaczonej do oddania w użyczenie z 
zasobu Gminy Miasto Sochaczew
- lokal użytkowy o pow. 46,83 m2 w budynku 
przy ul. Staszica 50 

Wydział Gospodarki Lokalowej UM

Ogłoszenie
KONKURSY NA STANOWISKA DYREKTORÓW

W zawiązku z upływem kadencji dyrektorów placówek 
oświaty Burmistrz Miasta ogłosił konkursy na sta-
nowiska dyrektorów: Miejskiego Przedszkola nr 6, 
Miejskiego Przedszkola nr 7 oraz Szkoły Podsta-
wowej nr 2. W związku z reformą oświaty i decyzją 
Rady Miasta o utworzeniu nowych placówek, 
Burmistrz Miasta ogłosił konkursy na stanowiska 
dyrektorów: Szkoły Podstawowej nr 1 i Szkoły 
Podstawowej nr 6 (zaczną działalność od 1 września 
2017)
Szczegółowe treści ogłoszeń zawierające wymagania 
stawiane kandydatom, ich kwalifi kacji, składanych 
dokumentów oraz terminy składania dokumentów 
dostępne są Biuletynie Informacji Publicznej (BIP) 
dostępnym na stronie internetowej Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie – www.sochaczew.pl. 

Na pl. Kościuszki stanął 
ambulans  Fundacji Ronal-
da Mc’Donalda w którym 
bezpłatnie wykonywane 
były badania USG. Przez 
trzy dni – od 2 do 4 czerwca, 
lekarze radiolodzy przeba-
dali około zapisanych 210 
dzieci.

Zgłoszenia na badania prze-
biegły jak zwykle błyska-
wiczne, a miejsca rozeszły 
się ekspresowo. Nic dziw-
nego - badania mają na celu 
dokładną ocenę stanu na-
rządów wewnętrznych oraz 
wykrycie ewentualnych od-
stępstw od normy. Są reali-
zowane według standardów 
medycznych określonych 

dla grupy wiekowej od 9 
miesięcy do 6 lat przez Pol-
skie Towarzystwo Ultraso-
nografi czne i wykonywane 
przez doświadczony zespół 
medyków. To już siódma 
tego typu akcja Sochacze-
wie. Ambulans Fundacji, 
który przyjeżdża do nas 
na zaproszenie władz mia-
sta. Pojazd to unikatowa, 
mobilna stacja medyczna, 
składająca się z poczekal-
ni – rejestracji oraz dwóch 
gabinetów lekarskich, wy-
posażonych w nowoczesny 
sprzęt ultrasonografi czny. 
Koszty USG pokrył urząd 
miejski z funduszy prze-
znaczonych na profi laktykę 
prozdrowotną. (ap)

Darmowe USG dla dzieci
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W najbliższy weekend Dni 
Sochaczewa. Czy to bę-
dzie ostatnie święto mia-
sta na terenie MOSiR? 
Czy za rok będziemy ba-
wić się w okolicach nowej 
muszli koncertowej?
Na pewno w najbliższych 
miesiącach rozpoczniemy tę 
inwestycję. Nie mogę więc 
dziś obiecać, że na pewno 
zdążymy z jej ukończeniem 
do czerwca przyszłego roku, 
bo to bardzo duże przed-
sięwzięcie. Obiecałem jed-
nak mieszkańcom, że zmie-
nimy ten fragment miasta 
tak, by znów był wizytów-
ką Sochaczewa i tak się sta-
nie. Podobnie będzie z dru-
gą sztandarową inwestycją, 
którą obiecywałem dwa lata 
temu, czyli stadionem miej-
skim. 

Na jakim etapie jesteśmy, 
jeśli chodzi o przebudo-
wę stadionu Orkana?
Właśnie dostaliśmy wiado-
mość o tym, że minister-
stwo sportu przyznało nam 
dofi nansowanie w wysoko-
ści ponad 2,5 miliona zło-
tych, czyli maksymalną 
kwotę, jaką mogliśmy pozy-
skać na tym etapie. To po-
zwala nam rozpocząć in-
westycję. Trzeba pamiętać, 
że zakres zadania jest tak 
ogromny, że będziemy je 
etapować, ale na pewno zre-
alizujemy. Możemy rozpo-
czynać pierwszy etap – za-
czniemy od remontu płyty 
głównej, budowy bieżni z 
nawierzchnią poliuretano-
wą i trybun. Przy okazji po-
dziękowania dla ministra 
Macieja Małeckiego, któ-
ry wsparł nasze działania 
zmierzające do pozyskania 
dotacji. 

Renowacja miejskich par-
ków, muszla i stadion to 
takie wisienki na torcie 
wśród naprawdę wielu in-
westycji, jakie w tej chwi-
li są i będą realizowane w 

Sochaczewie. Miasto od 
lat nie przeżywało takie-
go boomu inwestycyjne-
go. Budowa goni budo-
wę, co chwilę zamykane 
są jakieś główne drogi – 
bo idą do remontu. Skąd 
takie przyspieszenie?
Zawsze podkreślałem, że 
podstawą sukcesu w samo-
rządzie jest współpraca – 
z mieszkańcami, radnymi, 
sąsiednimi samorządami, 
wreszcie z administracją 
rządową. Już w poprzedniej 
kadencji współpraca świet-
nie układała się praktycznie 
ze wszystkimi tymi pod-
miotami, poza samorzą-
dem powiatowym. Zmiana 
władz w starostwie otwo-
rzyła możliwość współpra-
cy i na tym polu. Do tego 
samorząd wojewódzki upo-
rał się z problemami fi nan-
sowymi, czyli ze słynnym 
„janosikowym”, a i zmiana 
rządu też miała spore zna-
czenie. Dziś wszędzie mamy 
partnerów, którzy chcą z 
nami działać i nam poma-
gać. Moim i moich współ-
pracowników zadaniem jest 
te porozumienia inicjować i 
wspierać. 

Głównie fi nansowo.
To też, ale nie tylko o pienią-
dze chodzi, choć oczywiście 
są bardzo ważne. Najnowsze 
przykłady to wspólna inicja-
tywa nasza i marszałka, jeśli 
chodzi o budowę chodników 
przy ul. Chopina i Wyszo-
grodzkiej. Na ostatniej sesji 
Rady Miasta radni wyrazi-
li zgodę na wyasygnowanie 
pieniędzy na projekty tech-

niczne tych dwóch inwesty-
cji. Gdy je wykonamy, prze-
każemy dokumentację jako 
nasz wkład do budowy, któ-
rą poprowadzi Mazowiec-
ki Zarząd Dróg Wojewódz-

kich. Trzeba też pamiętać, 
że wszystko zaczęło się od 
listów mieszkańców z proś-
bami o te inwestycje. Czy-
li mamy współpracę na linii 
mieszkańcy-burmistrz-rad-
ni miejscy-samorząd woje-
wódzki. I tak jest w bardzo 
wielu przypadkach. 

To jakich jeszcze wspól-
nych inicjatyw inwe-

stycyjnych możemy się 
spodziewać w tym i przy-
szłym roku?
Będzie ich wiele. Nie tylko in-
westycyjne – z gminą Socha-
czew uruchamiamy wspólnie 
darmowy, weekendowy auto-
bus do Żelazowej Woli. Z kil-
koma innymi gminami od 
jakiegoś czasu jesteśmy za-
angażowani w projekt Dolina 
Bzury. Oba mają służyć roz-
wojowi rekreacji i turystyki w 
naszym regionie. 

Wróćmy jednak do twar-
dych inwestycji, bo to za-
wsze budzi największe 
zainteresowanie miesz-
kańców. 
Wyliczę te najważniejsze. W 
Chodakowie, jeszcze w tym 
roku, będzie to ulica Choda-
kowska, za rok ulica Chopi-
na od torów kolejki wąskoto-
rowej do ronda Jana Pawła II. 
Na Boryszewie ul. 15 Sierp-
nia – samorząd wojewódz-
ki przymierza się do remon-
tu swojej części tej ulicy – od 

obwodnicy do granic miasta, 
a my - mam nadzieję w part-
nerstwie z powiatem – do 
przebudowy odcinka od ob-
wodnicy wraz z ulicą Liceal-
ną. Wspólnie z powiatem w 
2018 roku chcemy kontynu-
ować remont ul. Trojanow-
skiej. Z PKP i starostwem 
myślimy też nad zagospo-
darowaniem terenów wokół 
dworca – głównie pod kątem 
kolejnych miejsc parkingo-
wych. 

Brzmi imponująco.
Ale to jeszcze nie wszystko, bo 
przecież nie rezygnujemy z in-
westycji kubaturowych. Cały 
czas konsekwentnie zmierzamy 
też w kierunku poprawy jakości 
przestrzeni publicznej. Bulwary 
nad Bzurą to oczywiście pro-
jekt najdalej idący, ale sądzę, że 
wspomniana na wstępie rewi-
talizacja miejskich parków zo-
stanie dobrze przyjęta przez 
mieszkańców. Pierwszy – park 
w centrum Chodakowa – w 
najbliższych miesiącach całko-

wicie odmieni swoje oblicze. To 
będzie zupełnie nowa jakość. 
Parki przy szkole muzycznej i 
w centrum przy Warszawskiej 
czekają na dofi nansowanie ze 
źródeł zewnętrznych. Wnioski 
przeszły pomyślną weryfi kację, 
zostały zakwalifi kowane do re-
alizacji, ale zabrakło pieniędzy. 
Czekamy na zwiększenie puli 
środków do wykorzystania – 
tzw. alokacji. 

O jakich inwestycjach ku-
baturowych Pan wspo-
minał?
Przede wszystkim mam na 
myśli termomodernizację 
SCK w Chodakowie, hali w 
Chodakowie oraz SCK na Bo-
ryszewie. Właśnie dostaliśmy 
informację, że pozyskamy na 
te inwestycje ponad cztery mi-
liony złotych z funduszy unij-
nych. To nasz kolejny wielki 
sukces w staraniach o środ-
ki zewnętrzne. Konsekwent-
nie remontujemy też budynek 
Urzędu Miasta – mam nadzie-
ję, że zadowoleni są wszyscy – 

Nie zabraknie nam pomysłów n
Z burmistrzem Piotrem Osieckim rozmawiamy o inwestycyjnym boomie, jaki przeżywa miasto. O tym, co już się buduje 
lub remontuje, a co powstanie w przyszłości. O stanie zaawansowania programu „Drogi zamiast błota”. Poruszamy 
temat geotermii - wielkiego, pokoleniowego projektu, który staje się coraz bardziej realny, a który może wiele zmienić w 
Sochaczewie. Pytamy o zmianę operatora na rynku odbioru odpadów, bulwary nad Bzurą i stan fi nansów miasta. 

Obiecałem mieszkańcom, że zmienimy teren 
muszli koncertowej, tak by ten fragment mia-
sta znów był wizytówką Sochaczewa i tak się 
stanie. Podobnie będzie z drugą sztandarową 
inwestycją - czyli stadionem miejskim przy 
Warszawskiej. Właśnie dostaliśmy ponad 2,5 milio-
na złotych, czyli maksymalną kwotę, jaką mogliśmy 
pozyskać na rozpoczęcie budowy tego obiektu.
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pracownicy i mieszkańcy, bo 
zdecydowanie poprawia się 
jakość obsługi. Ostatnim eta-
pem będzie remont elewacji, 
który wpisze się w piękniejące 
cały czas centrum. 

Czy miasto stać na tak 
ogromny zakres inwesty-
cyjny?
Kondycja fi nansowa budże-
tu jest bardzo dobra. Cały czas 
pozyskujemy środki zewnętrz-
ne, a są to miliony złotych. W 
2016 roku, mimo tak wielu in-
westycji, nie zaciągnęliśmy ani 
jednego kredytu, spłacaliśmy 
tylko wcześniejsze zobowią-
zania. W 2017 roku wyemitu-
jemy obligacje, które pozwo-
lą nam kontynuować ambitny 
program inwestycyjny bez za-
grożenia dla stabilności fi nan-
sów miasta i sięgać po kolejne 
środki zewnętrzne. Zresztą, 
jak bardzo racjonalnie wyda-
jemy pieniądze, niech świad-
czy fakt, że kolejny rok z rzę-
du udało nam się wypracować 
nadwyżkę budżetową. Tym ra-
zem w wysokości ponad czte-
rech i pół miliona złotych, któ-
rą jak zwykle, w zdecydowanej 
większości, przeznaczamy na 
kolejne inwestycje – głównie 
na nasz program „Drogi za-
miast błota”. 

Dużo ulic zostało jeszcze 
do wyasfaltowania?
Sporo, ale jesteśmy już co-
raz bliżej wielkiego fi nału. 
W tym i przyszłym roku do 
asfaltowania przeznaczamy 
ponad 20 ulic rocznie. Po 
2018 roku oczywiście pro-
gram „Drogi zamiast bło-
ta” powinien być kontynu-

owany, ale tego błota będzie 
już zdecydowanie mniej. A 
przypomnę, że gdy obejmo-
wałem urząd burmistrza, 
około 60 procent dróg w 
mieście to były drogi grun-
towe. W osiem lat nadgoni-

my kilkudziesięcioletnie za-
późnienia. 

Jest Pan zadowolony 
ze zmiany operatora na 
sochaczewskim rynku 
śmieciowym?
Na pewno jestem zadowo-
lony z tego, że udało nam 
się przełamać monopol, jaki 
się u nas wytworzył. Nie je-
steśmy już skazani na jedną 
fi rmę, bo jest konkurencja. 
Aktualny operator wie, że 
za trzy lata będzie miał ry-
wali na przetargu, musi się 
więc starać. Oczywiście na 
początku mogą być jakieś 
małe zatarcia w systemie, ale 
z tego co słyszę, zmiana ope-
ratora przebiegła dość płyn-
nie. Dla nas najważniejsze 
jest, że ceny nie wzrosły, że 
nie będziemy musieli już do-
kładać pieniędzy do syste-
mu, jak to miało miejsce do-
tychczas, a uwolnione środki 
będziemy mogli przeznaczyć 
chociażby na program „Dro-
gi zamiast błota”’, czy dofi -
nansowanie innych inwesty-
cji. 

Muszla, stadion, bulwa-
ry nad Bzurą, parki, głów-
ne ulice, remont mostu, 
„Drogi zamiast błota” 
– można trochę żartem 
powiedzieć, że zaczyna 
brakować ambitnych te-
matów do zrealizowania 
w kolejnych latach…
Tematów nie zabraknie. Co-
raz głośniej na pewno bę-
dzie się mówiło o geoter-
mii w Sochaczewie. To jest 
projekt na pokolenia, który 
ma szansę zmienić system 

ogrzewania w całym mie-
ście, przyczyniając się m.in. 
do poprawy jakości powie-
trza, o którym tak dużo mó-
wiło się choćby ostatniej 
zimy, a później być może do 
spadku cen ogrzewania. 

Kiedy pojawiły się 
pierwsze sygnały, że w 
sochaczewskim syste-
mie grzewczym może 
pojawić się gorąca woda 
z podziemnych źródeł, 
niektórzy nie traktowa-
li tej informacji zbyt po-
ważnie. 
Projekt geotermalny to re-
alne i już zaawansowa-
ne przedsięwzięcie. Lada 
dzień ma zapaść decyzja o 
przyznaniu nam przez Na-
rodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej 10 milionów zło-
tych na odwiert, który wy-
konamy na terenie bazy 
ZGK. Chcemy sięgnąć po 
wody, które nie są zasolone, 
co znacznie obniży później-
sze koszty budowy i eksplo-
atacji stacji geotermalnej. 

Ile będzie kosztowała bu-
dowa takiej stacji?
Szacujemy, że około 30 mln 
złotych. 

Po co nam te gorące źró-
dła?
Sochaczew zyska na dziesiąt-
ki lat wodę, którą będzie mógł 
ogrzać wszystkie podłączo-
ne do miejskiej sieci budynki. 
Ponieważ woda będzie nieza-
solona, po jej uzdatnieniu, bę-
dzie można ją również wpu-
ścić do sieci wodociągowej. To 
jest projekt na pokolenia. 

A coś takiego bardziej 
przyziemnego planuje 
Pan dla mieszkańców w 
najbliższym czasie?
Analizujemy możliwość 
zwolnienia z opłat za przejaz-
dy miejską komunikacją mło-
dzieży uczącej się i studentów 
– pod jedynym tylko warun-
kiem – posiadania Socha-
czewskiej Karty Mieszkańca. 
A z takich projektów napraw-
dę lekkich i przyjemnych to 
chciałbym przypomnieć, że 
latem nad Bzurą rusza miej-
sce do kąpieli. Na ostatniej se-
sji Rady Miasta radni prze-
znaczyli na jego utrzymanie 
pieniądze, które zaoszczędzi-
liśmy w zeszłym roku. 

Na tej sesji radni zde-
cydowali też o przyzna-

niu tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta ko-
mendantowi hufca So-
chaczew, harcmistrzowi 
Krzysztofowi Wasilew-
skiemu. Wspólnie z 
przewodniczącym Rady 
Miasta był Pan wniosko-
dawcą tej uchwały. 
Tak i bardzo się cieszę, że zo-
stała przyjęta jednomyślnie 
– tak samo jak wszystkie po-
przednie przyznające hono-
rowe obywatelstwo, co po-
kazuje, że wybieramy osoby 
naprawdę najbardziej zasłu-
żone dla miasta, zasługujące 
na ten tytuł. Krzysztof Wasi-
lewski taką osobą jest. Uho-
norowanie go to także wyraz 
naszego szacunku dla so-
chaczewskich harcerzy, któ-
rzy dwa tygodnie temu ob-
chodzili 80-lecie istnienia 
hufca. Ulicami miasta prze-
szło blisko 500 młodych lu-
dzi w mundurach. To poka-
zuje, jak ważną działalność 
prowadzi hufi ec kierowany 
przez Krzysztofa Wasilew-
skiego. 

Za Pana kadencji tych 
tytułów przyznaje się 
zdecydowanie więcej 
niż w poprzednich la-
tach. 
Bo to najlepszy sposób, by 
pokazywać mieszkańcom, 
że warto dawać siebie innym. 
Drogi, inwestycje, jakość ży-
cia, tereny publiczne, ofer-
ta edukacyjna, kulturalna, 
czy działania prozdrowotne 
– to wszystko w życiu mia-
sta jest bardzo ważne. Nie za-
niedbujemy żadnej z tych 
dziedzin, ale od pierwsze-
go dnia sprawowania przeze 
mnie funkcji burmistrza mó-
wię, że najważniejsi są ludzie, 
mieszkańcy, że to my tworzy-
my naszą małą ojczyznę. Ty-
tuł honorowego obywatela 
miasta to jasny znak, że sza-
nujemy tych, którzy tę spo-
łeczność jednoczą, zachęcają 
do rozwoju, nadają naszemu 
miastu charakter. Jestem 
dumny, że ciągle pojawiają się 
nowe kandydatury – to znak, 
że Sochaczew żyje, rozwija się 
i ma przyszłość. 

Rozmawiał 
Robert Małolepszy

w na nowe inwestycje

W Chodakowie jeszcze w tym roku zostanie 
wyremontowana ul. Chodakowska. Za rok ulica 
Chopina. Z kolei na Boryszewie powinien ruszyć 
w 2018 roku remont 15 sierpnia. Mam nadzieję, że 
wspólnie z powiatem dokończymy też inwestycję 
na ulicy Trojanowskiej, której pierwszy etap wyko-
nujemy obecnie.  

Elewacja SCK w Chodakowie zmieni się nie do poznania

Sochaczewski ratusz zdo-
był ponad 4 mln zł dofi -
nansowania na wymianę 
centralnego ogrzewania, 
ocieplenie ścian i dachów, 
wymianę oświetlenia na 
ledowe w dwóch budynkach 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury oraz w hali spor-
towej w Chodakowie. Prace 
powinny ruszyć jeszcze w 
tym roku. 

Przed kilkoma dniami 
ogłoszono listę projektów 
wybranych do dofi nanso-
wania w ramach unijnego 
konkursu na prace termo-
modernizacyjne w obiek-
tach użyteczności publicz-
nej. Mazowiecka Jednostka 
Wdra żania Progra mów 
Unijnych przyznała ratu-
szowi 4.145.500 zł dotacji 
na przeprowadzenie poważ-
nych prac w SCK w Bory-
szewie, jego fi lii przy ul. 
Chopina oraz hali sporto-
wej w Chodakowie.

Przypomnijmy, że pro-
jekt termomodernizacyj-
ny ruszył w ubiegłym roku, 
jeszcze bez unijnego do-
fi nansowania, gdy w SCK 
w Boryszewie gruntownie 
wyremontowano i ocieplo-
no piwnice, taras od strony 
Wyższej Szkoły Zarządza-
nia i Marketingu, wymie-
niono instalację centralne-
go ogrzewania, w kotłowni 
uruchomiono nowoczesne 
pompy ciepła. Wydane na 
ten cel z budżetu miasta 1,1 
mln zł stanie się wkładem 
własnym do tego dużego 
projektu. 

A założenia są ambit-
ne. W siedzibie SCK przy 
ul. Chopina eksperci za-
planowali wymianę okien 
i drzwi, docieplenie dachu, 

zamaskowanie stojących na 
dachu urządzeń wentylacyj-
nych, wymianę centralnego 
ogrzewania, dogrzewanie 
wody instalacją fotowolta-
iczną. W hali sportowej pla-
nuje się wymianę drzwi, re-
mont dachu, zastąpienie 
charakterystycznych luksfe-
rów panelami z nietłukące-
go szkła, wymianę instala-
cji centralnego ogrzewania, 
montaż wentylacji mecha-
nicznej z odzyskiem ciepła 
oraz wymianę opraw elek-
trycznych na energoosz-
czędne. 

Wa żny m elementem 
projektu będzie ocieplenie 
ścian dwóch placówek kul-
tury w Chodakowie i Bo-
ryszewie. Od razu uspo-
kajamy, że w obydwu 
przypadkach pomyślano o 
historii, stąd nowa elewacja 
SCK w Boryszewie będzie 
uwzględniała zaakcentowa-
nie detali architektonicz-
nych, a w Chodakowie po-
zostaną mozaiki autorstwa 
Hanny i Gabriela Rechowi-
czów. 

Jak się dowiedzieliśmy, 
prócz prac typowo zwią-
zanych z oszczędzaniem 
energii, ratusz chce wyko-
nać jeszcze inne roboty, jak 
choćby wzmocnienie kon-
strukcji dachu hali sporto-
wej przy ul. Chopina 101, 
obniżenie sufi tów na zaple-
czu, cyklinowanie podłóg i 
remont schodów zewnętrz-
nych prowadzących na wi-
downię. W SCK w Choda-
kowie planuje się naprawę 
tarasu na tyłach budynku 
i podjazdu dla niepełno-
sprawnych. 

Więcej na ten temat w 
kolejnym wydaniu „Ziemi 
Sochaczewskiej” (daw)

Kolejne unijne 
miliony dla miasta 
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Komunikat
Burmistrz miasta poddał konsultacjom społecznym projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany nazwy ulicy Hanki 
Sawickiej na ulicę Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego. 
Jak czytamy w zarządzeniu burmistrza z 23 maja, celem kon-
sultacji jest poznanie opinii na temat tej uchwały Sochaczew-
skiej Rady Działalności Pożytku Publicznego, organizacji 
pozarządowych, a także mieszkańców miasta Sochaczewa. 
Konsultacje będą trwały od 29 maja do 12 czerwca. 
Konsultacje odbędą się w formie zebrania ankiet. Ankiety 
można składać w Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miasta w 
dniach 29 maja - 12 czerwca, w formie pisemnej na formula-
rzu, który został udostępniony 29 maja w Biuletynie Informacji 
Publicznej i Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie oraz drogą elektroniczną poprzez platformę 
konsultacyjną https://konsultacje.sochaczew.pl.
Projekt uchwały został upubliczniony 29 maja poprzez 
umieszczenie na tablicy informacyjnej Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie, stronie internetowej Urzędu Miasta, w Biule-
tynie Informacji Publicznej oraz na platformie konsultacyjnej 
https://konsultacje.sochaczew.pl.

Za przeprowadzenie konsultacji odpowiada Wydział Mienia i 
Nadzoru Właścicielskiego.

W ciągu dwóch-trzech lat 
na modernizację stadionu 
przy ul. Warszawskiej mia-
sto przeznaczy niemal 5 
milionów złotych. 26 maja 
podano wyniki konkursu 
ogłoszonego przez Mini-
sterstwo Sportu i Turysty-
ki. Dobra wiadomość jest 
taka, że ratuszowi udało 
się pozyskać na ten projekt 
2 599 800 zł dotacji. Kolej-
ne 2,2 miliona dorzuci sa-
morząd miejski. 

Przypomnijmy, że radni 
zabezpieczyli w Wielolet-
niej Prognozie Finansowej 
miasta równy milion zło-
tych w 2017 roku i 1,2 mln 
w przyszłym roku budżeto-
wym. Pieniądze pozyskane 
w ramach ministerialne-
go programu modernizacji 
infrastruktury sportowej 
także zostaną podzielone 
na dwie roczne transze. W 
2018 roku do miejskiej kasy 
wpłynie 1,5 mln zł, a w 

2019 ponad milion złotych. 
Oznacza to, że w ciągu naj-
bliższych dwóch lat budżet 
na modernizację stadio-
nu przy ul. Warszawskiej – 
płyty głównej, bieżni i try-
bun - wyniesie w sumie 4,8 
mln złotych. 

W związku z tym na jed-
nej z najbliższych sesji rady 
miejskiej nastąpi zmiana 
Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej. Rada będzie mu-
siała wprowadzić korektę w 
tym dokumencie, dodając 
do planów inwestycyjnych 
pozyskane z zewnętrz środ-
ki. Pozwoli to burmistrzowi 
ogłosić przetarg i szukać wy-
konawcy robót. Nie znamy 
jeszcze szczegółowego za-
kresu przedsięwzięcia. Pew-
ne jest, że będzie ono prowa-
dzone etapami, a rozpocznie 
się już w tym roku. O tym, 
jak stopniowo stadion bę-
dzie zmieniał swoje oblicze, 
napiszemy w kolejnych wy-
daniach „Ziemi”. (mf)

Miasto pozyskało 
pieniądze na stadion Ambitne plany PKP: 

dworzec do przebudowy

Piotr Kierzkowski
piotr.kierzkowski@sochaczew.pl

Zanim doszło do warsztatów 
przedstawiciele PKP rozmawia-
li w ratuszu z burmistrzem Pio-
trem Osieckim.

- Plany kolejarzy są bar-
dzo ambitne. Miasto będzie ich 
wspierać w tych zamierzeniach. 
Jeśli planowane w Sochaczewie 
inwestycje dojdą do skutku, dwo-
rzec i jego otoczenie bardzo się 
zmienią – mówi burmistrz.

W warsztatach wzięli udział 
przedstawiciele PKP S.A. odpo-
wiedzialni za realizację tego pro-
jektu, wicestarosta Tadeusz Głu-
chowski, przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Kierzkowski, 
zastępca burmistrza Dariusz Do-
browolski, Radosław Konieczny 
ze Stacji Muzeum, dyrektorzy, na-
czelnicy i kierownicy jednostek po-
wiatowych i miejskich. Inwestor li-
czył, że pomysły i głosy z otwartej 
dyskusji staną się podpowiedzią 
dla zespołu projektantów, który 
będzie przygotowywał tę inwesty-
cję. Warsztaty kreatywne to pierw-
szy etap konsultacji społecznych, 
realizowany jeszcze przed przystą-
pieniem do prac projektowych.

- Wszyscy jesteśmy zgodni, 
że tereny wokół dworca są ważne 
dla samorządu. Od kilku lat sta-
ramy się, aby służyły miastu i po-
wiatowi. Dworzec w Sochaczewie 

jest niezwykle ważnym węzłem 
komunikacyjnym dla całego po-
wiatu, dlatego miasto zbudowa-
ło tuż obok bezpłatny parking na 
kilkadziesiąt samochodów. Obec-
nie powiat i miasto pracują nad za-
projektowaniem układu komu-
nikacyjnego, z którego korzystają 
kierowcy poruszający się w okoli-
cach dworca PKP. Takie inwesty-
cje i działania na pewno jeszcze 
bardziej ułatwią sochaczewianom 
podróżowanie - mówił zastępca 
burmistrza Dariusz Dobrowolski.

- Na takich spotkaniach chce-
my poznać oczekiwania i spraw-
dzić, czy są możliwe do wykona-
nia. Inwestycja w Sochaczewie 
będzie realizowana przy ścisłej 
współpracy samorządu powia-
towego i miejskiego, dzięki temu 
projekt wiele zyska i będzie dosto-
sowany do potrzeb lokalnej spo-
łeczności - wyjaśniał Artur Fojud 
z Biura Projektowania PKP S.A.

PKP chce, aby dworzec w So-
chaczewie, po renowacji, był miej-
scem przyjaznym dla podróżują-
cych. Nie będzie już spełniał jedynie 
roli przesiadkowej. Innowacyjne po-
mysły architektoniczne i rozwią-
zania techniczne, mają sprawić, że 
oczekiwanie na pociąg w Sochacze-
wie będzie przyjemne i wygodne. 
PKP deklaruje również pomoc w 
rozwiązaniu problemu z parkowa-
niem na terenach przyległych do pe-
ronów.

- Tego, jakie to rozwiązania, 
chcemy dowiedzieć się od państwa 
tu obecnych. Po to organizujemy 
warsztaty, aby usłyszeć pomysły, 
które przekażemy potem projek-
tantom. Na ich podstawie zostanie 
przygotowana koncepcja architek-
toniczna, którą przedstawimy pań-
stwu do ponownych konsultacji - 
wyjaśniał Artur Fojud,

Uczestnicy konsultacji mieli 
za zadanie określić funkcje i roz-

wiązania, które powinny się zna-
leźć w budynku dworca. Wśród 
wielu pomysłów znalazła się to-
aleta, bankomat, interaktywne 
tablice informacyjne, ładowarki 
do telefonów, parkingi dla samo-
chodów,  rowerów i wiele innych. 
Bardzo ciekawą koncepcją okaza-
ło się miejskie centrum turystycz-
ne, które mogłoby zostać zlokali-
zowane w jednym z budynków, 
obecnie nieużytkowanym przez 
PKP. Nie zapomniano również o 
komforcie podróżnych oczekują-
cych na pociągi i autobusy. Zapro-
ponowano ustawienie przeszklo-
nych wiat przed dworcem i zaraz 
za nim, osłaniających przed desz-
czem i śniegiem. 

PKP nie chce zająć się tyl-
ko budynkiem dworca, dlate-
go też potrzebna jest współpraca 
z samorządami miasta i powia-
tu. Kompleksowa przebudowa 
dworca w Sochaczewie, wraz z te-
renami przyległymi, należącymi 
do PKP i drogami dojazdowymi 
ma sprawić, że węzeł regionalny – 
jak sklasyfi kowano nasz dworzec 
– będzie w stanie zapewnić kom-
pleksową obsługę podróżnym 
wykorzystującym różne środki 
lokomocji. 

- Teraz wszystkie pomysły zo-
staną przedstawione projektanto-
wi w specjalnym raporcie z kon-
sultacji. Stworzy on wizję dworca 
w Sochaczewie w nowej odsłonie. 

Wygląda na to, że spółka PKP S.A poważnie przymierza się do przebudowy 
dworca kolejowego w Sochaczewie i jego otoczenia. Warsztaty Kreatywne 
dotyczące tej inwestycji odbyły się w sali konferencyjnej kramnic miejskich.

Dyrektor, nauczyciele, per-
sonel i dzieci z Miejskiego 
Przedszkola nr 6 w Socha-
czewie zwracają się z proś-
bą o pomoc dla chorego na 
nowotwór złośliwy pnia 
mózgu (glejak), trzyletnie-
go Wiktora Salamona.

Nasza społeczność już nie 
raz dała dowód wielkie-
go serca. Wierzymy, że i 
tym razem uda się wes-
przeć chłopca i jego rodzinę 
w tym trudnym momencie. 
Wiktor obecnie przebywa w 
Warszawie w szpitalu, gdzie 
poddawany jest intensyw-

nej chemioterapii. Wspar-
cie fi nansowe będzie wielką 
pomocą dla jego rodziców, 
którzy ponoszą ogromne 
koszty walki z chorobą.

Cała społeczność przed-
szkola organizuje 6 czerw-
ca Piknik Rodzinny. Będzie 
malowanie buziek,  kon-
kursy dla dzieci, sklepik ze 
smakołykami, pokaz rycer-
ski, od 15.00 wspólne gril-
lowanie, a od 16.30 zabawy 
z wodzirejem Wujciem Wa-
riatuńciem. Dochód z pik-
niku zostanie przekazany 
w całości na leczenie Wik-
tora.  

Wiktor jest pod opie-
ką Fundacji „Nasze Dzie-
ci” przy Klinice Onkolo-
gii w Instytucie „Pomnik 
-  C e n t r u m  Z d r o w i a 
Dziecka” w Warszawie, 
która świadczy pomoc 
d z i e c i o m  d o t k n i ę t y m 
chorobą nowot worową 
oraz ich rodzinom. Jego 
leczenie można wesprzeć 
przekazując pieniądze na 
konto fundacji: 76 1240 

1109 1111 0010 1163 7630 
(w tytule - Wiktor Sala-
mon). 

Daniel Wachowski

Apel o pomoc dla Wiktorka Wyróżniona 
wśród prawie 
1600 prac
Laura Markiewicz, uczenni-
ca III klasy w Gimnazjum 
nr 2 w Sochaczewie zdobyła 
wyróżnienie w IV Ogólno-
polskim Konkursie Plastycz-
nym „Zabierz mnie tam wy-
obraźnią 2017  - Portret w 
kolorze uśmiechu”. Komi-
sja konkursowa oceniała do-
kładnie 1558 prac ze 170 pla-
cówek z całej Polski. Tym 
bardziej cieszy, że Laura, 
która wykonała wyróżnioną 
pracę pod kierunkiem Zdzi-
sława Chlebowskiego, otrzy-
mała także nagrodę wydaw-
nictwa „Merakel”. 
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Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Polem wspomnianego kon-
fl iktu jest niewielki teren 
między kamienicami przy 
ul. Żeromskiego. Wszyst-
ko rozgrywa się na nieca-
łych 100 metrach kwadra-
towych. Składają się na nie  
trzy działki. Jedna znajduje 
się w posiadaniu wspólnoty 
mieszkaniowej, a dwie kolej-
ne należą do dwóch różnych 
właścicieli kamienic. 

W obawie o swoje 
bezpieczeństwo
Jedynym dojazdem do dwóch 
działek na wspomnianym po-
dwórku jest fragment należą-
cy do właścicielki nr 1. Sąd co 
prawda już dawno ustanowił 
dla niego wieczystą służebność 
z prawem do przejazdu do po-
zostałych posesji, co jest zresz-
tą standardem w takich sy-
tuacjach. Problem zaczął się 
jednak, kiedy właścicielka po-
stanowiła potraktować orze-
czenie sądu literalnie. Jako że 
prawo do korzystania z prze-
jazdu mają wskazani mieszkań-
cy, właścicielka nr 1 odmawia 
korzystania z niego klientom 
znajdującego się w podwórku 
sklepu, dostawcom, a nawet ro-
dzinom mieszkańców sąsied-
niej nieruchomości. Taką posta-
wę argumentuje troską o swoje 
bezpieczeństwo. 

W przejawie tej troski wła-
ścicielka postawiła w jedynym 
wjeździe (prowadzącym do 
trzech nieruchomości) wielką 
metalową bramę. Zapropono-
wała pozostałym użytkowni-
kom piloty do jej automatycz-
nego otwierania i zastrzegła, że 
przez całą dobę, z wyjątkiem 
momentu przejazdu, brama 
musi być zamknięta. Kobieta 
nie jest zadowolona, że każde-
go dnia dziesiątki ludzi prze-
wija się przez jej własność. Ar-
gumentuje, że tak wzmożony 
ruch na jej posesji sprawia, iż 
musi borykać się ze śmieciami 
i nieporządkiem.

Absolutny brak zaufania
Mieszkańcy pozostałych 
dwóch posesji odmówili przy-
jęcia zaproponowanych pilo-
tów. Jak mówią, zupełnie nie 
ufają właścicielce bramy. Od-

twarzają nagrania, na których 
ta obraża ich w niewybred-
nych słowach. Skarżą się, że od 
kiedy pani się wprowadziła, 
trudno o spokojny dzień. Oba-
wiają się, że, używając swojego 
pilota, będzie zamykała bra-
mę w momencie, kiedy będą 
wjeżdżać. Jak twierdzi wła-
ściciel znajdującego się w po-
dwórku sklepu, już na długo 
przed pojawieniem się bramy, 
pani potrafi ła robić wszystko, 
żeby odstraszyć jego klientów. 
Podejrzewa również, że brama 
została zamontowana w celu 
ukrycia jego witryny przed 
przechodniami.

W poszukiwaniu najlep-
szego rozwiązania, miesz-
kańcy działek sąsiadujących z 
tą, która objęta jest służebno-
ścią, zaproponowali odkupie-
nie wąskiego skrawka terenu, 
oddzielającego ich własność 

do bezpośredniego dostępu do 
ulicy. Jeżeli transakcja doszła-
by do skutku, deklarują zrze-
czenie się praw do korzystania 
z dotychczasowego przejaz-
du. Podkreślają przy tym, że 
sąsiadka będzie mogła dzięki 
temu odzyskać spokój na swo-
im terenie i nawet zupełnie od-
grodzić go od reszty podwór-
ka. Nie wiedzą jednak czy i jak 
propozycja zostanie przyjęta.

Trudne sąsiedztwo
Delikatne relacje dobra są-
siedzkiego są w polskim pra-
wodawstwie regulowane 
bardzo szczegółowo przez Ko-
deks Postępowania Cywilne-
go. Za to Kodeks Wykroczeń 
wspomina o nich zdawkowo. 
Dlatego policja, wielokrotnie 
wzywana do interwencji na fe-
lernym podwórku, może nie-
wiele więcej, poza kolokwial-
nie mówiąc „pogrożeniem 
palcem”. Jakiekolwiek roz-
strzygnięcia mogłyby zapaść 
jedynie przed sądem. 

Problem jednak w tym, że 
po 26 latach sporu atmosfe-
ra na opisywanym podwórku 
jest już bardzo napięta, a spra-
wa przed sądem może się cią-
gnąć latami. Miejmy nadzieję, 
że sytuację uda się rozwiązać 
polubownie i nie będziemy 
musieli się przekonać, do cze-
go zdolni są zdesperowani lu-
dzie. Będziemy się przyglądać 
rozwojowi sytuacji.

Czasem niedobrze mieć sąsiada
Utrzymanie dobrych relacji sąsiedzkich wymaga kompromisów. Większość z nas potrafi  
jednak „dogadać się” z osobami zamieszkującymi w tym samym budynku czy przy 
tej samej ulicy. Mimo wielu prób nie udaje się to w przypadku konfl iktu, który od lat 
rozgrywa się na jednym z sochaczewskich podwórek.

Do rozgraniczenia spornych terenów wezwany został geodeta

Prokuratura Krajowa po-
stawiła zarzuty jednemu 
z najbogatszych Polaków, 
głównemu udziałowcowi 
mieszczących się w Socha-
czewie zakładów Bory-
szew, Romanowi Karkosi-
kowi. Zdaniem śledczych 
posługiwał się on niele-
galnymi instrumentami 
fi nansowymi w obracaniu 
akcjami spółki Krezus S.A.

Na stronie internetowej 
Prokuratury Krajowej po-
jawiła się wczoraj następu-
jąca informacja:

Prokuratura Okręgowa 
w Warszawie przedstawi-
ła dziś (30 maja 2017 roku) 
Romanowi K. - znanemu 
inwestorowi giełdowemu, 
zarzuty popełnienia prze-
stępstwa. Dotyczą one ka-
ralnej manipulacji akcjami 
spółki Krezus S.A. Chodzi o 
przestępstwo z art. 183 ust. 
1 ustawy z 29 lipca 2005 
roku o obrocie instrumen-
tami fi nansowymi.

Zarzut współdziałania 
z Romanem K. usłyszeli 
także Grażyna K. oraz Ja-
kub N.

Zarzut obejmuje zda-
rzenia, do jakich doszło 
od lipca do listopada 2012 
roku na Giełdzie Papierów 
Wartościowych w Warsza-
wie.

W toku postępowania 
ustalono, że podejrzani 
składali zlecenia i zawie-
rali transakcje na akcjach 
spółki Krezus S.A., między 
innymi manipulując kur-
sem akcji i wprowadzając 
w błąd innych inwestorów, 
co do rzeczywistego popy-
tu i podaży instrumentu 
fi nansowego. Łączna ilość 
akcji, którymi obracali po-
dejrzani, wynosiła ponad 
3 miliony sztuk, a ich war-
tość przekroczyła 36 milio-
nów złotych.

Podejrzani inwesto-
rzy zdominowali obrót ak-
cjami spółki Krezus, a ich 
udział w wolumenie kup-
na wyniósł blisko 68%, a w 
wolumenie sprzedaży ok. 
31%.

Wobec podejrzanych 
prokurator zastosował po-
ręczenia majątkowe w kwo-
tach po 100 tysięcy złotych.

Na poczet kary grożącej 
podejrzanym zabezpieczo-
no należące do nich nieru-

chomości, poprzez ustano-
wienie hipotek do łącznej 
kwoty 2 milionów 500 ty-
sięcy złotych.

Po d e j r z a ny m  g ro z i 
kara grzywny do 5 milio-
nów złotych oraz kara po-
zbawienia wolności do 5 
lat.

Roman Karkosik nie-
mal bezzwłocznie opu-
blikował oświadczenie, w 
którym odpiera stawiane 
zarzuty. Oto jego treść:

Oświadczenie 
Jestem głęboko zdu-

miony i zaskoczony fak-
tem przedstawienia mi 
przez prokuraturę zarzu-
tów dotyczących manipu-
lowania akcjami Krezusa 
w 2012 roku. Co prawda, 
do tej pory nie otrzyma-
łem uzasadnienia tej decy-
zji, jednak zdecydowanie 
zaprzeczam jakoby moim 
celem przy dokonywaniu 
transakcji kupna i sprze-
daży akcji była manipula-
cja i wprowadzanie w błąd 
uczestników rynku. Dzia-
łania prokuratury trak-
tuję jako element szerszej 
kampanii prowadzonej i 
inspirowanej przez Komi-
sję Nadzoru Finansowe-
go, zmierzającej do zdys-
kredytowania mnie, jako 
wiarygodnego oraz szano-
wanego biznesmena i inwe-
stora. Kolejny raz próbuje 
się zszargać moją reputa-
cję, wizerunek oraz dobra 
osobiste, co negatywnie 
wpływa na warunki w ja-
kich rozwijają się fi rmy, 
które kontroluję. Oczeku-
ję „przyjaznego”, a nie re-
presyjnego państwa pra-
wa, tym bardziej, że zawsze 
płaciłem i płacę podatki w 
kraju i nigdy nie zamie-
rzałem przenosić działal-
ności gospodarczej za gra-
nicę. Podejmowane wobec 
mnie nieprzyjazne dzia-
łania mogą skutkować de-
cyzją o wycofaniu spółek, 
które kontroluję z publicz-
nego obrotu oraz ograni-
czeniem inwestycji w pol-
skich przedsiębiorstwach 
zatrudniających kilkana-
ście tysięcy pracowników.   

Z wyrazami szacunku
Roman Krzysztof 

Karkosik

Kłopoty właściciela Boryszewa

Ciągnik siodłowy z nacze-
pą, skradziony 20 maja na 
terenie województwa ślą-
skiego, został odnaleziony 
w Starym Dębsku na terenie 
powiatu sochaczewskiego. 
Zestaw warty blisko 300 
tysięcy złotych udało się 
odzyskać dzięki współpracy 
właścicielki z sochaczew-
skimi i lublinieckimi poli-
cjantami.

Na początku maja na tere-
nie województwa śląskiego 
został skradziony ciągnik 
siodłowy marki Daf wraz z 
naczepą. Zestaw wart blisko 

300 tysięcy złotych znik-
nął z parkingu. Sprawą za-
jęli się lokalni policjanci. 
Trop prowadził w okolice 

Sochaczewa, dlatego mazo-
wieccy i śląscy funkcjona-
riusze połączyli siły. Dzię-
ki współpracy właścicielki 

pojazdu z policjantami uda-
ło się ustalić, że ciężarówka 
może znajdować się na te-
renie gminy Nowa Sucha. 
Sprawdzono wiele miejsc, 
w których sprawcy mogli 
schować pojazd. Pięć dni po 
kradzieży policjantka z po-
sterunku policji w Nowej 
Suchej odnalazła pojazd w 
Starym Dębsku. Skradzio-
ny Daf, po wykonaniu nie-
zbędnych czynności, został 
przekazany właścicielce.

Dalsze postępowanie w 
tej sprawie prowadzą funk-
cjonariusze z lublinieckiej 
komendy policji.

Policjanci odzyskali TIR-a ze Śląska
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BLISKO LUDZI

23 maja ruszyło głosowa-
nie na fi lmy, które socha-
czewianie obejrzą w plene-
rowym Kinie Letnim. Na 
stronie kino.sochaczew.pl 
można oddać głos na mak-
symalnie cztery z ponad 
siedemdziesięciu zapropo-
nowanych tytułów. 

Na liście znalazły się 73 fi l-
my, w tym tak znane hity 
jak „Admirał”, „Angiel-
ski pacjent”, „Chce się 
żyć”, „Dziennik Bridget Jo-
nes”, „Wożąc Panią Daisy”, 
„Transcendencja”, „Iluzja” 
i wiele innych. Są dramaty, 
komedie, fi lmy familijne i 
przygodowe, ale też całkiem 
poważne obrazy, jak pol-
ska produkcja opowiadają-
ca o czasach powstania war-
szawskiego pt. „Miasto 44”. 

- Jak zawsze to mieszkań-
cy zdecydują, co obejrzą w 
kinie pod chmurką, a o wy-
borze czterech zwycięskich 
obrazów zdecyduje liczba 
oddanych głosów. Z pewno-
ścią decyzja nie będzie łatwa, 
bo wybór jest bardzo szero-

ki. Na ulubione obrazy gło-
sujemy tylko do 9 czerwca 
– mówi Agata Kalińska na-
czelnik Wydziału Kultury, 
Sportu, Turystyki i Organi-
zacji Pozarządowych UM.  

Przypomnijmy, że na 
zlecenie ratusza zorgani-
zowaniem Sochaczewskie-
go Kina Letniego zajmie się 
fi rma Recon z Płocka, któ-
ra wyświetli u nas pięć fi l-
mów - cztery z nich na plaży 
miejskiej, a jeden na tere-
nie parafi i św. Brata Alber-
ta (17 czerwca, godz. 21.00, 
projekcja „Brata Naszego 
Boga” nakręconego na pod-
stawie dramatu Karola Woj-
tyły). Pozostałe cztery po-
kazy zaplanowano na plaży 
przy ul. Moniuszki: 6 i 20 
lipca o godz. 21.30 oraz 3 i 
17 sierpnia o 21.00. Na wi-
dzów będzie czekało mi-
nimum 80 leżaków. Przed 
każdym seansem odbędą się 
konkursy i zabawy z nagro-
dami fundowanymi przez 
Urząd Miejski. Zapraszamy 
na stronę kino.sochaczew.
pl (dw)

Daniel Wachowski
daniel.wachowski@sochaczew.pl

Wzorem poprzednich lat, 
także w tym roku, miasto 
zafunduje setce dzieci ko-
lonie letnie. Uczestników 
w wieku 7-16 lat wytypu-
ją pedagodzy szkolni już 
w czerwcu. Dzieci pojadą 
do Sarbinowa nad morzem 
i zamieszkają w ośrodku 
położonym sto metrów od 
plaży.  

Kolonie nad morzem
Kilka tygodni temu ratusz 
ogłosił przetarg na zorgani-
zowanie kolonii letnich nad 
morzem lub w okolicy jeziora, 
obowiązkowo z programem 
profi laktycznym dla dzieci i 
młodzieży z sochaczewskich 
szkół podstawowych i gimna-
zjalnych, z rodzin dotkniętych 
lub zagrożonych uzależnie-
niami. Najkorzystniejszą ofer-
tę złożyła miastu fi rma MPC 
Włóczykij z Krakowa, która 
za wypoczynek stu uczniów 
zażądała 69.700 zł. Cena obej-
muje pobyt (9 noclegów), 
wyżywienie, zatrudnienie 
wychowawców, koszty ubez-
pieczenia, opieki medycznej, 
transportu, dodatkowe atrak-
cje, minimum jedną wyciecz-
kę autokarową.  

- Planujemy dwa turnusy. 
Każdy z nich dla pięćdziesię-
ciorga osób. Dzieci zamieszkają 
w ośrodku kolonijnym w Sarbi-
nowie położonym w nadmor-
skim parku, bardzo bezpiecz-
nym, bo z dala od ruchliwych 
miejsc. Do morza będą mia-
ły sto metrów – mówi Joanna 
Kamińska naczelnik Wydzia-

łu Polityki Społecznej i Ochro-
ny Zdrowia UM.

Na terenie ośrodka znajdu-
je się plac zabaw, boisko do piłki 
nożnej i siatkówki, przestronna 
świetlica, gabinet lekarski. Każ-
dego dnia dzieci dostaną trzy 
posiłki plus podwieczorek. W 
programie kolonii znajdą się 
m.in. dyskoteki, wycieczki pie-
sze po okolicy, rozgrywki spor-
towe, konkursy z nagrodami, 
zajęcia plastyczne, będzie też 
spotkanie przy ognisku z pie-
czeniem kiełbasek i oczywiście 
plażowanie. 

- Zabieramy się za kom-
pletowanie listy uczestni-
ków i zaklinamy pogodę, by 
w czasie tych dwóch turnu-
sów nie zabrakło słońca – 
dodaje Joanna Kamińska. 

Kolejnych 15 dzieci w 
wieku 7-15 lat, wytypowa-
nych przez MOPS, pojedzie 
na obóz sportowo-rekre-
acyjny „Wakacje z Chaber-
kiem” fi nansowany przez 
stowarzyszenie Chaber. 
Tradycyjnie wypoczywać 

będą w ośrodku RELAX w 
Osiecznej, 100 metrów od 
strzeżonej plaży. Na jego 
terenie znajduje się boisko 
do gry w koszykówkę, pił-
kę siatkową oraz do gry w 
piłkę nożną. Do dyspozy-
cji jest miejsce na ognisko, 
sprzęt sportowy, kajaki i 
rowery wodne. W trakcie 
obozu realizowany będzie 
program profi laktyczno-te-
rapeutyczny.

Półkolonie w „trójce”
26 czerwca w Szkole Pod-
stawowej nr 3 rozpoczną się 
dwutygodniowe półkolonie. 
Skorzysta z nich setka dzie-
ci z całego miasta.

- Uczestnicy, którzy raz 
byli na półkoloniach, wra-
cają do nas za rok. Opieku-
nowie dbają, by przez dwa 
tygodnie nikt się nie nudził. 
W programie wypoczyn-
ku są zajęcia sportowe, kre-
atywne, komputerowe, dys-
koteki, konkursy talentów, 
turnieje piłkarskie, zawsze 

jedna wycieczka poza mia-
sto, wyjazd do kina, kilka 
wyjść na basen – wylicza Jo-
anna Kamińska. 

Dzieci mają zapewnio-
ną profesjonalną opiekę na-
uczycieli od 9.00 do 15.00. 
Każdego dnia dostają śnia-
danie, obiad i podwieczo-
rek.

Goście z Ukrainy
Z uroków polskiego lata 
skorzystają także goście z 
zaprzyjaźnionego Gródka 
na Ukrainie. Sochaczewscy 
harcerze i samorząd miasta 
kolejny raz zaprosili grupę 
20 dzieci w wieku 12-17 lat, 
wraz z trzema opiekunami, 
na obóz organizowany w 
stanicy hufcowej w Łąkie na 
Kaszubach. Przez dwa ty-
godnie, jak inni uczestnicy, 
ukraińscy goście będą spać 
w namiotach, korzystać z 
uroków plaży, kąpieli w je-
ziorze, wycieczek, zabaw in-
tegracyjnych. Przyjadą do 
nas pod koniec czerwca. 

Miasto funduje wakacje
W ratuszu trwają intensywne przygotowania do „Akcji Lato”. To ostatnie tygodnie nauki, trzeba 
więc pomyśleć o koloniach, obozach sportowych, półkoloniach. Już wiadomo, że miasto zadba 
o wypoczynek ponad 200 dzieci, głównie z rodzin wymagających szczególnego wsparcia. Są to 
zwykle podopieczni MOPS oraz świetlic opiekuńczo-wychowawczych z terenu miasta.

Stowarzyszenie Pomocy Oso-
bom Potrzebującym „Przy-
stań”, wraz z prowadzoną 
przez siebie świetlicą „Kleks” 
serdecznie zaprasza  miesz-
kańców Sochaczewa na  „Ro-
dzinne muzykowanie”. Od-
będzie się ono 8 czerwca o 
godzinie 18.30 w SCK w Cho-
dakowie. Wstęp wolny.

W koncercie wezmą udział mu-
zycy w przedziale wiekowym od 
8 do 50 lat. Przygotowane przez 
artystów utwory są tajemnicą 
także dla organizatorów. 

Zagrają miedzy innymi: ro-
dzina Goździkowskich; przy-
jaciele Julian Kochański i Kac-
per Kubik, Monika Pawłowska 
z dziećmi i bratem Jarosławem 
Siewierskim, siostry cioteczne 

Edyta Jankowska i Izabella Si-
dor oraz rodzeństwo stryjecz-
ne Izabella i Kamil Sidor. Przed 
i po koncercie będą zbierane 
podpisy popierające działalność 
naszego stowarzyszenia. 

SPOP „Przystań” jest organi-
zacją pożytku publicznego, któ-
ra prowadzi świetlicę wsparcia 
dziennego z elementami socjote-
rapii „Kleks”, organizuje wspar-

cie i pomoc dla rodzin potrzebu-
jących, prowadzi różnego rodzaju 
warsztaty i realizuje wiele projek-
tów z zakresu polityki społecznej.  
Działa od 1999 r. a jej pierwszym 
prezesem była śp. Irena Repsz.

„Rodzinne muzykowanie”, 
na które jeszcze raz serdecznie za-
praszamy, jest realizowane w ra-
mach projektu współfi nansowa-
nego przez Miasto Sochaczew.

Rodzinne Muzykowanie dla „Kleksa”

Harcerska stanica w Łąkie już niedługo zapełni się dziećmi

W niedzielę 4 czerwca w So-
chaczewskim Centrum Kul-
tury odbył się spektakl pt. 
„KopCiuch”. „Niereformowal-
ni i już” pod kierownictwem 
Beaty Oziemblewskiej znowu 
zagrali charytatywnie. Tym 
razem dla Alicji Młynarczyk 
chorej na raka zakończeń ner-
wowych. 

Widownia nie zawiodła, a 
w nagrodę otrzymała dużą 
dawkę humoru i relaksu. Po 
występie można było skosz-
tować pysznych wypieków. 
W tym samym dniu, na sta-
dionie w Chodakowie, pod-
czas Turnieju Dzikich Dru-
żyn, organizowanego przez 
posła Macieja Małeckiego, 
również można było wrzu-
cić do puszki datek dla Alicji i 
zjeść cos słodkiego. 

To nie koniec pomocy. Wo-
lontariusze z puszkami poja-
wią się także podczas zbliżają-
cych się Dni Sochaczewa oraz 

25 czerwca na otwarciu miejsca 
do kąpieli nad Bzurą. Podczas 
tej drugiej imprezy odbędzie 
się również licytacja zdjęć z au-
tografami aktorów, voucherów 
do salonu kosmetycznego czy 
karnetów na siłownię. Pieniąż-
ki można również wpłacać na 
konto Alicji w Fundacji Sedeka.

Fundacja Sedeka, ul. Grzy-
bowska 4 lok. 132, 00-131 War-
szawa

Nr konta w Alior Banku 
SA: 93 2490 0005 0000 4600 
7287 1845

Tytuł przelewu: 11262 – 
Grupa OPP – Młynarczyk Alicja

Organizatorzy 

Graliśmy dla Alicji!
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ŚWIĘTO MIASTA

ZAPRASZAMY NA

Rock, reggae i dance królować będą na scenie podczas tegorocznych Dni Sochaczewa. Sobotnią gwiazdą będzie Messajah. Niedziela upłynie nam w tanecznych rytmach podczas koncertów CamaSutry, formacji After 
Party oraz Power Play. Swój program kabaretowy przedstawi Marcin Daniec. Oprócz tego tradycyjnie zaprezentują się szkoły, przedszkola oraz Sochaczewskie Centrum Kultury. Ulicami miasta przejdzie parada, w której udział 
wezmą dzieci i młodzież skupiona wokół SCK, instruktorzy oraz przyjaciele placówki. Na placu Kościuszki wszyscy sochaczewianie będą mogli spróbować okolicznościowego mazurka upieczonego specjalnie z okazji święta 
miasta. Jak zawsze będzie też uroczysta sesja rady miasta, kilka ciekawych wydarzeń sportowych, rajd zabytkowej motoryzacji, a na terenie MOSiR rozbije się wesołe miasteczko. Zapraszamy na Dni Sochaczewa 2017!

8 czerwca - czwartek
Miejska Biblioteka Publiczna w Sochaczewie, 
ul. 1 Maja 21
11.00 - Gala rozstrzygnięcia VI Ogólnopolskiego Konkursu Plastycz-
nego im. Władysława Ślewińskiego „Kocham Polskę… Skarby Narodu”

9 czerwca - piątek
SCK, Klub Nauczyciela, ul. H. Sawickiej 
10.00 - Warsztaty origami – prowadzi Zofi a Szydełko
10.45 - Gry i zabawy w języku angielskim i polskim „Moje miasto” 
– prowadzi Anna Robak

Kościół pw. św. Wawrzyńca i plac Kościuszki
10.00 - Uroczysta msza św. z okazji obchodów święta 38. Sochaczew-
skiego dywizjonu zabezpieczenia Obrony Powietrznej im. mjr Feliksa 
Kozubowskiego
11.00 - Uroczysty apel z okazji obchodów święta 38. Sochaczew-
skiego dywizjonu zabezpieczenia Obrony Powietrznej im. mjr Feliksa 
Kozubowskiego
12:00 - Występ Wokalnego Zespołu Mundurowego „Patria”

Hala sportowa MOSiR, ul. Kusocińskiego 2
14:00 - Rozpoczęcie Międzynarodowego Memoriału Jacka Badory 
w koszykówce (UKS MOSiR Basket Sochaczew)

Plac Kościuszki
15.45 - uroczyste wciągniecie fl agi miasta na maszt, symboliczne 
rozpoczęcie Dni Sochaczewa

Wzgórze Zamkowe, ul. Podzamcze 1
16.00 - Uroczysta sesja Rady Miejskiej. W programie m.in. prelekcja
Bogusława Kwiatkowskiego z okazji 640 rocznicy uchwalenia 
statutów w Sochaczewie, wręczenie tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta, wystąpienia przewodniczącego Rady Miejskiej, burmistrza i 
zaproszonych gości

Plac zabaw w Karwowie, ul. Rumiankowa
16.30 - Festyn dla dzieci

Państwowa Szkoła Muzyczna w Sochaczewie, 
ul. Głowackiego 2
18.00 - Koncert Jubileuszowy kończący obchody 15-lecia działalności 
Stowarzyszenia Przyjaciół PSM w Sochaczewie. Wystąpią uczniowie 
stowarzyszenia oraz gościnnie Big-Band pod dyrekcją Bernarda Pa-
cholskiego

Kramnice Miejskie, ul. 1 Maja 21
19.00 - Salonik Muzyczno – Literacki SCK - „Repetytorium z młodo-
ści”, wystąpią poetka Magdalena Węgrzynowicz-Plichta oraz Barbara 
Leśniak - fortepian, wokal. Koncertowi towarzyszyć będzie wystawa 
pokonkursowa „Kocham Polskę… Skarby Narodu”

Jolanta Sosnowska
jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Magdalena Węgrzynowicz-Plich-
ta – poetka, socjolog, wydawca, 
czas wczesnej młodości spędziła 
w Sochaczewie. Tutaj chodziła do 
szkoły, tu zdała maturę w LO im. 
Fryderyka Chopina i tutaj skoń-
czyła szkołę muzyczną. Również 
tutaj zostawiła grono znajomych, 
do których chętnie wraca. A wra-
ca z Krakowa, dokąd w 1978 r. 
wyjechała na studia i gdzie za-
mieszkała na stałe. 

Jest autorką licznych tomi-
ków wierszy, m.in. „Doznania”, 
„Anemony”, „Łaptaki”, „Kalko-
manie”, „Pokolenia”. Jej utwory 
drukowano w wielu krakowskich 
almanachach. Jest laureatką licz-
nych konkursów poetyckich. Od 
wielu lat pełni funkcję redaktora 
naczelnego wydawnictwa „Idea”, 
prowadzi także własne wydaw-
nictwo „Signo”.

W Sochaczewie wystą-
pi w piątek 9 czerwca o godz. 
19.00 z programem poetyc-
kim „Repetytorium z młodo-
ści”. Przyjeżdża na zaprosze-
nie Sochaczewskiego Centrum 
Kultury do Saloniku Muzycz-
no-Literackiego „W Podcie-
niach Kramnic”. Towarzyszyć 
jej będzie kompozytorka, wo-
kalistka i pianistka Barbara Le-
śniak, która wykona również 
kilka własnych kompozycji do 
wierszy poety.

Z kolei w sobotę 10 czerw-
ca zapraszamy do sochaczew-
skiego muzeum, gdzie o godz. 
16 odbędzie się wernisaż wysta-
wy Stanisława Witolda Bieniasa, 

uznanego malarza pochodzące-
go z Sochaczewa. Artysta uro-
dził się w Chodakowie, w 1966 
r. zdał maturę w sochaczewskim 
LO i w tym samym roku rozpo-
czął studia na wydziale architek-
tury Politechniki Warszawskiej. 
Bardziej niż architektura pocią-
gało go jednak malarstwo. Sta-
ło się ono pasją, a jednocześnie 
głównym zajęciem artysty.

Stanisław Witold Bienias 
przypomina, że będzie to jego 
trzecia wystawa w naszym mie-
ście. Pierwsza miała miejsce na 
przełomie lat 60. i 70. XX wie-
ku i odbyła się w nieistniejącym 
już Powiatowym Domu Kultu-
ry (obecnie budynek banku Pe-
KaO SA). Drugą wystawę, w 
2006 r., zorganizowało socha-

czewskie muzeum, które po je-
denastu latach ponownie zapra-
sza artystę. Tegoroczna wystawa 
będzie nosiła tytuł „To, co ulot-
ne”. Malarz zaprezentuje na niej 
przede wszystkim portrety, ale 
będą także kwiaty i ptaki, a więc 
wszystko to, co, niestety, podle-
ga przemijaniu, a co artyście 
udało się utrwalić na płótnie.

W imieniu organizato-
rów zapraszamy na oba wyda-
rzenia. To zapewne doskonałe 
propozycje dla tych mieszkań-
ców, którzy, poza elementa-
mi rozrywki, chcieliby podczas 
święta miasta skosztować tak 
zwanej kultury wyższej. Wstęp 
na piątkowe spotkanie z poezją 
oraz sobotni wernisaż oczywi-
ście bezpłatne.

Sochaczewskie powroty
Tak się pięknie złożyło, że tegoroczne Dni Sochaczewa uświetni przyjazd dwójki 
artystów, którzy po raz kolejny wracają do naszego miasta. Wracają, przywożąc 
ze sobą  „To, co ulotne”, a jednocześnie bardzo trwałe, bo zapisane w obrazach 
i słowach. Dla wielu z nas wizyta Magdaleny Węgrzynowicz-Plichty oraz Stanisława 
Witolda Bieniasa może być prawdziwym „Repetytorium z młodości”.
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10 czerwca - sobota
Hala sportowa MOSiR, 
ul. Kusocińskiego 2
8.00 - V Międzynarodowy Memoriał Jacka Badory w koszykówce 
(UKS MOSiR Basket Sochaczew)

Obiekty MOSiR, ul. Chopina 101
9.00 - Turniej Siatkówki Plażowej

Stadion MOSiR, ul. Warszawska
10.00, 11.30, 13.00 - Mecze Unii Boryszew
 

Stacja Muzeum (wejście od ul. Licealnej)
Bezpłatny przejazd dla mieszkańców Sochaczewa do Osady 
Puszczańskiej w Tułowicach. Bilety do odebrania w kasie od 

godziny 9.00. Ilość miejsc ograniczona. 
 

Muzeum Ziemi Sochaczewskiej 

i Pola Bitwy nad Bzurą
11.00-17.00 - Zwiedzanie wystaw stałych: „Pole Bitwy 1939-
1945”, „Przeszłość w ziemi ukryta” i skansenu sprzętu militarnego
11.00-16.00 - Giełda Klubu Kolekcjonerów (numizmatyka, 
fi latelistyka, starocie)
11.00-18.00 - Kiermasz książki historycznej oraz wydawnictw 
własnych muzeum
16.00 - Otwarcie wystawy malarstwa pt. „To, co ulotne ” - Stani-
sław Witold Bienias
 

Plac Kościuszki
8.30-10.30 - VIII Zlot Zabytkowej Motoryzacji i Rajd im. Ks. Włady-
sława  Druckiego-Lubeckiego (rejestracja pojazdów, 9.00 - ofi cjalne 
otwarcie, wystawa zabytkowych pojazdów,10.15 - występ zespołu 
Senior Band z SCK)

11.00 – 14.00 – Spotkanie 
z Sochaczewskim Centrum Kultury
Na placu rozstawione zostaną stoiska wszystkich pracowni 
działających w Centrum - rysunku, komiksów, malarstwa, rzeźby, 
Grupy OtoFoto, Grupy Teatralnej Maska, Pracowni Eksperymen-
tów Audiowizualnych itp.
11.00 - Występ Chóru Nauczycielskiego VIVACE pod dyrekcją 
Piotra Milczarka
11.15 - Występ zespołu Open Day Junior
11.30 - Występ Grupy Teatralnej Konik
11.45 - Występ grupy teatralnej Rekwizyt i podopiecznych Studia 
Piosenki
12.00 - Pokaz grupy tanecznej Step Up 
12.15 - Występ Studia Dobrej Piosenki
12.40 - Występ przedszkolaków z przedszkola „Wesołe Tuptusie”
13.00 - Występ formacji Open Day 
13.15 - Przygotowania do Parady SCK 
13.30 - Przejście Parady SCK ulicą Warszawską w stronę 
stadionu MOSiR. 
W kolorowym marszu wezmą udział wszystkie zespoły działające 
w SCK tj. Folklorek, Smile Crews, Step Up, Abstrakt, Zumba, Bre-
ak Dance, dzieci z pracowni plastycznej i komiksu, Grupa Maska, 
gościnnie dzieci z Przedszkola „Wesołe Tuptusie”, harcerze oraz 
grupa motocyklistów Boruta Motors, Klub Jeździecki „Daisy”.
 

Państwowa Szkoła Muzyczna w Sochaczewie, 
ul. Głowackiego 2
13.00 - Koncert orkiestry Państwowej Szkoły Muzycznej pod 
dyrekcją Rubena Silvy
Polski dyrygent boliwijskiego pochodzenia był m.in. dyrektorem 
artystycznym Opery Wrocławskiej, Filharmonii Koszalińskiej, Opery Kra-
kowskiej i Teatru Wielkiego w Łodzi. Współpracuje z orkiestrą Sinfonia 
Varsovia, dokonuje wielu nagrań dla radia i telewizji w Polsce i na świecie. 

Stadion MOSiR, ul. Warszawska 80 
(obok hali sportowej)
13.00-18.00 - Miasteczko Harcerskie przygotowane przez 
hufi ec ZHP Sochaczew.

Stadion MOSiR, ul. Warszawska 80 – S C E N A
14.10-14.25 - Zespół Mundurowy Patria
14.25-14.40 - Zespół dziecięcy Folklorek
14.40-15.15 - Grupy taneczna Smile Crew 
15.15-15.45 - Grupy taneczna Abstrakt 
15.45-16.00 - Dream Team Zumba Sochaczew 
 

16.00 – 17.00 

- ANDRZEJ RYBIŃSKI
To on wylansował takie 
przeboje  jak „Nie 
liczę godzin i lat”, „Za 
każdą cenę”, „Pocie-
szanka” czy „Znajdę 
cię”. Na przestrzeni 
ponad 50 lat pracy 
artystycznej Andrzej 
Rybiński związany był 
m.in. z legendarnym zespo-
łem 2 plus 1, współtworzył duet Andrzej i Eliza 
(1972-1980), a od 1981 występuje solo. Nagrał jede-
naście płyt, w tym dwie składanki z największymi 
przebojami. Ostatni raz w Sochaczewie wystąpił w 
listopadzie 2006 roku.

17.00 – 17.45 - TAJM

Zespół powstał na początku 2011 roku, a wszyscy 
jego członkowie są związani z ziemią socha-
czewską. Gra szeroko pojętego rocka, łączy 
umiejętnie ten gatunek z bluesem, dlatego oprócz 
siarczystych riffów i dynamicznych solówek, 
odważnie wykorzystuje nowoczesne brzmienie 
syntezatorów. Grupa regularnie występuje przed 
sochaczewską publicznością, m.in. w czasie im-
prez plenerowych Sochaczewskiego Lata, fi na-
łów WOŚP, Motoserca, a ostatnio także w nowym 
klubie Kontrast w SCK w Boryszewie. Zespół gra 
w składzie: Jarosław Siewierski - gitara i wokal, 
Łukasz Rogowiecki - instrumenty klawiszowe i 
wokal, Marcin Rząb - gitara, Tomasz Madanowski 
- gitara basowa oraz Marcin Czubatka - perkusja.

17.40 – 18.00 - Konkurs „Czyste nie-
bo nad Sochaczewem” sponsoro-

wany przez fi rmę Sime Polska

 18.00 – 19.30 - Poparzeni Kawą 
Trzy
Chyba każdy 
z n a  t a k i e 
przeboje jak 
„Kawałek do 
tańca”, „Okrutna, 
zła i podła” (10 mln odsłon na yotube), „Byłaś dla 
mnie wszystkim” (17,5 mln) czy „Wezmę cię”. To 
hity Poparzonych Kawą Trzy,  polskiego zespołu 
pop-rockowego założonego w 2005 roku. Forma-
cja składa się przede wszystkim z dziennikarzy 
Radia Zet i RMF FM. Występują w nim perkusista 
Wojciech Jagielski (radio ZET), Jacek Kret, Roman 
Osica, Krzysztof Zasada (RMF), Marian Hill, Mariusz 
Gierszewski oraz Krzysztof Tomaszewski. Autorem 
większości tekstów zespołu jest Rafał Bryndal, 
satyryk i felietonista przez wiele lat związany z 
warszawską ZET-ką. Grupa ma na swoim koncie 
dwa albumy studyjne: Musculus Cremaster i We-
zmę Cię. Na festiwalu TopTrendy 2011 otrzymała 
nagrodę dziennikarzy.

19.30 – 20.00 - Konkurs „Czyste 
niebo nad Sochaczewem” sponso-

rowany przez fi rmę Sime Polska

20.00 – 21.30 - Mesajah
Nie tylko fani reagge znają 
takie hity  jak „Każdego 
dnia”,  „Szuka jąc 
szczęścia” (32 mln 
odsłon na youtube) 
czy „Lepsza poło-
wa” (8 mln). Ich wy-
konawcą jest artysta 
ukrywający się pod 
pseudonimem Mesajah, 
tworzący muzykę z gatunku 
reggae, dancehall i hip-hop. To 32-letni Manuel 
Rengifo Diaz, wrocławianin, syn Polki i Peruwiań-
czyka. Mesajah pierwszy debiutancki album wy-
dał w 2008 roku. Dotychczas nagrał cztery płyty: 
„Ludzie prości”, „Jestem stąd”, „Brudna prawda” 
i najnowszą z 2016 roku „Powrót do korzeni”. 
W 2014 był nominowany do nagród Eska Music 
Awards - w kategorii Najlepszy Hit, za „Szukając 
szczęścia”, nagrany wspólnie z Kamilem Bednar-
kiem oraz w kategorii Najlepszy Artysta.
21.30 – 23.00 - dyskoteka, 
prowadzi Zbyszek „Piasek” Piasecki

Kolejne spotkanie z zabytkami na kołach
Jak co roku na placu Ko-
ściuszki spotkają się miło-
śnicy starej motoryzacji. 
W sobotę, 10 czerwca, od-
będzie się VIII Rajd Księcia 
Władysława Druckiego-Lu-
beckiego. To jedna z imprez 
towarzyszących Dniom So-
chaczewa.

W rajdzie startują kluby, or-
ganizacje i indywidualni po-
siadacze pojazdów zabytko-
wych (w tym militarnych, 
motocykli czy rowerów) o 
wysokim stopniu oryginal-
ności, wyprodukowanych do 

1981 roku. Mogą być 
wyjątki od tej re-
guły, jeśli zgło-
szony pojazd 
jest rzadkością 
na naszych dro-
gach, ma uni-
katowy, czy wręcz 
prototypowy charak-
ter. O dopuszczeniu decydu-
je komandor rajdu. 
Sobota, 10 czerwca, plac Ko-

ściuszki, godz. 8.30-10.30

 8.30 - 9.00 rejestracja 
pojazdów
 9.00 ofi cjalne otwarcie 
Zlotu i Rajdu

 9.00 - 10.30 wysta-
wa zabytkowych 

pojazdów 
 11.00 rajd po 
Sochaczewie, 
w tym próby 

sprawnościowe 
na parkingu przy 

starostwie powiatowym.
Później uczestnicy prze-

jadą do Dworu w Strzyżewie 
i do Szymanowa, gdzie przed 
pałacem odbędzie się prezen-
tacja zabytkowych pojazdów 
i konkurs elegancji. Tam też 
o 19.00 nastąpi rozwiązanie 
rajdu.

Wszelkich informacji na 
temat zapisów, regulaminu, 
przebiegu imprezy i warun-
ków udziału udziela koman-
dor rajdu Mariusz Orzeszek 
(mariusz_orzeszek@op.pl).

VIII Rajd Księcia Wła-
dysława Druckiego-Lubec-
kiego został zainicjowany 
dla upamiętnienia Włady-
sława Druckiego-Lubeckie-
go, który był założycielem 
i pierwszym prezesem To-
warzystwa Automobilistów 
Królestwa Polskiego, dzi-
siejszego Automobilklubu 
Polskiego.  (opr. daw)
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11 czerwca 

– niedziela
Stacja Muzeum

(wejście od ul. Licealnej)
Bezpłatne przejazd dla mieszkańców 
Sochaczewa 
10.00; 12.00; 14.00 - Wahadło ze 
Stacji Muzeum do Chodakowa – bilety 
do odebrania w kasie od godziny 

9.00.
 

Muzeum 

Ziemi Sochaczewskiej 

i Pola Bitwy nad Bzurą
11.00-17.00 - Zwiedzanie wystaw stałych: 
„Pole Bitwy 1939-1945”, „Przeszłość w zie-
mi ukryta”, skansenu sprzętu militarnego.
11.00-16.00 - Kiermasz książki historycz-
nej oraz wydawnictw własnych muzeum, 
Giełda Klubu Kolekcjonerów (numizmaty-
ka, fi latelistyka, starocie) oraz prezentacja 
wystawy plenerowej „ZWZ-AK Skowronek 
1941-45r.” (Stowarzyszenie Muzealna Gru-
pa Historyczna im. II/18 pp)
13.00-14.00 - Otwarte spotkanie 
Sochaczewskiego Towarzystwa Na-
ukowego
14.00-14.30 - Wykład Jakuba Woje-
wody, pt. „Komendanci Armii Krajowej 
Obwodu „Skowronek: major Włady-
sław Starzyk ps. „Korwin”, kapitan 
Wilhelm Kosiński ps. „Mścisław”

Dom Urodzenia 

Fryderyka Chopina 
w Żelazowej Woli
godz. 18.00 - Koncert Laureatów 
Międzynarodowego Festiwalu Chopi-
nowskiego na Mazowszu. Koncert or-
ganizuje Państwowa Szkoła Muzyczna 
I i II stopnia w Sochaczewie

Hala Sportowa MOSiR, 
ul. Kusocińskiego 2
8.00 - V Międzynarodowy Memoriał 
Jacka Badory w koszykówce (UKS 
MOSiR Basket Sochaczew), 16.00 - za-
kończenie

Stadion MOSiR, 

ul. Warszawska 80
11.00, 12.30 - Mecze Unii Boryszew

Kościół św. Wawrzyńca
12.30 - 14.00 - Msza św. w intencji 
miasta i jego mieszkańców. O arty-
styczną oprawę mszy zadba Chór 
Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi 
Sochaczewskiej

Plac Kościuszki
14.00 - 15.00 - Mazurek Chopina 
- czyli poczęstunek mazurkiem, na 
który burmistrz zaprasza wszystkich 
mieszkańców i gości Dni Sochaczewa.

Stadion MOSiR, ul. Warszawska 80 
(obok hali sportowej)
13.00-18.00 - Miasteczko Harcerskie 
przygotowane przez hufi ec ZHP So-
chaczew

Stadion MOSiR, ul. Warszawska 80 – S C E N A
14.30 – 16.45 - Występy dzieci i młodzieży z sochaczew-
skich szkół i przedszkoli:
14.35 – 14.45 - Miejskie Przedszkole nr 1 z programem 
„Taniec z miotłami” oraz występ Doroty Stefańskiej „Nie 
chcę sprzątać”
14.45 - 14.55 - Miejskie Przedszkole nr 3 z programem 
„Tańczące Przedszkole”: taniec ChiQuita do melodii zespo-
łu ABBA, taniec Asereje do melodii zespołu Las Ketchup
14.55 – 15.10 - Miejskie Przedszkole nr 4 z Oddziałami 
Integracyjnymi z programem  „W rytmach disco”
15.10 – 15.25 - Miejskie Przedszkole nr 6 z programem 
„Roztańczona szóstka”, taniec gangnam style, dżungla, nutki.
15.30 – 15.45 - Miejskie Przedszkole nr 7 z programem 
„Słoneczny mix” - taniec „Chocolate”, „Pippi”, „Flowers”, 
„Taniec gentelmanów”
15.45 – 16.05 - Szkoła Podstawowa nr 2 – grupa „Dziew-
czyny z dwójki” i taniec hiszpański do utworu „Sofi a” 
Alvaro Soler, grupa „Mała dwójka” i taniec nowoczesny 
oraz grupa „Mała dwójka II” z tańcem współczesnym
16.05 - 16.25 - Gimnazjum nr 1 – występ wokalno-taneczny
16.25 – 16.45 - Zespół Szkół w Sochaczewie z progra-
mem „Przygoda z muzyką nigdy się nie kończy”
  

17.00 – 18.00 - CamaSutra
To grupa grająca pop, disco, dance 
i club dance. Liderką formacji 
od 2013 roku jest Małgorzata 
Grabda, 24-letnia wokalistka 
urodzona w Kielcach. To ab-
solwentka szkoły muzycznej, 
laureatka wielu prestiżowych 
nagród, zwyciężczyni między-
narodowych festiwali m.in. w 
Rosji, Bułgarii, we Włoszech i na 
Węgrzech. Teledyski CamaSutry z 
przebojami „Dla mnie ty”, „Będę tylko 
twoja” i „Obojętna” obejrzano miliony razy, a rekordy bije klip do 
piosenki „Kasa extraklasa” z niemal czterema milionami odsłon 
na youtube. Małgorzata Grabda brała udział w programach 
telewizyjnych „Szansa na Sukces”, „Śpiewaj i walcz”, „Jaka 
to melodia?”, „The Voice of Poland”. W 2010 roku wystąpiła w 
opolskich Debiutach.

18.00 – 18.30 -  fi nał akcji  „Czyste niebo nad 
Sochaczewem” sponsorowanej przez fi rmę 
Sime Polska

18.30 – 20.00 - After Party
To kolejny zespół z nurtu muzyki 
tanecznej. Jego liderem jest 
wokalista, aranżer i muzyk 
Patryk Pezga. Wraz z nim 
na scenie występuje DJ 
Marcin i trzech tancerzy. 
After Party na polskim rynku 
muzycznym obecne jest od 5 lat. 
Zespół nagrał 12 teledysków i wydał dwie płyty. Za piosenkę „Tyl-
ko ona jedyna” otrzymał statuetkę Hit Lata 2013 w głosowaniu 
widzów na antenie Polo tv (46 mln odsłon na youtube!). Podobnie 
przebojem stała się piosenka „Ona lubi pomarańcze”. Muzycy 
zjeździli Polskę wzdłuż i wszerz, występowali też w Szkocji, 
Szwecji, Niemczech, Anglii, Kanadzie  i dwukrotnie w USA.

20.00 - 21.30 – występ Marcina Dańca
Polski satyryk, artysta kabaretowy, stand-
-uper, od lat pierwsza liga polskiego 
kabaretu. Przygodę z rozśmiesza-
niem rozpoczął w 1984 roku, a pod 
koniec dekady nawiązał współpracę 
z kabaretami „Wały Jagiellońskie” 
i „Pod Egidą”. Od 1994 roku wystę-
puje samodzielnie. Dużą popularność 
zapewniły mu regularne występy w II 
programie TVP. Spośród wielu, najbardziej 
znane są jego dwa estradowe wcielenia: Marcinek, czyli duże 
dziecko, oraz Góral z charakterystyczną swadą punktujący 
otaczającą nas rzeczywistość.

21.30 – 23.00 – Power Play
To jeden z najpopularniej-
szych obecnie zespołów z 
nurtu dance i disco-po-
lo. Zespół powstał w 
2001 roku z inicjatywy 
lidera - Sylwestra Gaz-
dy, z którym występują 
jeszcze gitarzysta Marcin 
i perkusista Karol. Od roku 
2009 formacja tworzy muzykę autorską. Dotychczas wydała 5 
albumów i 2 single, co roku gra po kilkadziesiąt koncertów. Jej 
największe hity to: „Lubisz to lubisz” (30 mln odsłon na youtu-
be), „Zawsze coś (oj tam, oj tam)”, „Skok w bok”, „Kochaj mnie”, 
„Co ma być to będzie”.

Kocham Polskę... już w piątek konkurs plastyczny
8 czerwca w kramnicach miejskich 
odbędzie się uroczyste rozstrzy-
gnięcie VI Ogólnopolskiego Kon-
kursu Plastycznego im. Włady-
sława Ślewińskiego. Tegoroczny 
temat zadany uczestnikom brzmi: 
„Kocham Polskę... Skarby Narodu”.

Projekt ten na dobre wpisał się w ka-
lendarz wydarzeń kulturalnych, nie 
tylko na Mazowszu, ale w całej Pol-
sce. Współorganizują go Towarzy-
stwo Miłośników Malarstwa Wła-
dysława Ślewińskiego oraz Miejska 
Biblioteka Publiczna w Sochacze-
wie. Podczas tegorocznej gali zosta-
ną wręczone nagrody: Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej Andrze-
ja Dudy, Premier Rzeczypospolitej 
Polskiej Beaty Szydło, Wicepremie-
ra, Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego prof. Piotra Glińskie-

go oraz wielu innych, szacownych 
sponsorów. Przedsięwzięcie zosta-
ło objęte  patronatem  artystycznym  
rektora warszawskiej Akademii 
Sztuk Pięknych prof. 
Adama Myjaka, a 
także patronatem 
honorow y m 
Ministerstwa 
Edukacji Na-
rodowej. W 
tym roku li-
sta laureatów 
to ponad 50 na-
zwisk. Nagrodze-
ni twórcy przyjadą do 
nas m.in. z Młodzieszyna, 
Baranowa, Nowego Targu, Wło-
cławka, Łodzi, Gliwic, Radomia, 
Gdańska i Lublina.

Jak powiedział nam Jarosław 
Miaśkiewicz, prezes  Towarzystwa 

Miłośników Malarstwa Włady-
sława Ślewińskiego, zgłoszone do 
konkursu prace plastyczne mło-
dych i dorosłych twórców wyrażają 

niezwykłe emocje, często 
ukazują, co dzieje się 

w sercach autorów. 
Artyści z wyczu-
ciem malują pol-
skie krajobrazy, 
przedstawiają-
ce zabytki ar-
chitektury a tak-

że  inne polskie 
„skarby”.
- Efektem naszych 

działań będzie wystawa na-
grodzonych prac. Powstałe obra-
zy ukazują miłość do rodzinne-
go krajobrazu oraz urodę polskich 
miast i wsi, tajemniczych rozstaj-
nych dróg wiodących ku zagubio-

nym domom, drewnianym ko-
ściółkom, ruinom zamków, starym 
wiatrakom czy młynom wodnym. 
Pokazują czas już miniony, ukryty 
także w zakątkach małych miaste-
czek. Taki pejzaż chwyta za serce, 
wzrusza, wzbogaca piękno ludz-
kiej duszy. W pracach możemy do-
strzec różnorodne style: od reali-
zmu przez baśniowe opowieści do 
pełnej abstrakcji - mówi Jarosław 
Miaśkiewicz.

Ekspozycja ofi cjalnie otwarta 
zostanie 8 czerwca w galerii Miej-
skiej Biblioteki Publicznej na I pię-
trze kramnic. Finał wydarzenia 
uświetni koncert Chóru Młodzie-
żowego PSM I i II stopnia pod dy-
rekcją Iwony Niemyjskiej. Impreza 
ma charakter otwarty, rozpocznie 
się w patio kramnic o godz. 11.00.

opr. (ap)
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Dni Sochaczewa z ZHP
10 i 11 czerwca w godz. od 
13.00 do 18.00 zapraszamy 
do miasteczka harcerskiego, 
gdzie mieszkańcy Sochaczewa 
i goście miasta będą mogli po-
znać ofertę i działalność huf-
ca, a najmłodsi – wziąć udział 
w specjalnie dla nich przygo-
towanych atrakcjach.

W sobotę i niedzielę na uczest-
ników będą czekać licz-
ne gry i zabawy 
ukryte pod na-
zwami dzie-
sięciu sto-
isk: mali 
k o m a n -
dosi, ma-
giczne eks-
per ymenty, 
misja survi-
val, kreatywny ką-
cik, w kolorach tęczy, mali 
superbohaterowie, baśnie i ba-
jeczki, moje miasto, przygo-
da dla żeglarzy i piratów, a tak-
że miasteczko zmysłów. Każde 
zadanie będzie nagradzane na-
klejkami wklejanymi do spe-
cjalnych książeczek. Ten kto 

zbierze wszystkie otrzyma sym-
boliczną nagrodę.

Harcerskiej imprezie, jak co 
roku, będą towarzyszyć pląsy, 
śpiewy i tańce integracyjne. Przez 
dwa dni miasteczko będzie tęt-
nić życiem. W tym roku jeszcze 
bardziej. Poszerzono i uatrakcyj-
niono bowiem jego ofertę. Wśród 
wielu propozycji przygotowa-
nych przez sochaczewskich har-

cerzy będzie jedna, która 
szczególnie wpisu-

je się w charak-
ter obchodów, 
a mianowicie 
stworzenie 
muralu oraz 
makiety So-
chacz e w a . 

W ubiegłym 
roku ten pomysł 

spodobał się nie tylko 
najmłodszym mieszkańcom 

miasta. We wspólne malowanie 
muralu oraz projektowanie, wy-
cinanie i klejenie elementów ma-
kiety zaangażowały się całe ro-
dziny!
Wszystkie atrakcje są bezpłatne!
Więcej na www.zhpsochaczew.pl

SIME Polska jest w trakcie 
akcji promocyjnej „Czyste 
niebo z SIME Polska” po-
ruszającej temat czystego 
środowiska wokół nas i 
tego, jak możemy sprawić, 
by nad naszymi domami za-
gościło błękitne niebo bez 
smogu.

NA CZYM POLEGA 
AKCJA SIME?
Odliczamy wspólnie 50 dni 
do fi nału akcji „Czyste nie-
bo z SIME Polska”. Przez 
cały ten czas, mieszkań-
cy Sochaczewa, Teresina i 
innych gmin przez które 
przebiegają gazociągi SIME 
Polska będą mogli skorzy-
stać z naszej promocji. Każ-
dy kto podpisze z nami w 
tym okresie (tj. pomiędzy 
26 kwietnia a 9 czerwca br.) 
umowę o przyłączenie do 
sieci gazowej i wniesie opła-
tę przyłączeniową dostanie 
nagrodę - mapę do celów 
projektowych instalacji ga-
zowej.

- Taka mapa jest nie-
zbędna, by móc przyłączyć 
się do sieci gazowej, a jej 
wartość jest spora, bo wyno-

si ponad 500 zł. Otrzymają 
ją klienci, którzy podpiszą z 
nami umowę w okresie pro-
mocji. A dodatkowo, każda 
z tych osób weźmie udział w 
losowaniu nagrody specjal-
nej wartej 5 tysięcy złotych - 
kotła gazowego znanej mar-
ki VIESSMANN – mówi 
Jerzy Trzciński, dyrektor 
zarządzający SIME Polska.

CO OZNACZA HASŁO 
SIME POLSKA „ZRÓB 
COŚ DOBREGO DLA 
DOBRA WSPÓLNE-
GO! GAZ POD TWOIM 
DACHEM, CZYSTE PO-

WIETRZE POD WSPÓL-
NYM NIEBEM”?
Celem nadrzędnym ak-
cji jest sprawienie, by w 
końcu nad sochaczewski-
mi domami zagościło czy-
ste niebo - czyli czyste po-
wietrze. Wykorzystując 
gaz do ogrzewania we wła-
snym domu zamiast węgla 
czy koksu, zdrowsi będzie-
my nie tylko my i nasza 
rodzina, ale pomożemy w 
ten sposób także naszym 
sąsiadom i mieszkań-
com całego rejonu. Gaz to 
sama czysta energia. A te-
raz SIME ułatwia podjęcie 

tej decyzji przez swoją pro-
mocję.

GAZ ZIEMNY – EKOLO-
GICZNY I EKONOMICZNY
Gaz ziemny jest znacz-
nie tańszy w eksploatacji 
od oleju opałowego i płyn-
nego gazu LPG. Jego koszt 
jest porównywalny do kosz-
tu zużycia węgla opałowe-
go. Ale jest nieporównywal-
nie wygodniejszy od węgla. 
Nie trzeba go magazyno-
wać, przenosić, ani pamię-
tać o doładowaniu kotła. 
Obsługa jest higieniczna - 
nie ma pyłu, sadzy ani po-

piołu unoszącego się w po-
wietrzu. Szczególnie dla 
starszych osób i rodzin z 
dziećmi jest idealnym roz-
wiązaniem. Jeśli chodzi o 
„ekologiczność” gazu ziem-
nego wystarczy tylko jed-
no porównanie. Jeżeli do 
ogrzania dwóch osiedli, po 
200 domków jednorodzin-
nych każde, używać bę-
dziemy na jednym osiedlu 
gazu ziemnego, a na dru-
gim węgla, to w ciągu roku 
na pierwszym osiedlu wy-
emitowanych zostanie 1 kg 
cząsteczek stałych - pyłów, 
a na drugim ok. 30 000 kg! 
Takie są realia - te 30 ton 
pyłów widać na elewacjach 
domów, ale znaczna część 
trafi a do naszych płuc.

- Nie wszyscy zdają so-
bie sprawę z zalet użyt-
kowania gazu ziemnego,  
między innymi właśnie 
dlatego pojawił się pomysł 
na zorganizowanie akcji 
„Czyste niebo z SIME Pol-
ska”. Chcemy uświadomić 
ludziom, że gaz jest zdro-
wym, wygodnym i eko-
nomicznym rozwiąza-
niem. A co równie ważne, 

używając go, możemy ra-
zem zrobić coś dla dobra 
wspólnego. No i można 
wygrać naprawdę warto-
ściową nagrodę: kocioł ga-
zowy renomowanej marki 
VIESSMANN. Trzeba po-
wiedzieć, że beneficjentem 
naszej akcji będą wszy-
scy mieszkańcy ziemi so-
chaczewskiej, bo wszyscy 
oddychamy tym samym 
powietrzem! – dodaje Syl-
wia Budzyńska, dyrektor 
Sprzedaży i Marketingu 
SIME Polska.

FINAŁ AKCJI
Losowanie nagrody specjal-
nej odbędzie się podczas 
Dni Sochaczewa, w niedzie-
lę o godzinie 18:00. W tym 
roku fi rma SIME Polska,  
przygotowała wiele dodat-
kowych atrakcji dla miesz-
kańców. Każdy będzie mógł 
porozmawiać o użytkowa-
niu gazu z naszym eksper-
tem. 

Wszystkie szczegół są 
dostępne na stronie inter-
netowej www.simepolska.pl 
lub na Facebooku.

Akcja „Czyste niebo z SIME Polska” trwa! 
PROMOCJA
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Prawdziwe święto mieli wy-
konawcy i miłośnicy pieśni 
chóralnej. W sobotę 27 maja 
wieczorem w sochaczewskiej 
świątyni odbył się VII Kon-
cert Oddziału Warszawskiego 
Polskiego Związku Chórów i 
Orkiestr.

Do Sochaczewa przyjechały: 
Ekumeniczny Chór Kameral-
ny Kościoła Ewangelicko-Re-
formowanego w Warszawie 
pod dyrekcja Pawła Hruszwi- 
ckiego, Chór Wychowanków 
Harcmistrza Władysława Sko-
raczewskiego Jubilus, nad któ-
rym opiekę artystyczną sprawu-
je Krystyna Stańczak-Pałyga, 
Grodziski Chór Bogorya  kie-
rowany przez Marcina Łukasza 
Mazura, Chór Camerata Var-
sovia pod dyrekcją Elżbiety Si-
czek. Dołączył do nich Chór To-
warzystwa Śpiewaczego Ziemi 
Sochaczewskiej, którym dyry-
gowała  Ewa Szałapska. Koncert 
poprowadziła Teresa Mazippus.

Zanim jednak usłyszeliśmy 
kolejne pieśni, zebranych po-
witała prezes Oddziału War-
szawskiego Polskiego Związku 
Chórów i Orkiestr, Elżbieta Si-
czek, która dziękowała socha-
czewskiemu chórowi za zor-
ganizowanie koncertu. Miała 
także miejsce miła uroczystość. 
Organista parafi i oraz akom-
paniator i członek chóru Piotr 
Staniak, na wniosek Zarządu 

Towarzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej otrzymał z 
rąk Elżbiety Siczek Złotą Ho-
norową Odznakę Polskiego 
Związku Chórów i Orkiestr.

Sobotnie wydarzenie no-
siło tytuł „Usłysz nas, Matko 
Boża” i było koncertem pieśni 
Maryjnych. Usłyszeliśmy wie-
le pięknych utworów, m.in. kil-
ka różnych wykonań „Ave Ma-
ria”, a na fi nał połączone chóry 
zaśpiewały „Modlitwę do Bo-
ga-Rodzicy” ks. dr. Jana Żu-
kowskiego do słów Juliusza 
Słowackiego. To z niej pocho-
dzi tytułowy fragment tekstu 
„Usłysz nas, Matko Boża”. 

Spotkanie chórów w So-
chaczewie było możliwe dzię-
ki uprzejmości ks. proboszcza 
Piotra Żądło, co mocno pod-
kreślała prezes Chóru TŚZS 
Daniela Cieślak. Dziękowa-
ła także zespołom, za sprawą 
których melomani mieli praw-
dziwą duchową ucztę, oraz po-
słowi Maciejowi Małeckiemu 
przysłuchującemu sie wystę-
pom. Koncert miał tym więk-
sze znaczenie, że w tym roku 
nie odbędą się Wrześniowe 
Spotkania z Pieśnią Chóralną, 
do czego przez lata przyzwy-
czaili się miłośnicy tego rodzaju 
muzyki.  Miejmy nadzieję, że to 
tylko jednorazowa nieobecność 
w kalendarzu sochaczewskich 
imprez kulturalnych.

Jolanta Sosnowska

Na międzypokoleniowej im-
prezie w DDPS wspólnie ba-
wili się przedstawiciele władz z 
zastępcą burmistrza Markiem 
Fergińskim na czele, seniorzy 
będący podopiecznymi placów-
ki, przyjaciele Domu  oraz mali 
goście - przedszkolaki z grupy 
„Pszczółki” z Niepublicznego 
Przedszkola Diecezji Łowickiej 
pod wezwaniem św. Aniołów 
Stróżów. Ci ostatni zaprezento-
wali bardzo sugestywną część 
artystyczną pt. „Dzień, w któ-
rym zatańczyło słońce”. Było 
to przedstawienie przypomi-
nające historię objawień fatim-
skich. Seniorzy odwdzięczyli się 
maluchom krótką inscenizacją 
wiersza „Stefek Burczymucha” 
oraz zabawnymi, rymowanymi 
zagadkami, w których rozwią-
zywanie zaangażowała się cała 
publiczność. Kolejnym puntem 
programu były zabawy integra-
cyjne oraz poczęstunek.

Marek Fergiński mówił o 
roli rodziny i wspólnoty w ży-
ciu każdego z nas. Przypomniał 
również, że sochaczewski sa-
morząd stara się wspomagać 
najróżniejsze grupy społeczne 
i wiekowe. Stąd też w dwójna-
sób cieszy fakt, że młodsi i star-
si zacieśniają więzy, prowadzą 
wspólne projekty, spotykają się 
- czego najlepszym przykładem 
jest coroczny piknik przygoto-
wywanych przez DDPS. 

Rodzina 
- najlepsza drużyna
Pod takim hasłem odbył się do-
roczny piknik dla podopiecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 26 maja MOPS za-
prosił do wspólnej zabawy dzie-
ci, rodziców oraz przedstawicieli 
współpracujących instytucji.

Dyrektor ośrodka Zofi a 
Berent od dawna stawia na pre-
zentowanie dobrych wzorców 
oraz integrację środowiska, a ta-
kie wydarzenia na pewno temu 
służą. Pokazały to już pierwsze 
chwile festynu, kiedy przygoto-
wany na tę okazję hymn śpie-
wali uczestnicy imprezy, pra-
cownicy MOPS a także goście 
- wiceburmistrz Marek Fergiń-
ski i wiceprzewodniczący rady 
miejskiej - Arkadiusz Karaś.

Były występy i konkursy 
przygotowane przez Klub Wo-
lontariatu, pokazy sztuk walki w 
wykonaniu  Dragon Fight Club 
Sochaczew, kącik malucha zor-
ganizowany przez fundację „We-
soła Chata”. Atrakcyjne nagrody 
w konkursach ufundowało Kra-
jowe Stowarzyszenie „Z Sercem 
Do Wszystkich”, fi rma Mars Pol-
ska, sklep „Kubuś”, a kosmetyki 
dla mam z okazji ich święta roz-
dawały przedstawicielki apteki 
„Dar Natury” z ul. Warszawskiej.

Ale to jeszcze nie wszyst-
ko. Sochaczewscy policjanci w 
przystępny sposób mówili dzie-
ciom, jak się chronić przed ob-
cymi, którzy mogą mieć złe za-
miary, jak unikać kontaktów 
z niebezpiecznymi psami i jak 
zadbać o własne bezpieczeń-
stwo w domu i na ulicy. Z ko-
lei Renata Kubik z Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji 
uczyła dzieciaki wykonywania 
ciekawych form z balonów. Re-
kordy popularności wśród naj-

młodszych biły zabawy w dmu-
chanym zamku. 

Po takiej porcji dobrej za-
bawy nie mogło zabraknąć po-
siłku. Na uczestników czekały 
przysmaki z grilla, a także  sok 
z fi rmy Tęczowy Ogród.

Rodzinnie 
w domu samopomocy
W siedzibie Środowiskowego 
Domu Samopomocy zorganizo-
wano „Dzień dla Rodziny”. Były 
popisy artystyczne, występ dzieci 
z SCK, a na koniec tradycyjny grill.

Zebranych przywitały dy-
rektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Sochaczewie 
Joanna Majewska i prezes sto-
warzyszenia  „Z Sercem Do 
Wszystkich” Agnieszka Parzy-
deł. Goście obejrzeli bardzo cie-
kawy i humorystyczny występ 
podopiecznych ośrodka. Brawa 
należą się choćby za doskonale 
przygotowane kostiumy i do-
bór aranżacji muzycznej. Wi-
dzowie mogli obejrzeć świetną 
interpretację bajki o Czerwo-
nym Kapturku. Wszystko już 
tradycyjnie - wspaniale prze-
myślane i dopracowane.

Kolejny rok, z korzyścią dla 
przedstawienia, z pomocą orga-
nizatorom pospieszył Piotr Mil-
czarek i jego uzdolniona wokal-
nie młodzież z Sochaczewskiego 
Centrum Kultury. W repertu-
arze wykonawców znalazły się w 
tym roku doskonale znane pol-
skie przeboje z drugiej połowy 
ubiegłego stulecia.

Po obejrzeniu występu, go-
ście otrzymali od organiza-
torów upominki. Głos zabrał 
również obecny na przedsta-
wieniu zastępca burmistrza 
Marek Fergiński. Pogratulował 
świetnego wykonania i był pod 
wrażeniem jakości kostiumów. 
Zauważył, że płynące z budże-
tu miasta pieniądze dla organi-
zacji pozarządowych, takich jak 
„Z Sercem Do Wszystkich”, są 
dobrze pożytkowane. Podzię-
kował również wykonawcom 
za dostarczenie wspaniałej roz-
rywki.

Po części ofi cjalnej goście 
wraz z aktorami zasiedli do 
wspólnego grillowania. 

(seb, ap, sos)

Dni Rodziny razy trzy
Integracyjny piknik w Dziennym Domu Pomocy Społecznej rozpoczął tegoroczne obchody 
sochaczewskich Dni Rodziny. Wydarzenie przygotowano pod hasłem „Majówka Seniora – 
Spotkanie Pokoleń”. Podobne imprezy integracyjne odbyły się także w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Społecznej oraz Środowiskowym Domu Samopomocy.

Rodzinny piknik przed siedzibą MOPS

Podopieczni ŚDS w przedstawieniu „Czerwony Kapturek”

Objawienia fatimskie oczami dzieci z Przedszkola Diecezji Łowickiej

Czołówka chórów 
w Sochaczewie

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami informuje 
się, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie wywieszono Zarządzenie nr 106/2017 
z dnia 23.05.2017 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do przekazania w 
nieodpłatne użytkowanie operatorowi, na okres 1 roku, 
części nieruchomości i składników majątkowych Gminy 
Miasto Sochaczew w ramach projektu „Rewitalizacja 
zabytkowych Kramnic w Sochaczewie”.

Wydział Gospodarki Lokalowej UM

OGŁOSZENIE
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Uroczysty pochód otwierali „Czobodersi”

W szkole pojawił się portret nowego patrona, Ignacego Garbolewskiego 

Uroczysty bal był okazją do dzielenia się wspomnieniami z czasów szkolnych Tego dnia „80” otrzymała wiele prezentów, m.in. od zarządu powiatu... ...i od władz miasta

Nie zabrakło występów artystycznych

Tradycyjne przekazanie darów dziękczynnych

W sochaczewskim szpitalu od-
było się spotkanie członków 
„Solidarności” z dyrektorem 
ZOZ Piotrem Szenkiem i jego 
z-cą Wiesławą Załuską. Tema-
tem rozmów były płace tzw. 
pozamedycznych pracowni-
ków szpitala. W negocjacje 
aktywnie włączyła się prze-
wodnicząca Krajowego Sekre-
tariatu Ochrony Zdrowia NSZZ 
„Solidarność” Maria Ochman.

Jak twierdzili pracownicy, zarob-
ki salowych, sprzątaczek czy ob-
sługi kuchni są bardzo niskie. 
Podkreślali, że rozmowy z dyrek-
cją szpitala nie przyniosły dotych-
czas rezultatu, dlatego zwrócili 
się o pomoc do centrali związku. 
W ich imieniu wypowiadała się 
Maria Ochman, która na wstę-
pie podkreśliła, że z dyrektorem 

Szenkiem niejednokrotnie roz-
mawiała w pałacu prezydenckim, 
gdzie występował w roli eksperta, 
i bardzo sobie ceni merytoryczną 
wiedzę szefa sochaczewskiej lecz-
nicy. Potem nie było już tak miło.

- Gdy zobaczyłam wypłaty 
po 1360 zł, to zwaliło mnie z nóg. 
Trzeba wykazać się wyobraźnią, 
żeby za taką kwotę przeżyć mie-
siąc –  mówiła Maria Ochman.

Głos zabrał także Ryszard 
Kołucki, przewodniczący szpi-
talnej „Solidarności”. W odczy-
tanym oświadczenie zaznaczył, 
że w odczuciu pracowników ob-
sługi dyrekcja szpitala nie widzi, 
lub nie chce widzieć ich proble-
mów. „Regulacja płacy minimal-
nej, tak zwana podwyżka, mimo 
że zagwarantowana jest ustawą, 
została zastąpiona dodatkami 
do minimalnego wynagrodze-

nia. W żaden sposób nie popra-
wiło to naszej sytuacji fi nanso-
wej. Przeciwnie zwiększyła się 
liczba pracowników pobierają-
cych minimalne wynagrodzenie. 
Uważamy, że postępowanie takie 
jest nieetyczne oraz niesprawie-
dliwe w stosunku do pracowni-
ków. Uwłacza to naszej godności 
i uderza w utrzymanie naszych 

rodzin. Dyskryminowanie pra-
cowników z długoletnim stażem 
pracy i doświadczeniem zawodo-
wym, między innymi poprzez 
włączanie dodatku stażowego 
do minimalnego wynagrodze-
nia, jest również praktyką, która 
powoduje frustracje. Czujemy się 
oszukiwani. Co powoduje brak 
motywacji do pracy”.

Do oświadczenia odniósł 
się dyrektor Szenk. Zaznaczył, 
że polityka płacowa wynika z 
kilku ważnych czynników: po-
trzeby zatrzymania specjalistów, 
którzy są podkupywani przez 
inne szpitale, trudnej sytuacji fi -
nansowej szpitala, która wyni-
ka z niezmienianej od lat wyceny 
punktów za świadczenia i wresz-
cie sytuacji na sochaczewskim 
rynku pracy.

- Żeby utrzymać płynność 
fi nansową szpitala zmuszony je-
stem do maksymalnych oszczęd-
ności – argumentował Piotr 
Szenk. - Nie mogę zaoszczędzić 
na specjalistach, bo jeśli chciał-
bym zapłacić im mniej, pójdą 
po prostu gdzie indziej, a ja nie 
utrzymam wymaganej obsady 
oddziału. Okrutna prawda jest 
taka, że jeżeli zamieszczam ogło-

szenie o zatrudnieniu na opro-
testowywanych przez państwo 
warunkach i mam trzy osoby 
chętne na takie stanowisko, to nie 
mogę sobie pozwolić na płacenie 
więcej.

Piotr Szenk dodał że alter-
natywą jest doprowadzenie do 
upadku szpitala, a to skutecz-
nie wyeliminuje wszystkie ofero-
wane w tej chwili przez lecznicę 
miejsca pracy.

Na koniec wicedyrektor ZOZ 
Wiesława Załuska zwróciła uwa-
gę Marii Ochman na pogłębiają-
cy się problem braku pielęgnia-
rek. Przekazała jej opracowany 
przez siebie raport o pielęgniar-
stwie na Mazowszu. Szerzej o 
tym zagadnieniu napiszemy w 
następnym wydaniu „Ziemi So-
chaczewskiej”.

Sebastian Stępień

Rozmowy o wynagrodzeniach w szpitalu

„Osiemdziesiątka” skończyła 90 lat
Zespół Szkół Centrum Kształcenia Praktycznego, czyli 
popularna „Osiemdziesiątka”, świętował 3 czerwca 
90-lecie swojego istnienia. Uroczystości trwały cały 
dzień. Nie zabrakło wzruszeń i pięknych momentów.

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Obchody rozpoczęła msza w koście-
le parafi alnym pod wezwaniem św. 
Wawrzyńca. W przygotowanym na 
tę szczególną okazję kazaniu pro-
boszcz Piotr Żądło wielokrotnie 
podkreślał olbrzymią wartość za-
wodu nauczyciela, w który wpisuje 
się poświęcenie życia doskonaleniu 
innych  - swoich uczniów. 

Kolejną część obchodów stano-
wił uroczysty przemarsz do siedziby 
„Osiemdziesiatki”. Pochód otwie-
rali „Czobodersi” - członkowie le-
gendarnej orkiestry założonej przed 
wieloma laty przez  Piotra Czobodę.

W budynku szkoły zebrali 
się znakomici goście. Prym wiedli 
oczywiście absolwenci, ale licznie 
reprezentowane były także lokalne 
władze i instytucje. Wśród zapro-

szonych znaleźli się byli dyrektorzy, 
nauczyciele i przyjaciele placówki. 
Ratusz reprezentował burmistrz 
Piotr Osiecki wraz zastępcami, w 
placówce pojawiła się też starosta 
Jolanta Gonta oraz radny sejmiku 
wojewódzkiego Adam Orliński. 

W holu szkoły odbyło się uro-
czyste odsłonięcie tablicy upamięt-
niającej Antoniego Kosińskiego, 
pierwszego dyrektora szkoły, uzna-
wanego za jej założyciela. W dalszej 
części uroczystości przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Kierzkowski 
odczytał uchwałę o nadaniu szkole 
nowego patrona - Ignaczego Włodzi-
mierza Garbolewskiego. W uroczy-
stościach wzięła też udział wnuczka 
nowego patrona szkoły Anna Garbo-
lewska. W części artystycznej ucznio-
wie zabrali wszystkich w podróż 
przez 90 lat historii szkoły. Obchody 
zakończył bal absolwentów.
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Finał konkursu odbył się we 
wtorek 30 maja w kramnicach 
miejskich. Na rozstrzygnię-
cie przybyli zaproszeni młodzi 
dziennikarze wraz z opiekuna-
mi ich szkolnych gazetek. Sta-
łym elementem fi nału jest też 
spotkanie z gościem specjal-
nym, który dzieli się z adepta-
mi dziennikarstwa swoim do-
świadczeniem zawodowym. W 
tym roku redakcja „Ziemi” za-
prosiła sochaczewianina, Marci-
na Malinowskiego, który choć z 
wykształcenia jest prawnikiem, 
to zawodowo na stałe związał się 
z mediami. Jego życiorys jest im-
ponujący i wystarczy wymienić, 
że był redaktorem naczelnym 
sochaczewskiego radia, póź-
niej na kilkanaście lat związał 
się z Dziennikiem Gazetą Praw-
ną, był członkiem zarządu wy-
dawnictwa Infor Biznes, auto-
rem poradniczych programów 
radiowych i telewizyjnych pro-
dukowanych dla Polsatu i stacji 
TV4, obecnie tworzy Rankingi 
Szpitali w dzienniku „Rzeczpo-
spolita”. Co ciekawe, przed laty 
współpracował z „Ziemią So-
chaczewska” - prowadził w niej 
kącik porad prawnych.

Zaproszony gość opowia-
dał młodzieży o swojej drodze 
zawodowej, początkach pracy 
w mediach, blaskach i cieniach 
tego zawodu. Zachęcał mło-
dych dziennikarzy m.in. do czy-
tania książek, które w naturalny 
sposób kształtują dziennikarski 
warsztat. Wiodącym tematem 
spotkania było wróżone od lat 
wypieranie prasy drukowanej 
przez media elektroniczne. Jak 
się okazuje, papierowe wyda-
nia gazet. Nie mają się aż tak źle. 
- Wymagający czytelnicy, któ-
rych interesuje treść, a nie tyl-
ko nagłówki, nadal wolą sięgać 
po tradycyjną papierową formę, 
niż czytać z ekranów smartfo-
nów czy tabletów – mówił Mar-
cin Malinowski. 

W drugiej części zaprosili-
śmy do dyskusji opiekunów ga-
zetek szkolnych. Opowiadali oni 
o sposobach dystrybucji, pomy-
słach na znajdowanie ciekawych 
tematów, współpracy z uczniami 
nad kolejnymi numerami szkol-

nych wydawnictw. Rozmawiali-
śmy także o przyszłości tego typu 
periodyków. Nasz konkurs daw-
no wkroczył w wiek dorosły i chy-
ba warto pomyśleć o unowocze-
śnieniu jego formuły. Głównym 
powodem jest właśnie zmieniają-
cy się rynek mediów, co zauwa-
żalne jest od szczebla ogólno-
polskiego aż po lokalny. Gazetki 
funkcjonują z powodzeniem na 
stronach internetowych i porta-
lach społecznościowych. Rozwa-
żamy, czy w kolejnych edycjach 
nie nagradzać również aktywno-
ści szkolnych redakcji w sieci.

Na 21. edycję Konkursu 
Młodych Dziennikarzy wpłynę-
ło 11 gazetek szkolnych z terenu 
miasta i powiatu sochaczewskie-

go. Z racji tego, że nie zgłosiły się 
tytuły ze szkół średnich, redak-
cja postanowiła przyznać nagro-
dy bez podziału na szkoły pod-
stawowe i gimnazja, pamiętając 
jednocześnie o zróżnicowaniu 
wiekowym uczestników. 

Pierwsze miejsce, ex aequo, 
zajęły: „Zygzak” ze Szkoły Pod-
stawowej w Brzozowie oraz 
„Młodziesz” z Gimnazjum w 
Młodzieszynie. Redakcje zwy-
cięskich gazetek szkolnych 
otrzymały nagrody w posta-
ci wielofunkcyjnych urządzeń 
(drukarka kolorowa, skaner). 
Równie atrakcyjne urządzenia 
elektroniczne otrzymali zdo-
bywcy drugiego miejsca – ga-
zetka „Widziadełko” z Zespo-

łu Szkół w Erminowie oraz 
zdobywcy trzeciego miejsca 
–  gazetka „Styk” wydawana 
w Gimnazjum w Młodzieszy-
nie. Fundatorem wszystkich na-
gród był burmistrz miasta Piotr 
Osiecki. Redakcja „Ziemi So-
chaczewskiej” przyznała też 
dwa wyróżnienia. Otrzymały je 
gazetki „Co w szkole piszczy” ze 
Szkoły Podstawowej w Młodzie-
szynie oraz „Wieści ze Szlaku” z 
Młodzieżowego Ośrodka Wy-
chowawczego w Załuskowie. 
Ponadto do tegorocznej edy-
cji konkursu zgłosiły się tytu-
ły: „Szkolne wieści” z SP w Pa-
protni; „Trójwieści” z SP nr 3 w 
Sochaczewie; „Żaczek” z SP w 
Kapturach; „Kufer” z ZS w Ko-
złowie Szlacheckim; „Bez Tytu-
łu” z SP nr 2 w Sochaczewie. 

Komisja konkursowa przy-
znała również 12 nagród in-
dywidualnych – Kolorowych 
Ołówków – za ciekawe pu-
blikacje, rysunki lub rubry-
ki. Otrzymali je: Julia Kryszto-
wiak „Co w szkole piszczy” za 
tekst „Gadżet-mania”; Aleksan-
dra Gałka za rysunki w gazet-
ce „Styk”; Ania Czubla i Maja 
Cieślak „Trójwieści” za wy-
wiad z biskupem łowickim ks. 
Andrzejem F. Dziubą; Patrycja 
Zielonka „Młodziesz” za tekst 
„Gimnazjalisty portret wła-
sny”; Hanna Kilian „Bez Tytu-
łu” za tekst „Kartki z pamiętni-
ka Hanki”; Natalia Ludwiczak 
i Renata Leszczyńska „Widzia-
dełko” za piękne opowieści o 
księżniczkach; Mateusz Zda-
nowski „Szkolne Wieści” za 
cykliczny komiks „Warrior-
-Man”; Zuzanna Gołębiewska 
„Szkolne Wieści” za legendę o 
Sochaczewie; Sebastian Łache-
ta „Żaczek” za tekst „Plastycz-
ne osiągnięcie Sebastiana”. Po-
nadto komisja postanowiła 
przyznać pamiątkowy dyplom 
Gabrieli Adamczyk z MOW 
Załusków za wiersz pt. „Moje 
marzenie” zamieszczony w ga-
zetce „Wieści ze Szlaku”. Jak za-
wsze Kolorowe Ołówki wyko-
nała i ufundowała Pracownia 
Reklamowa ADAMS.

Po wręczenie nagród za-
prosiliśmy młodych dziennika-
rzy na poczęstunek do znajdu-
jącej się w kramnicach Pizzerii 
Da Grasso.

Zygzak i Młodziesz najlepsze
Czy istnieje przyszłość dla prasy drukowanej, czy umrze ona śmiercią naturalną, a zastąpią ją w 
całości media elektroniczne? Jak zmienią się gazetki szkolne po likwidacji gimnazjów i przywróceniu 
ośmioklasowych podstawówek? Na te i inne pytania starali się odpowiedzieć uczestnicy 21. 
Konkursu Młodych Dziennikarzy, organizowanego przez dwutygodnik „Ziemia Sochaczewska”.

Redakcje „Zygzaka” i „Młodziesza” z nagrodami ufundowanymi 
przez burmistrza Piotra Osieckiego

Kolorowe Ołówki wręczał nasz gość, Marcin Malinowski

Opiekunowie szkolnych gazetek dyskutowali o ich przyszłości

Nowa lokalizacja geodezji i PINB
Jak informuje starostwo powiatowe 8, 9 i 12 czerwca, 
z uwagi na przeprowadzkę do nowego lokalu, Wydział 
Kartografi i, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 
nie będzie przyjmował interesantów. Od wtorku 13 
czerwca wydział ten zmienia swoją siedzibę. Przenosi 
się na ul. Marszałka Józefa Piłsudskiego 65,  II piętro, 
pomieszczenia  po byłym internacie szkolnym. 
Jednocześnie pod tym samym adresem od 29 maja br. 
pracuje Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego 
w Sochaczewie, który przeniósł się z ul. Ziemowita. 

Absolutorium 
dla zarządu powiatu
Głównym tematem sesji rady 
powiatu, która odbyła się 26 
maja, było wykonanie budże-
tu w 2016 roku. Sprawozdanie 
fi nansowe zostało przyjęte 
przez Regionalną Izbę Obra-
chunkową, komisję rewizyjną 
i ostatecznie przez radę powia-
tu, która udzieliła zarządowi 
absolutorium za miniony rok. 

Jak poinformowała skarbnik 
powiatu Teresa Pawelak, plan 
dochodów według stanu na 
dzień 31 grudnia 2016 roku 
został zrealizowany w kwo-
cie ponad 74,2 mln zł, czyli 
w 100,8% planu. Jeśli chodzi 
o ubiegłoroczny plan wydat-
ków został on wykonany w 
kwocie prawie 71 mln zł, co 
stanowiło ponad 96% zało-
żeń. Skarbniczka zaznaczyła, 
że budżet w trakcie roku był 
wiele razy zmieniany, choćby 
z powodu pozyskania dodat-
kowych dochodów.

- Zarząd powiatu zreali-
zował wszystkie zadania, ja-
kie postawiła przed nami 
rada w ubiegłym roku – mó-
wiła po głosowaniu nad ab-
solutorium starosta Jolanta 
Gonta. – Kolejny rok przy-
szło nam działać w bardzo 
trudnych warunkach. Przy-
pomnę, że jesteśmy zmusze-
ni do spłaty rat za znaczne 
zobowiązania, które powsta-
ły nie z naszej winy w cza-
sach rządów poprzednich 
władz powiatu. Mam tu na 
myśli po pierwsze zawyżoną 
subwencją oświatową, która 
wynika z podawania niewła-
ściwej liczby uczniów w na-
szych placówkach. Drugim 
problemem związanym ze 
szkolnictwem ponadgimna-
zjalnym, który także bardzo 
utrudnia nam pracę i rów-
nież na który nie mamy żad-
nego wpływu jest kwestia 
niżu demografi cznego. Jego 
efektem jest  zmniejszający 

się strumień ministerialnych 
środków fi nansowych dla 
naszego samorządu – pod-
kreślała starosta.

Wystąpienie Jolanty Gonty 
były wstępem do bardzo trud-
nej decyzji rady. Chodzi o pod-
niesienie pensum dla nauczy-
cieli pedagogów, logopedów i 
psychologów, pracujących w 
powiatowych szkołach, czy-
li tygodniowego obowiązko-
wego wymiaru czasu zajęć dy-
daktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych z 20 do 24. W 
chwili obecnej dotyczy to 9 
osób zatrudnionych w prowa-
dzonych przez starostwo pla-
cówkach. Jak wyjaśniała Jo-
lanta Gonta, trudna sytuacja w 
oświacie nie pozostawia właści-
wie władzom powiatu wyboru.

- Chciałam podkreślić, 
że bardzo szanuję zawód na-
uczyciela. Rozumiem jak wie-
le serca i pracy wkładają oni 
w wychowanie naszych dzie-
ci. Gdyby sytuacja fi nansowa 
powiatu była dobra, namawia-
łabym nawet do zmniejsze-
nia pensum do minimum. Nie 
możemy sobie jednak pozwo-
lić na tworzenie nowych eta-
tów w placówkach dydaktycz-
nych. Niestety, musimy spłacać 
zobowiązania, których nie po-
czyniliśmy – mówiła starosta.

Radni po zważeniu wszyst-
kich za i przeciw, stosunkiem 
głosów dziesięć „za”, dwa „prze-
ciw”, (przy siedmiu wstrzy-
mujących się) zatwierdzili 
rozszerzenie liczby godzin dy-
daktycznych. (seb)



18

Jest wtorek 30 maja, tuż po 
godzinie 9.00. Prawie let-
nie upały powoli zalewają 
ulice Sochaczewa. Aż przy-
jemnie jest schować się w 
chłodnych szkolnych mu-
rach przy ul. Hanki Sawic-
kiej, gdzie w galerii Sekcji 
Edukacji i Klubu Nauczy-
ciela Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury odbywa się 
wernisaż twórczości Jadwi-
gi Orczyk-Miziołek.

W świetle dnia różnorod-
ność prac artystki odbija się 
ciepłym lazurem od jasnych 
ścian, a mali adepci sztuki, 
wraz ze swoimi wychowawca-
mi, z zaciekawieniem słuchają 
kierownik Klubu Nauczycie-
la pani Teresy Kłujszo, która 
przedstawia malarkę i jej ma-
lowane morzem obrazy. Kolo-
rowe pejzaże świetnie współ-

grają z wesołymi piosenkami 
wykonanymi przez wokali-
stów Piotra Milczarka, któ-
rych występy wpisały się już 
na stałe w kanon tego miejsca.

I słusznie zauważyła 
naczelnik Wydziału Kul-
tury, Sportu i Organizacji 

Pozarządowych UM Aga-
ta Kalińska, że, zarówno w 
przedstawionych ikonach, 
kwiatach, abstrakcjach, jak i 
ręcznie malowanych jedwa-
biach Jadwigi Orczyk-Mi-
ziołek, widać spokój płyną-
cy prosto z serca malarki, 

którym podzieliła się z ma-
łymi gośćmi, którzy prze-
cież dorosną i kolejnym po-
koleniom może przekażą 
cząstkę sztuki i emocje w 
niej schowane, a tu - w Klu-
bie Nauczyciela – pokazane.

Wracając jednak do 
wernisażu, murów szko-
ły i zwyczajnych ludzkich 
spraw - warto eksperymen-
tować ze sztuką nie tylko ze 
względu na przygodę, lecz 
także dla… ubrania. „Po-
plamiona” farbami gar-
deroba nabiera wręcz baj-
kowego uroku, godnego 
pozazdroszczenia. Dowo-
dem na to jest chociażby 
bluzka Jadwigi Orczyk-Mi-
ziołek, w której wystąpiła na 
wernisażu, przenosząc ci-
szę lazuru do dnia codzien-
nego.
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To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Bo zdarza się często że to nie jest lekko
W dłoń wziąć dłoń
I nie myśl że ja o walentynkach i historiach z cyklu
Wiosenny park i oni wtuleni
Jest też inne trzymanie za rękę
Pomarszczone i ze zmęczoną skórą
Skórą przezroczystą na której widać dekady
Piątą siódmą a czasem i dziesiątą
I tam są palce które gładziły cię po głowie
To dłonie które ci robiły na śniadanie mleko
A na obiad dwudaniowy było wszystko
Co kochasz i śni ci się do dzisiaj
Trzymanie takiej ręki to wielka sztuka
Delikatnego przeprowadzania kogoś przez rzekę
Z tego najdoskonalszego ze światów
To sztuka mówienia ciepłem dłoni
Miniuściskami
I gładzeniem mimowolnym
Chwytaniem wspomnień
Żegnaniem kawałka siebie

To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Jak nic innego na świecie

J. Jankowski

To już druga edycja konkursu, 
który  odbędzie się 23 czerwca o 
godz. 18.00 podczas spotkania 
„Między Kartkami” w Klubie 
KONTRAST Sochaczewskie-
go Centrum Kultury przy ul. 15 
Sierpnia 83.

Konkurs poetycki jest im-
prezą otwartą, przeznaczoną 
dla wszystkich miłośników po-
ezji z terenu miasta, powiatu so-
chaczewskiego oraz twórców z 
całego kraju, którzy ukończyli 
16 lat - zarówno amatorów, jak 
i profesjonalistów (zrzeszonych, 
jak i niezrzeszonych w związ-
kach twórczych).

Każdy autor może zgłosić 
dwa utwory poetyckie, które 
stanowią oryginalne dzieła jego 
pracy twórczej, nigdzie dotąd 
nie nagradzane i nie publiko-
wane. Tematyka utworów jest 
dowolna. Utwory zgłaszane do 
turnieju nie powinny przekra-
czać 50 wersów.

Uczestnicy turnieju mają 
za zadanie osobiście zaprezen-
tować przed zgromadzoną pu-
blicznością oraz jurorami dwa 
utwory poetyckie własnego au-
torstwa.

Zgłoszenia utworu nale-
ży dokonać nadsyłając maszy-
nopis lub wydruk kompute-
rowy na adres: Sochaczewskie 
Centrum Kultury, ul. 15 Sierp-

nia 83, 96-500 Sochaczew lub 
na adres e-mail: klubliteracki@
gmail.com do 20 czerwca 2017r. 
z dopiskiem na kopercie: „Bi-
twa na dwa wiersze” lub osobi-
ście na godzinę przed rozpoczę-
ciem konkursu.

Wyboru najlepszych wier-
szy i podziału nagród doko-
na jury powołane przez dy-
rektora SCK. Obradom jury 
II edycji konkursu przewod-
niczył będzie Maciej Woźniak 
- poeta, felietonista muzycz-
ny i literacki, który publiko-
wał m.in. w „Tygodniku Po-
wszechnym”, „Twórczości”, 
„Literaturze na Świecie” no-
minowany do Nagrody im. 
Józefa Czechowicza, Nagrody 
Literackiej Gdynia, Nagrody 
Poetyckiej im. K.I. Gałczyń-
skiego – Orfeusz 2013.

Organizator przewidział 
dla zwycięzców dwie nagro-
dy: w tym Główną Nagrodę 
pieniężną w wysokości 100 zł i 
drugą pieniężną w wysokości 
50 zł oraz wyróżnienia w posta-
ci dyplomów.

Wszelkie dodatkowe in-
formacje udzielane są pod 
nr tel. (46) 863 07 68, a re-
gulamin konkursu można 
pobrać ze strony www.sck.
sochaczew.pl

Serdecznie zapraszamy!

(Przed) Ostatni taki bal
Tańczyłaś w czerwonej sukience
Chciałaś tańczyć więcej i więcej
Jak rosa co pragnie żyć dłużej niż świt

Ogarniałaś ręką loki i niesforny kosmyk
By nie stracić nic z niebiańskiego balu
Pośród żartów i salw śmiechu
Słychać było twój beztroski 
Jakby chciał w radosnym walcu kręcić się i kręcić

Tej biesiady i szaleństwa nie wytrzymał stół
Poddał się energii życia
Po nim runął cały świat
Taniec pękł na pół nastała cisza

Może kiedyś się zabliźni i zagoi tamten bal
Może znów zatańczysz w czerwonej sukience
Na niebieskiej polanie na wilgotnej łące

Mirona Miklaszewska – Sochaczewskie Wieczory Literackie 

To już prawie lato!!! Uwaga, za-
czynamy pełną przygód barw-
ną zabawę w SCK! W tym roku 
z kolorowych raf koralowych 
królowej Karoliny przeniesie-
my się do afrykańskiego bu-
szu, gdzie będziemy tańczyć, 
poznawać tajniki czarodziejek-
-plastyczek, tworzyć bajki-ba-
łałajki na scenie, a na koniec... 
NIESPODZIANKA! Dwa ple-
nery prosto z krainy muzyki i 
niesfornych kowbojów rodem z 
Dzikiego Zachodu! A wszystko 
to uwiecznimy aparatem pod-
czas sesji fotografi cznej! Zapi-
sy na LETNIE WARSZTATY 
ARTYSTYCZNE od ponie-
działku... a tygodniowy pobyt 
w naszej artystycznej krainie 
kosztuje 70 zł. Do zobaczenia!
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W środę, 24 maja wieczorem w 
sali balowej hotelu Chopin od-
był się drugi w tym roku kon-
cert z cyklu Sochaczewskich 
Spotkań z Chopinem. Wy-
stąpiła grupa jazzowa Atom 
Accordion Quintet.

Koncert był jednocześnie czę-
ścią programu VI edycji Fe-
stiwalu Muzyki Akordeono-
wej „Harmonia Espressiva” 
im. prof. Jerzego Jurka, który w 
dniach 24-25 maja odbywał się 
w Państwowej Szkole Muzycz-
nej I i II stopnia w Sochaczewie. 
Wzięło w nim udział około 80 
uczestników z całej Polski.

Atom Accordion Quintet 
to kolaboracja smyczkowej gru-
py jazzowej Atom String Quar-
tet (Dawid Lubowicz - I skrzyp-
ce, Mateusz Smoczyński - II 
skrzypce, Michał Zaborski - al-
tówka, Krzysztof Lenczowski - 
wiolonczela) i znanego polskie-
go akordeonisty Rafała Grząki. 
Na sochaczewskim koncer-
cie muzycy wykonali utwory 

z albumu wydanego w marcu 
2016 roku, na którym znalazły 
się cztery suity, łączące w sobie 
elementy polskiej muzyki lu-
dowej, jazzowej i współczesnej. 
Ideą wydawnictwa jest chęć 
udowodnienia szerszej publicz-
ności, że muzyka współcześnie 
komponowana może być przy-
jemna i zrozumiała nie tylko 
dla wyjątkowych melomanów.

Występ kwintetu zdecydo-
wanie przypadł publiczności 
do gustu. Nagrodzono muzy-
ków gromkimi brawami. Przy-
byłych do hotelu Chopin witały 
dyrektor sochaczewskiej szko-
ły muzycznej, Anna Wróblew-
ska oraz naczelnik Wydzia-
łu Kultury, Sportu, Turystyki 
i Organizacji Pozarządowych 
UM, Agata Kalińska. Koncer-
tu wysłuchali m.in. burmistrz 
Piotr Osiecki wraz z małżonką 
oraz zastępca burmistrza Ma-
rek Fergiński. Kolejny koncert 
z cyklu Sochaczewskich Spo-
tkań z Chopinem odbędzie się 
we wrześniu. (mf)

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Przygotowania do odsłonię-
cia tablicy trwały od stycznia. 
Wtedy to odbyło się pierwsze 
spotkanie władz miasta z am-
basadorem Hasanem Hasano-
vem i I Sekretarzem Ambasady 
Emilem Agaahmadovem. Jak 
mówił wtedy ambasador, wie-
lu Polaków odegrało znacząca 
rolę w rozwoju nauki, eduka-
cji, budowie miast, przemysłu 
i państwowości Azerbejdża-
nu, dlatego od 2012 roku am-
basada prowadzi projekt po-
święcony wybitnym Azerom i 
Polakom, którzy wnieśli swój 
wkład w szeroko rozumiany 
rozwój stosunków pomiędzy 
tymi krajami. Tablice i obeliski 
stanęły w wielu polskich mia-
stach, m.in. w Poznaniu i War-
szawie. Pomnik przyjaźni pol-
sko-azerskiej odsłonięto też w 
Gnieźnie, z okazji dwudziestej 
rocznicy nawiązania stosun-
ków dyplomatycznych między 
naszymi krajami. 

26 maja do grona miast 
zaprzyjaźnionych z Ambasa-
dą Azerbejdżanu dołączył So-
chaczew. Ambasador Hasanov 
przypomniał, że Antoni Kątski 
zasłużył się kulturze Azerbej-
dżanu chociażby przekładając 
XIX-wieczne utwory muzycz-
ne z lokalnego zapisu notacji 
muzycznej na zapis międzyna-
rodowy. 

W piątkowe popołudnie w 
SCK wystąpiła orkiestra Ca-
merata Mazovia. Jej drygent 
Artur Komorowski przybliżył 
zebranym postać Antoniego 
Kątskiego – jego liczne podró-
że, pracę pedagogiczną, świa-
towe trasy koncertowe. Jak 
mówił, jest on zafascynowany 
osobą muzyka i, jego zdaniem, 
warto, by dokonania artysty 
były jak najczęściej przypomi-
nane. Oprawę koncertu sta-
nowiły prezentacje multime-
dialne pokazujące krajobrazy 
i architekturę Azerbejdżanu 
oraz naszego miasta. W wy-
konaniu Cameraty usłyszeć 
można było nie tylko dzie-
ła kompozytora: „Polka So-
uvenir in Varsovie op. 159”, 
„Walc op. 151”,  „Polka op.81”, 

ale też utwory pochodzące 
z Azerbejdżanu: „Ashiqsay-
agi”, „Sari Gelin” i „Gorush”. 
Muzycy zagrali również kil-
ka mniej znanych sochaczew-
skiej publiczności kompozycji, 
takich jak „Polonez” i „Ku-
jawiak” Tomasza Kiesewet-
tera czy „L’aurore”  Ignacego 
Wojciechowskiego. Ostatni 
z wymienionych to młody, 
ale wielokrotnie nagradzany 
kompozytor mieszkający w 
Skierniewicach, który był spe-
cjalnym gościem wydarzenia. 
Muzyków Cameraty wspoma-
gał również Gamid Ibadullay-
ev - malarz, muzyk, performer 
i fotograf pochodzący z Azer-
bejdżanu, założyciel pracowni 
eksperymentów audiowizual-
nych w Sochaczewskim Cen-
trum Kultury.

P r awd z i w ą  n i e s p o -
dzianką dla gości był jednak 
występ najstarszej grupy 
tancerek Abstraktu. Zjawi-
skowa choreografi a uzupeł-

niła warstwę muzyczną, a 
całość zyskała zachwycający 
wydźwięk. Nic więc dziw-
nego, że koncert zakończył 
się owacją na stojąco.

Po części artystycznej 
przyszedł czas na ofi cjalne 
odsłonięcie tablicy poświę-
conej kompozytorowi. Do-
konał tego ambasador Hasa-

nov. W holu chodakowskiej 
fi lii otworzono również wy-
stawę poświęconą rodzi-
nie Kątskich oraz kulturze 
Azerbejdżanu. Potomkowie 
kompozytora opowiadali 
gościom o barwnych losach 
rodu, a pracownicy ambasa-
dy zachęcali do poznawania 
kultury ich kraju. 

Szanowni Państwo, już w przy-
szłym roku będziemy mieli za-
szczyt przedstawić historię jed-
nej z najbardziej zasłużonych 
jednostek ziemi sochaczewskiej. 
Z okazji 55. rocznicy powstania 
32. Pułku Lotnictwa Rozpozna-
nia Taktycznego zwracamy się 
do Państwa z apelem o użycze-
nie lub przekazanie pamiątek 
związanych z pułkiem. 

Państwa wkład w budowę wy-
stawy w Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
będzie nieoceniony! Pozwólmy, 
aby jednostka odżyła na nowo, a 
więzi koleżeńskie znów odzyska-
ły swoją moc! 

32. Pułk Lotnictwa Rozpo-
znania Artyleryjskiego powstał 
w 1963 roku na lotnisku w Byd-
goszczy na podstawie decyzji 
MON Nr 0036 z 26 październi-
ka 1962 roku oraz rozkazu do-
wódcy Lotnictwa Operacyj-
nego Nr 030/Org. z 6 kwietnia 
1963 roku. Jednostka rozpoczę-
ła działalność 19 kwietnia 1963 

roku, jednak już w maju tego 
roku została przeniesiona z Byd-
goszczy do Bielic koło Sochacze-
wa. Pierwszy rozkaz sygnowany 
„32.PLRA” wydano w Bielicach 
i dlatego za miejsce powstania 
jednostki uważa się to lotnisko. 
Bazą do sformowania pułku była 
20. Eskadra Lotnictwa Artyleryj-
skiego z Inowrocławia oraz jedna 
z eskadr rozwiązanego 48. Pułku 
Lotnictwa Myśliwskiego z Byd-
goszczy.  W ciągu kolejnych lat 
jednostka przechodziła szereg 
zmian organizacyjnych i sprzę-
towych. Począwszy od 1972 r. 
jedną z eskadr sochaczewskiego 
pułku zaczęto przezbrajać na sa-
moloty typu MiG-21 R. Kolejne 
samoloty tego typu przekazano 
do 32.PLRT, z 21.PLRT, w grud-
niu 1982 roku. W 1983 r. nazwę 
pułku zmieniono na 32. Pułk 
Lotnictwa Rozpoznania Tak-
tycznego. Pułk został rozformo-
wany 26 czerwca 1998 roku. 

Komitet obchodów,
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą

W hołdzie kompozytorowi
W chodakowskiej fi lii Sochaczewskiego Centrum Kultury uroczyście odsłonięto 
tablicę poświęconą XIX-wiecznemu kompozytorowi Antoniemu Kątskiemu. 
Wydarzenie zorganizowano przy współpracy z ambasadą Azerbejdżanu, bowiem 
to z tym krajem artysta związał znaczną część swojej kariery. 

Akordeon i cztery smyczki

Zanim powstanie wystawa...

Ambasador Hasan Hasanow odsłania tablicę poświęconą Antoniemu Kątskiemu

Burmistrz Piotr Osiecki podkreślał dobre relacje miasta z Ambasadą Azerbejdżanu

Grupa Abstrakt w choreografi i przygotowanej specjalnie 
na ten koncert
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W Szkole Podstawowej nr 2 
w Sochaczewie odbył się I 
Szkolny Powiatowy Konkurs 
„Bezpiecznie Zdrowo Rowe-
rowo”. Oprócz sportowej ry-
walizacji, było dużo zabawy.

W zmaganiach wzięło udział 
osiem szkół podstawowych z: 
Młodzieszyna, Kozłowa Bi-
skupiego, Erminowa, Kur-
dwanowa, Nowej Suchej oraz 
sochaczewskich placówek - nr 
2, 3 i 4. Drużyny składały się z 

czterech uczniów klas V i VI: 
dwóch dziewczynek i dwóch 
chłopców.

Konkurs podzielono na 
trzy części. W pierwszej - teo-
retycznej - drużyny rozwiązy-
wały test z wiedzy o ruchu dro-
gowym z elementami pierwszej 
pomocy, następnie była jazda 
na czas po wyznaczonym to-
rze, a na koniec rowerowy test 
sprawności z jazdy „ósemką”, 
w rynnie, po tarce, slalomem, z 
przenoszeniem klocka. 

Po zliczeniu punktów ja-
sne stało się, że I miejsce wy-
walczyła Szkoła Podstawo-
wa nr 3, druga była Szkoła 
Podstawowa nr 2 w Socha-
czewie, a III miejsce zajęła 
Szkoła Podstawowa z Nowej 
Suchej. Zwycięskie szko-
ły otrzymały puchary i dy-
plomy, a uczniowie medale. 
Każdy uczestnik konkur-
su otrzymał dyplom i upo-
minek za udział. Przyznano 
też nagrody indywidualne za 

najszybciej pokonany tor ro-
werowy. Otrzymali je: Mar-
cel Barcewicz z SP nr 2, Mar-
cin Kobierecki z Zespołu 
Szkół w Erminowie i Stani-
sław Kubiak z SP w Kurdwa-
nowie.

Honorowy patronat nad 
imprezą objęła starosta Jolan-
ta Gonta. Pomysłodawcami i 
organizatorami konkursu byli 
nauczyciele wychowania fi -
zycznego - Aleksandra Kłos i 
Daniel Głowacki.

Z okazji Dnia Matki ratusz 
zaprosił panie na darmowe 
badania mammografi czne. 
Mogła z nich skorzystać każda 
sochaczewianka w wieku do 
49 i po 70 roku życia.

Mammobus przyjechał do nas 
27 maja i jak zawsze zaparko-
wał na placu Kościuszki. W 

gabinecie na kołach przebada-
ło się 37 sochaczewianek. Na 
zlecenie ratusza lekarze zaję-
li się zdrowiem pań spoza pro-
gramu NFZ i była to już druga 
tego rodzaju akcja w 2017 roku. 
Poprzednia, marcowa, z okazji 
Międzynarodowego Dnia Ko-
biet zachęciła do skontrolowa-
nia stanu zdrowia 41 pań.

Maciej Frankowski
maciej.frankowski@sochaczew.pl

Motoserce to coroczny cykl im-
prez organizowany w całej Pol-
sce przez członków zrzeszonych w 
Kongresie Polskich Klubów Mo-
tocyklowych. Głównym celem 
jest zbiórka krwi oraz inne działa-
nia wspierające ochronę zdrowia, 
stąd na terenie muzeum swoje 
stoiska ustawiły m.in. Szpital Po-
wiatowy w Sochaczewie oraz fun-
dacja DKMS prowadząca bank 
danych o potencjalnych dawcach 
szpiku kostnego i krwiotwórczych 
komórek macierzystych. Podczas 
każdej edycji sochaczewskiego 
Motoserca prowadzona jest rów-
nież zbiórka charytatywna. Tym 
razem kwestowano na rzecz Ze-
społu Szkół Specjalnych w Ermi-
nowie, na zagospodarowanie te-
renu przyszkolnego i utworzenie 
kompleksu rehabilitacyjno-tera-
peutycznego przy placówce.

Na scenie, rozstawionej 
przy budynku po byłym przed-
szkolu, odbyły się liczne poka-
zy. Instruktorzy Szkoły Tańca 
Pasjonat zaprezentowali kilka 
interesujących układów tanecz-
nych, zuchy ze Szkoły Podsta-
wowej nr 3, pod opieką instruk-
tor ZHP Krystyny Stańkowskiej, 
uczyli pierwszej pomocy i pro-
wadzenia resuscytacji krążenio-
wo-oddechowej. Był też pokaz w 
wykonaniu młodych zawodni-
ków Sochaczewskiego Centrum 
Sportów Walki. Publiczność 
rozgrzały rytmiczne i efektow-
ne tańce zaprezentowane przez 
Dream Team Zumba Fitness 
Ewy Osinskiej i Studia Tańca 

Smile Crew z Sochaczewskiego 
Centrum Kultury.

Imprezę poprowadziła Iza-
bela Goryniak, która tradycyj-
nie odpowiadała za licytację 
gadżetów. Wśród przedmio-
tów wystawionych na aukcję 
były m.in.: mistrzowski pas Mi-
strzostw Świata MMA zdoby-
ty w Maroku przez Łukasza 
„Kozę” Kozłowskiego, Beata 
Szustkiewicz przekazała ob-
razy i maskotkę owcy, Socha-
czewskie Stowarzyszenie Ka-
jakarzy ufundowało vouchery 
na naukę pływania kajakiem. 
Były też kupony na usługi ko-
smetyczne i wiele innych atrak-
cyjnych przedmiotów. Aukcja 

niektórych z nich nadal trwa. 
Można licytować na profi lu FB 
– Motoserce Sochaczew.

Koncerty zagrali - zespół 
MoherHead, jedyny w Polsce 
Tribute Band AC/DC śpiewa-
jący utwory Australijczyków 
w języku polskim oraz HLA-
4transplant - zawodowy zespół 
rockowy promujący transplan-
tację narządów. Dodatkowo na 
platformie pociągu grała so-
chaczewska grupa perkusyjna 
L’ombelico del Mondo.

Na terenach wokół sceny 
można było korzystać z wielu, 
cieszących szczególnie dzieci, sto-
isk handlowych. Były zabawki, 
wata cukrowa, lody i inne umi-

lające czas pyszności. Z kolei na 
ulicy Towarowej odbył się po-
kaz drogowego ratownictwa me-
dycznego. Uczestniczyły w nim 
dwa zastępy straży pożarnej (jed-
nostki KPPSP w Sochaczewie i 
OSP Niepokalanów) oraz karet-
ka do przewozu chorych. Po sy-
mulowanej kolizji dwóch samo-
chodów osobowych udzielono 
niezbędnej pomocy medycznej 
poszkodowanym kierowcom. 
Ponadto, przed siedzibą muzeum 
kolejnictwa, 37. dywizjon rakie-
towy Obrony Powietrznej zapre-
zentował część swojego uzbroje-
nia, w tym działo przeciwlotnicze 
zwane „kaczką” i ręczne wyrzut-
nie rakiet przeciwlotniczych.

Podczas imprezy odbył 
się także II Sochaczewski Bieg 
Wąskim Torem, zorganizowa-
ny przez Dragon Fight Club. 
W kilometrowym biegu prze-
łajowym - między wagona-
mi, przez torowiska i rozjazdy, 
po murach i płotach – wzię-
ło udział 30 zawodników i za-
wodniczek. Zwycięzcą kate-
gorii mężczyzn został Kamil 
Wargocki, zaś kategorii kobiet 
- Daria Jużyk. Najlepszych na-
grodzono na scenie pucharami. 

Za naszym pośrednictwem 
Klub Motocyklowy Boruta MC 
składa podziękowania wszyst-
kim, którzy zaangażowali się w 
organizację i przygotowania tego 
dnia, za ich energię, trud i wy-
konaną pracę. Wszystkim spon-
sorom i partnerom, wolonta-
riuszom i ludziom dobrej woli 
dziękuje za przekazane środki, 
które umożliwiły zapewnienie 
atrakcji w tym dniu. 

Serdecznie zapraszamy na 
spotkanie informacyjno-
-szkoleniowe na temat zakła-
dania, prowadzenia i zarzą-
dzania własną działalnością 
gospodarczą. Szkolenie po-
prowadzą eksperci z Fundacji 
Tax Care Inicjatywa Wspiera-
nia Przedsiębiorczości.

Tematyka szkolenia:

- wsparcie przy założeniu 
działalności gospodarczej,

- fi nanse w fi rmie,
- formy opodatkowania, 

źródła fi nansowania,
- pomoc w pozyskaniu 

środków unijnych,

- podstawowe zasady 
rozliczeń księgowych i po-
datkowych,

- porady prawne.
Spotkanie odbędzie się 

12 czerwca o godzinie 10.00 
w sali konferencyjnej Urzę-
du Miejskiego w Sochacze-
wie przy ulicy 1 Maja 16 (I 
piętro).

Udział w szkoleniu jest 
bezpłatny. Zapisy na szkole-
nie przyjmujemy pod nr tel. 
46 862 22 35 wew. 307.

Referat Obsługi Inwestora 
i Działalności Gospodarczej 

Urzędu Miejskiego

Bezpiecznie na dwóch kółkach

Charytatywne Motoserce
Po raz dziewiąty członkowie Klubu Motocyklowego Boruta MC zorganizowali 
imprezę charytatywną Motoserce. W niedzielę 28 maja na terenie sochaczewskiej 
Stacji Muzeum udało się zebrać około 10 litrów krwi oraz sporą sumę pieniędzy 
na rzecz Zespołu Szkół Specjalnych w Erminowie.

Prawie czterdzieści 
badań w jeden dzień

Szkolenie dla przedsiębiorców

Jak informuje spółka Ko-
leje Mazowieckie, korekta 
rozkładu wejdzie w życie 11 
czerwca. Jest ona podyk-
towana kolejnymi pracami 
modernizacyjnymi, które 
prowadzą PKP Polskie Linie 
Kolejowe S.A. 

Zmiany obejmą m.in. li-
nie Warszawa - Skierniewice, 
Warszawa - Dęblin, Warszawa 
- Radom, Warszawa - Działdo-
wo, Tłuszcz - Ostrołęka. 

Sochaczewian najbar-
dziej zainteresują zmiany 
na linii Warszawa - Łowicz, 
wynikające z modernizacji 
stacji Łowicz Główny. Wy-
brane pociągi skończą bieg 
na stacji Bednary, natomiast 
na odcinku Bednary - Ło-
wicz będzie kursowała au-

tobusowa komunikacja za-
stępcza. 

Dodatkowo, z uwagi na 
remont linii nr 447, ruch 
pociągów na odcinku War-
szawa Włochy - Warszawa 
Gołąbki w dniach 4 lipca - 
2 września będzie się odby-
wał wahadłowo po jednym 
czynnym torze. Część po-
ciągów ma kursować z po-
minięciem stacji Warszawa 
Gołąbki, Warszawa Ursus 
Północny oraz Warszawa 
Włochy. Niektóre pocią-
gi będą kursować według 
zmienionego rozkładu jaz-
dy.

Szczegółowy rozkład zo-
stał zamieszczony na stro-
nie internetowej www.ma-
zowieckie.com.pl w zakładce 
„Tabele rozkładów jazdy”.

Zmiany w rozkładzie jazdy

30 zawodników wzięło udział w Biegu Wąskim Torem

Tradycyjnie odbył się pokaz ratownictwa medycznego
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Historia imprezy ma już ćwierć 
wieku. Początkowo odbywała się 
ona w Lesie Gawłowskim, póź-
niej, ze względu na zwiększającą 
się z roku na roku liczbę uczest-
ników, przeniesiono ją do Bielic. 
W 25-letniej historii biegów wy-
startowało w sumie ponad 70 ty-
sięcy uczestników. Organizato-
rzy postanowili uczcić okrągła 
rocznice i przygotowali w tym 
roku wiele dodatkowych atrak-
cji i nagród. 

Uroczystość otwarcia odby-
ła się zgodnie z ceremoniałem 
olimpijskim. Bieżnią stadionu 
przeszły reprezentacje szkół bio-
rące udział w zawodach. Każ-
da z nich wcieliła się w wybra-
ne państwo należące do MKOl. 
Nagrodzono sześć szkół, któ-
re najlepiej zaprezentowały się 
podczas otwarcia biegów. Przy-
byłych gości witał główny or-
ganizator imprezy – prezes sto-
warzyszenia Europejskie Biegi 
Młodych Olimpijczyków, Mie-
czysław Głuchowski. Gościem 
specjalnym wydarzenia był pol-
ski zapaśnik, mistrz świata i Eu-
ropy, wicemistrz olimpijski, 
obecnie trener i sędzia zapaśni-
czy – Andrzej Supron. 

Z okazji jubileuszu organiza-
torzy wręczyli puchary dla szkół z 
najwyższą punktacją zespołową 
we wszystkich edycjach imprezy. 
Wśród podstawówek najlepsze 
wyniki na przestrzeni 24 osiąga-
li uczniowie Szkoły Podstawowej 
w Brzozowie (puchar Ministra 
Macieja Małeckiego). Na dru-
gim miejscu znalazła się Szkoła 
Podstawowej nr 1 w Rawie Ma-
zowieckiej (puchar Żywiec Zdrój 
S.A.), trzecim Szkoła Podstawo-
wa w Kamionie (puchar Cross-
-Park Full Body Workout). W 
klasyfi kacji gimnazjów najlep-
sze lokaty zajmowali reprezen-
tanci Publicznego Gimnazjum 
w Jedlińsku (puchar Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Sochaczewie), druga nagroda 
powędrowała do Gimnazjum w 
Młodzieszynie (Puchar Firmy 
Hegor), trzecią otrzymało Gim-
nazjum w Boguszycach (puchar 
TUiR WARTA). Pierwsze miej-
sce w punktacji zespołowej szkół 
ponadgimnazjalnych zdoby-
ło Liceum Ogólnokształcące w 

Sierpcu (puchar fi rmy Bakoma), 
drugie ZS RCKU w Sochaczewie 
(puchar Przewodniczącego Rady 
Powiatu w Sochaczewie), trzecie 
ZS w Teresinie (puchar Zbignie-
wa Bródki i Straży Pożarnej).

Nagrody specjalne otrzy-
mali także zawodnicy z naj-
większą liczbą zwycięskich 
biegów w 24-letniej historii im-
prezy. Odebrali je: Andrzej 
Wojtczak (7 zwycięstw), Rafał 
Muras (6 zwycięstw), Dagma-
ra Cybulska (6 zwycięstw). Do-
dajmy, że Dagmara, reprezentu-
jąca Liceum Ogólnokształcące 
im F. Chopina w Sochaczewie, 
podczas tegorocznych biegów 
triumfowała po raz siódmy. 

Z okazji jubileuszu 25-lecia 
imprezy miała również miejsce 
premiera książki „Biegi mło-
dych olimpijczyków 1993-2017”. 
Publikacja jest podsumowa-
niem dotychczasowych edycji 
zawodów. Oprócz licznych foto-
grafi i są w niej m.in. listy zwy-
cięzców, punktacje zespołowe 
szkół, wykazy współorganiza-
torów i sponsorów, oraz sylwet-
ki gości specjalnych. 

Tegoroczne zawody roz-
poczęły się od biegu osób spe-
cjalnej troski na 200 m. Wy-
startowało w nim, wraz z 
opiekunami, około 150 pensjo-
nariuszy domów pomocy spo-
łecznej. Sportowej rywaliza-
cji towarzyszyła miła atmosfera 
i dobra zabawa. Każdy swoim 
tempem, z pomocą lub bez, do-
tarł do mety i otrzymał medal.

W ramach regularnych za-
wodów przeprowadzono w su-
mie 20 startów. Pobiegli ucznio-
wie z 53 szkół podstawowych, 
reprezentacje 27 gimnazjów 
oraz ośmiu szkół ponadgim-
nazjalnych. Rywalizacja naj-
młodszych uczestników od-
bywała się na dystansie 500 m. 
Nastoletni lekkoatleci mieli do 
pokonania do 1,5 km. Pierw-
sze dziesięć osób przekraczają-
cych linię mety w każdym roze-
granym biegu, dzięki wsparciu 
licznych sponsorów, otrzymy-
wało atrakcyjne nagrody. Tra-
dycyjnie, zwycięzcy odjeżdża-
li z Bielic na nowych, wysokiej 
klasy rowerach, ufundowanych 
przez fi rmę Bikeland.

Udany biegowy jubileusz
Około 1200 zawodników i zawodniczek z blisko 90 szkół wystartowało w jubileuszowej 25. edycji Europejskich Biegów 
Młodych Olimpijczyków, które odbyły się w sobotę 3 czerwca na terenie jednostki wojskowej w Bielicach. 

Zwycięzcy indywidualni XXV Europejskich Biegów Młodych Olimpijczyków 
500 m klas I SP dziewcząt o Puchar Burmistrza Sochaczewa (67 zawodniczek)
Nadia Smyczek (Szkoła Podstawowa nr 1 w Rawie Mazowieckiej)
500 m klas I SP chłopców o Puchar Dowódcy 3 Warszawskiej Brygady 
Rakietowej Obrony Powietrznej (71 zawodników)
Mateusz Gruszweld (Szkoła Podstawowa nr 1 w Rawie Mazowieckiej)
500 klas II SP dziewcząt o Puchar Ministra Sportu i Turystyki (73 zawodniczki)
Wiktoria Bałdyga (Szkoła Podstawowa w Węgrowie)
500 m klas II SP chłopców o Puchar Starosty Sochaczewskiego (82 zawodników)
Mateusz Wojda (Szkoła Podstawowa nr 4 w Sochaczewie)
700 m klas III SP dziewcząt o Puchar Marszałka Województwa Mazowiec-
kiego (66 zawodniczek)
Adrianna Bany (Szkoła Podstawowa w Lesznie)
700 m klas III SP chłopców o Puchar Wójta Gminy Sochaczew (71 zawodników)
Kamil Jażdżyk (Szkoła Podstawowa nr 3 w Sochaczewie)
700 m klas IV SP dziewcząt o Puchar Firmy PHU Prima(76 zawodniczek)
Eliza Galińska (Szkoła Podstawowa w Pruszkowie) 
700 m klas IV SP chłopców o Puchar SIME Polska (76 zawodników)
Mikołaj Bednarczyk (Szkoła Podstawowa nr 3 w Sochaczewie)
700 m klas V SP dziewcząt o Puchar Wójta Gminy Teresin (73 zawodniczki)
Zuzanna Skibińska (Szkoła Podstawowa w Bulkowie)
700 m klas VI SP dziewcząt o Puchar Osady Puszczańskiej w Tułowicach 
(64 zawodniczki)
Natalia Borowiec (Szkoła Podstawowa nr 1 w Rawie Mazowieckiej)
1000 m klas V SP chłopców o Puchar Zajazdu 7 Mila w Młodzieszynie (63 zawodników)
Julian Ruman (Szkoła Podstawowa w Stoczku)

1000 m klas VI SP chłopców o Puchar Wójta Gminy Młodzieszyn (59 zawodników)
Kacper Zygmunciak (Szkoła Podstawowa nr 4 w Sochaczewie)
1000 m klas I gimnazjum dziewcząt o Puchar Firmy FAST Service 
(32 zawodniczki)
Kamila Nowak (Gimnazjum w Rybnie)
1000 m klas I gimnazjum chłopców o Puchar Prezesa Banku Spółdzielcze-
go w Sochaczewie (30 zawodników)
Adrian Kobza (Publiczne Gimnazjum w Jedlińsku)
1000 m klas II gimnazjum dziewcząt o Puchar Firmy Aljeka Group 
(26 zawodniczek)
Zuzanna Budnicka (Gimnazjum w Starych Proboszczewicach)
1000 m klas III gimnazjum dziewcząt o Puchar ZWiK Sochaczew 
(35 zawodniczek)
Magdalena Ciołak (Gimnazjum nr 2 w Rawie Mazowieckiej)
1500 m klas II gimnazjum chłopców o Puchar Firmy LAMEX Sochaczew 
(26 zawodników)
Jakub Kasza (Gimnazjum nr 3 w Sochaczewie)
1500 m klas III gimnazjum chłopców o Puchar Firmy BIKELAND (31 zawodników)
Kacper Gos (Gimnazjum nr 2 w Rawie Mazowieckiej)
1000 m szkół ponadgimnazjalnych dziewcząt o Puchar Radia Sochaczew 
(14 zawodniczek)
Dagmara Cybulska (LO im. F. Chopina w Sochaczewie)
1500 m szkół ponadgimnazjalnych chłopców o Puchar Drukarni 
w Chrzczanach (10 zawodników)
Michał Pawłowski (Zespół Szkół w Błoniu) 

Klasyfi kacja zespołowa szkół
Szkoły Podstawowej
1.  Szkoła Podstawowa nr 4 w Sochaczewie  131
2.  Szkoła Podstawowa nr 1 w Rawie Mazowieckiej 127
3.  Szkoła Podstawowa nr 3 w Sochaczewie  104
4.  Szkoła Podstawowa w Jedlińsku  100
5.  Szkoła Podstawowa w Bieniewicach  91
6.  Szkoła Podstawowa nr 4 w Rawie Mazowieckiej 85
Gimnazja
1.  Publiczne Gimnazjum w Jedlińsku  118
2.  Gimnazjum w Młodzieszynie    50
3.  Gimnazjum w Rybnie    48

4.  Gimnazjum w Bielawach    46
5.  Gimnazjum w Cielądzu    44
6.  Gimnazjum nr 3 w Sochaczewie   42
Szkoły ponadgimnazjalne
1.  LO im. F. Chopina w Sochaczewie   39
2.  ZSCKP w Sochaczewie    27
3.  ZSO w Boguszycach     27
4.  ZS im. J. Iwaszkiewicza w Sochaczewie   26
5.  Zespół Szkół w Błoniu    19
6.  ZSMR w Piątku     15

Biegi najmłodszych były najliczniej obsadzone

Jednym z wręczających puchary był Dariusz Dobrowolski

Wielokrotni zwycięzcy EBMO

Imprezę rozpoczął start osób specjalnej troski
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PŁYWANIE

Bieg ma na celu upamięt-
nienie żołnierzy Cicho-
ciemnych - elity polskiej 
dywersji z czasów II woj-
ny światowej. Trasa biegu 
jest bardzo urozmaicona 
- wiedzie brzegiem i kory-
tem rzeki Bzury, na całym 
dystansie rozmieszczone 
są liczne przeszkody, tak 
naturalne, jak i sztuczne. 
Koniec biegu będzie miał 
miejsce na plaży miejskiej 
nad Bzurą, tuż obok ruin 
Zamku Książąt Mazowiec-
kich.

- Każda edycja Biegu Ci-
chociemnych cieszy się co-
raz większym zaintereso-
waniem. Impreza w pełni 
spełnia oczekiwania uczest-
ników, którzy dobrze się ba-
wią – mówi główny organi-
zator biegu, prezes Dragon 
Fight Club Sochaczew, Sła-
womir Cypel. - W pierwszej 
edycji wystartowało 120 za-
wodników, w drugiej 200, 
w trzeciej 300. Teraz prze-
widzieliśmy limit miejsc do 
400. Został on wyczerpany. 
Każdy zawodnik otrzymu-
je atrakcyjny pakiet starto-
wy (batony energetyczne, 
napoje, pamiątkową koszul-
kę), a po dotarciu do mety 
medal. Na pierwszą trójkę w 
poszczególnych kategoriach 
czekają też puchary i atrak-

cyjne nagrody – dodaje Sła-
womir Cypel.

Bieg wystartuje o godzi-
nie 11.00 z plaży miejskiej 
w Sochaczewie. W tym sa-
mym miejscu będzie też 
meta. Zawodnicy będą po-
konywać trasę zarówno uli-
cami miasta, jak i korytem 
Bzury. Pokonają natural-
ne przeszkody terenowe 
rozmieszczone na skarpie 
biegnącej wzdłuż rzeki i 
przygotowane przez organi-
zatorów na terenie toru mo-
tocrossowego. 

Podobnie jak w po-
przednich edycjach bie-
gu do wyboru będą dwie 

trasy. sześciokilometrowa 
dla początkujących i bar-
dziej wymagająca dla za-
awansowanych zawodni-
ków o dystansie ok. 14 km. 
Na dłuższej trasie, oprócz 
klasyfikacji generalnej, za-
wodnicy będą podzieleni 
na siedem kategorii: open 
kobiet i mężczyzn, straży 
pożarnej, służb mundu-
rowych, organizacji pro-
obronnych, mieszkańców 
Sochaczewa, zawodników 
MMA.

Głównym organizato-
rem IV Sochaczewskiego 
Biegu Cichociemnych jest 
klub MMA Dragon Fight 

Club Sochaczew. Współ-
organizatorami są: Funda-
cja Cichociemnych Spado-
chroniarzy Armii Krajowej, 
Fundacja Edukacji dla Bez-
pieczeństwa, Burmistrz 
Miasta Sochaczewa - Piotr 
O s i e c k i ,  H a n g a r o u n d 
Chapter Sochaczew Boruta 
MC Poland. Imprezę wspie-
rają jednostka wojskowa w 
Bielicach pod Sochaczewem 
oraz spadkobiercy spado-
chronowej formacji Cicho-
ciemnych, czyli Jednostka 
Wojskowa „Grom”. Wyda-
rzenie odbywa się pod pa-
t ronatem Ministerst wa 
Obrony Narodowej.

Bieg nurtem rzeki
To bardzo wymagający bieg przełajowy, porównywalny do takich imprez jak Runmageddon 
czy Bieg Katorżnika. W niedzielę 25 czerwca wystartuje czwarta edycja sochaczewskiego Biegu 
Cichociemnych, którego organizatorem jest Dragon Fight Club Sochaczew. 

3 czerwca zawodnicy UKS „Sió-
demka” Sochaczew, wystartowali 
w Płocku w Ogólnopolskim Tur-
nieju Judo w kategorii wiekowej 
dzieci. Podopieczni trenera Janu-
sza Piechny wywalczyli dziewięć 
medali: cztery złote, dwa srebr-
ne, trzy brązowe medale i jed-
no punktowane piąte miejsce. 
W klasyfi kacji drużynowej so-
chaczewska „Siódemka” wśród 
czternastu klubów została sklasy-
fi kowany na trzecim miejscu.

Wyniki:
roczniki 2007-2008
I miejsca: Olga Piechna (dwa medale 50 kg i 60 kg)
Dominik Białobrzeski (26 kg)
II miejsce: Szymon Jesionek (26 kg)
III miejsce: Karol Wróbel (50 kg)
V miejsce: Adam Mondroń (33 kg)
roczniki 2005-2006
I miejsce: Konrad Nowicki (33 kg)
III miejsce: Piotr Łuszczyk (38 kg)
roczniki 2009-2011
II miejsce: Oliwia Bombała (34 kg)
III miejsce: Jakub Chrost (22 kg)

Dziewięć medali z Płocka

Zawodniczka SKTS Katarzyna 
Grzybowska-Franc reprezento-
wała Polskę w Mistrzostwach 
Świata Seniorek i Seniorów w 
tenisie stołowym, rozegranych w 
Niemickim Düsseldorfi e. 

Niestety nasza zawodniczka nie 
sprawiła żadnej niespodzianki i 
szybko pożegnała się z turniejem. 
Pani Katarzyna, zarówno indywi-
dualnie jak i w grze podwójnej, tra-
fi ała już w pierwszych rundach na 
bardzo silnych przeciwników. 

Wyniki: 
Gra pojedyncza
Katarzyna Grzybowska-Franc – Ri Hyon Sim (Korea 
Południowa) 0:4 (7-11, 6-11, 5-11, 6-11)

Gra podwójna
Katarzyna Grzybowska-Franc, Natalia Partyka 
– Luisa Cardozo (Wenezuela), Neridee Nino 
(Wenezuela) 4:0 (11-4, 11-3, 11-3, 11-5)

Katarzyna Grzybowska-Franc, Natalia Partyka – W. 
Soo (Hongkong), NG Wing Ham (Hongkong) 1:4 
(7-11, 11-6, 6-11, 3-11, 5-11)

Gra mieszana
Katarzyna Grzybowska-Franc, Jakub Dyjas – Miyu 
Maeda (Japonia), Kenta Tazoe (Japonia) 0:4 
(4-11, 4-11, 5-11, 7-11)

Długo nie pograła

Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji w Sochaczewie zapra-
sza do zapisywania dzieci na 
wakacyjne kursy nauki pły-
wania. 

Zapraszamy dzieci powyżej 7 
roku życia najlepiej oswojone z 
zanurzaniem głowy i po wcze-
śniejszej wizycie na naszym ba-
senie. Dzieci poniżej 7 lat wcho-
dzą z opiekunem (dodatkowy 
bilet ulgowy) i ćwiczą z jego po-
mocą, pomoc może być wyma-
gana również przy starszych 
dzieciach. Maksymalna ilość 
grupy to 15 osób, minimalna 
10 osób.

Zajęcia odbęta się w 4 tur-
nusach: pierwszy 3-16.07 godz. 
15.00; drugi 17-23.07 godz. 

15.00; trzeci 1.07-11.08 godz. 
10.00; czwarty 1.07-11.08 godz. 
15.00. Opłata za turnus - 10 za-
jęć od poniedziałku do piątku 
po 45min - wynosi 120zł.

Program kursu zakłada 
oswojenie z wodą, nurkowanie, 
leżenie na wodzie na brzuchu, 
plecach z pomocą ściany, ma-
karonu, deski, samodzielnie, 
ruchy napędowe nóg do kraula 
na brzuchu i plecach, praca ra-
mion z deską do stylu grzbie-
towego, kraula, skoki do wody. 
Intensywność kursu będzie do-
stosowana do średniego pozio-
mu uczestników w grupie.

Zapisów można dokony-
wać pod numerem telefonu 
(046) 862-77-59 wew. 127, lub 
mailowo: mosirorka@interia.pl.

Wakacyjna nauka pływania

W sobotę 24 czerwca na si-
łowni zewnętrznej przy ul. 
Chopina 101 odbędą się III 
Mistrzostwa Sochaczewa 
w Podciąganiu na Drążku 
i Pompkach. Początek im-
prezy o godz. 12.00. Zgło-
szenia  przyjmowane będą 
od godz. 11.00. 

Poprzednie edycje zawodów 
cieszyły się dużą popular-
nością, Zachęcamy wszyst-
kich, którzy chcą sprawdzić 
siłę swoich rąk w podciąga-
niu na drążku i pompkach. 
Trzech najlepszych zawod-
ników w poszczególnych 

konkurencjach otrzyma pa-
miątkowe puchary, dyplo-
my oraz nagrody rzeczowe. 
Wszyscy otrzymają pamiąt-
kowe dyplomy za udział w 
zawodach.

Organizatorami impre-
zy są Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji oraz Grupa 
Pull and Push Team – Łu-
kasz Pawłowski, Michał Ka-
sprzak i Michał Główka. Po 
rozegraniu konkurencji bę-
dzie można obejrzeć pokaz 
Street Workout w wykonaniu 
Grupy Pull and Push Team 
oraz zawodników biorących 
udział w mistrzostwach.

Silnoręcy po raz trzeciDrugie miejsce weteranów

Złoto Maksymiliana
Zawodnik Orkan Judo Sochaczew Maksymilian Ża-

kowski został złotym medalistą, w wadze do 50 kg, w Inter-
national Judo Touranemnt Cupa Sperantelor 2017. Zawody 
odbyły się 2 kwietnia w mieście Sibiu w Rumunii. W tur-
nieju startowało około 500 zawodników. Maksymilian w 
drodze po złoto wygrał wszystkie, trzy walki przed czasem. 
Ponadto Konrad Romanowski w wadze do 34 kg uplaso-
wał się na piątym miejscu. Aleksander Dudek  zajął czwar-
te miejsce w wadze do 60kg.

W sobotę  3 czerwca na bo-
isku Narodowego Centrum 
Rugby 7 w Krakowie odbyły 
się VII Mistrzostwa Polski 
Weteranów. Drużyna Orka-
na Sochaczew zajęła w nich 
drugie miejsce. 

Oprócz naszej drużyny w mi-
strzostwach wystąpili Ogniwo 
Sopot, selekcje Lechia Gdańsk/
Old Blacks Pruszcz Gdański i 
WFS Siedlce & Friends, a poza 
konkursem francuski Les Z’Ar-
souilles Champs sur Marne i 
Juvenia Kraków Veterans.

Orkan wystąpił w skła-
dzie Paweł Adamczyk, Ma-

ciej Bobowicz, Zbigniew 
Dąbrowski (nagroda indy-
widualna dla najlepszego 
zawodnika młyna), Robert 
Dłutek, Sławomir Dudkow-
ski, Cezary Dudek, Kamil 
Dybiec, Sebastian Figat, Mi-
rosław Foryszewski, Mariusz 
Gmurczyk, Jacek Janiak, Sła-
womir Kitliński, Marcin 
Kłak, Marcin Kubiszewski, 
Zygmunt Majchrzak, Mar-
cin Marczewski, Maciej No-
wakowski, Jarosław Orliń-
ski, Konrad Pisarek, Paweł 
Radzymiński, Michał Szu-
lejewski, Sebastian Wątkow-
ski.
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PIŁKA NOŻNA

To już niemal stuprocentowo 
pewne, że Bzura Chodaków, po 
kapitalnych występach wio-
sną utrzyma się w IV lidze. Do 
rozegrania w tym sezonie bia-
ło-zielonym pozostały jeszcze 
tylko dwa mecze. Trzeba jed-
nak wciąż walczyć o punkty. W 
ostatnich trzech spotkaniach 
chodakowianie wywalczyli za-
ledwie dwa oczka.

W sobotę 27 maja Bzura podej-
mowała u siebie zespół Hutnika 
Warszawa. W pierwszej poło-
wie niewiele się działo, lecz trze-
ba przyznać, że to goście lepiej 
radzili sobie na boisku. Szansa 
na objęcie prowadzenia przez 
biało-zielonych nadarzyła się w 
52. minucie. Niestety, w sytuacji 

sam na sam Kamil Bartosie-
wicz nie zdołał pokonać bram-
karza przyjezdnych. Jak mówi 
stare piłkarskie porzekadło: 
niewykorzystane sytuacje się 
mszczą. W 76. minucie Hutni-
cy objęli prowadzenie po kapi-
talnym strzale z dystansu. Piłka 
po uderzeniu zza pola karnego 
wpadła w okienko bramki, nie 
pozostawiając szans na obro-
nę bramkarzowi Bzury – Seba-
stianowi Kotlarskiemu. Ostat-
ni kwadrans należał jednak do 
chodakowskiego zespołu, któ-
ry swoją przewagę udokumen-
tował golem w 90. minucie. Po 
dośrodkowaniu z rzutu rożne-
go, Maciej Pater skierował  gło-
wą piłkę do bramki, ratując 
cenny remis i jeden punkt.

Bzura Chodaków – Hutnik 

Warszawa 1:1 (0:0)
bramka dla Bzury: 90’ Maciej Pater

Rozegrane w środę 31 maja spo-
tkanie z liderem IV Ligi Mazo-
wieckiej – Pogonią Grodzisk 
Mazowiecki był meczem do 

jednej bramki. Goście przy ul. 
Chopina pokazali klasę i wy-
punktowali wszystkie sła-
be strony biało-zielonych. Do 
przerwy prowadzili dwoma 
bramkami. Zdecydowanie naj-
lepszym okresem gry Bzury był 
początek drugiej połowy. Wte-

dy dwa razy poważnie zagrozi-
li bramce przyjezdnych. Po golu 
kontaktowym mogło się wyda-
wać, że jeszcze losy tego meczu 
się nie rozstrzygnęły. Niestety 
chwilę potem Pogoń zdobyła 
trzeciego i czwartego gola. Tym 
samym chodakowski zespół 
stracił całkowicie ochotę na 
dalszą walkę. Potem piłkarze z 
Grodziska strzelili kolejne dwa 
gole i w pełni kontrolowali wy-
darzenia na boisku.
Bzura Chodaków – Pogoń 

Grodzisk Maz. 1:6 (0:2)
bramka dla Bzury: 56’ Adrian Binienda

Kolejny bezbramkowy remis 
w tym sezonie Bzura ugrała w 
Ciechanowie, w sobotę 3 czerw-
ca. W końcówce meczu nasi 

piłkarze mogli jednak rozstrzy-
gnąć mecz na swoją korzyść. 
Mieli ku temu dwie doskonałe 
okazje. Tomasz Oziemblewski 
przestrzelił mając przed sobą 
tylko bramkarza z Ciechano-
wa, a w 90. minucie po szybkim 
kontrataku Kamil Bartosiewicz 
trafi ł piłką w słupek. Na dwie 
kolejki przed końcem sezo-
nu Bzura zajmuje w tabeli bez-
pieczne 10. miejsce i jest prawie 
pewna utrzymania się w obec-
nej klasie rozgrywkowej. W 
przedostatniej kolejce biało-zie-
loni zagrają u siebie z rezerwa-
mi Wisły Płock. Początek me-
czu o 17.00, w sobotę 10 czerwca 
na stadionie przy ul. Chopina.
MKS Ciechanów – Bzura 

Chodaków 0:0

IV Liga Mazowiecka

Dwa remisy i dotkliwa porażka z liderem

Otwarte losowanie turnieju 
odbyło we wtorek 30 maja 
w kramnicach miejskich. 
Drużyny podzielono na 
sześć kategorii: dziewczęta 
szkoły podstawowe, kobie-
ty open, chłopcy klasy I-III 
SP, IV-VI SP, gimnazja oraz 
najliczniejszą grupę open. 

Uroczystego otwar-
cia imprezy dokonał pomy-
słodawca Turnieju Dzikich 
Drużyn – minister Maciej 
Małecki, który czuwa nad 
jego organizacją od 2001 
roku. Podczas tegorocznej 
edycji mecze trwały po 10 

minut i rozgrywane było na 
pięciu boiskach. Tradycyjnie 
zwycięskie drużyny otrzy-
mały atrakcyjne nagrody. 

Razem z turniejem na 
stadionie przy ul. Chopi-
na odbywał się festyn spor-
towy zorganizowany przez 
Sławomira i Piotra Cyplów 
z Dragon Fight Club So-
chaczew. Pierwszej pomo-
cy uczyły zuchy ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Socha-
czewie, pod opieką instruk-
tora ZHP Krystyny Stań-
kowkiej. Między meczami 
można było zjeść kiełbaskę 

z grilla. Za nagłośnienie im-
prezy odpowiadał Włodzi-
mierz „Jerry” Gerasik, który 
pomaga już w ten sposób od 
2002 roku. 

Ponadto współorganiza-
torami zawodów byli bur-
mistrz Piotr Osiecki, staro-
sta Jolanta Gonta, KS Bzura 
Chodaków, MOSiR Socha-
czew, Zespół Szkół w So-
chaczewie, Klub Wolon-
tariuszy działający przy 
sochaczewskim MOPS. Za-
wody odbyły się przy wspar-
ciu Funduszu Inicjatyw 
Obywatelskich. 

Piłkarska niedziela w Chodakowie
Ponad 40 ekip wzięło udział w XVII Turniej Dzikich Drużyn o Puchar Stowarzyszenia „Zamek”. W niedzielę 4 czerwca 
piłkarze i piłkarki rywalizowali na stadionie przy ul. Chopina i na boiskach chodakowskiego Zespołu Szkół.

Klasyfi kacja końcowa XVII Turnieju Dzikich Drużyn
Dziewczęta szkoły podstawowe
1.FC Minionki, 2.SP nr 7 Sochaczew, 
3.Orkan Sochaczew
Kobiety open
1.Grzeszne Pająki. 2.FC Kocierzew, 3.Błękit-
ne Wirusy, 4.Gim. nr 3 Sochaczew
król strzelców – Aleksandra Nowakowska 
(Grzeszne Pająki)
Chłopcy klasy I-III SP
1.AS Drewienka, 2.Promyk I, 3.Promyk II.
król strzelców – Bartek Pszczółkowski 
(Drewienka)

Chłopcy klasy IV-VI SP
1.Orły Seby, 2.SP nr 7 Sochaczew I, 3.Białe 
Orły
król strzelców – Eryk Tyl (SP tr 7 Sochaczew)
Chłopcy gimnazja
1.XD, 2.FC Wanderboys, 3.Warzywka
Król strzelców – Kacper Mijas (FC Wanderboys)
Open
1.Młode Wilki Reaktywacja, 2.Laga na 
Kazika, 3.MS Team
król Strzelców – Mariusz Kunikowski (Młode 
Wilki Reaktywacja)

Na boiskach Zespołu Szkół grały kobiety i reprezentacje gimnazjów

Pomysłodawca imprezy Maciej Małecki Najwięcej emocji przynosiła rywalizacja najmłodszych
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Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Impreza rozpoczęła się tuż po 
godzinie 15.00. Mieszkańców, 
w szczególności tych najmłod-
szych,  powitał burmistrz Piotr 
Osiecki. Frekwencja dopisała i 
nie można się temu dziwić. Miej-
ski Dzień Dziecka to rodzinny, 
międzypokoleniowy piknik, na 
który wybrać może się każdy. 

Zebranych nie trzeba było 
dwa razy zachęcać do wspólnej 
zabawy – amatorzy dmucha-
nych zamków, zjeżdżalni, mate-
racy do skakania czy gry w pił-
karzyki, wypełnili Integracyjny 
Ogród Zabaw i Sportu przy al. 
600-lecia. Olbrzymią popularno-
ścią cieszyła się ostatnia z wymie-
nionych gier czyli piłkarzyki w 
makro-skali, gdzie zawodnika-
mi ustawionymi na liniach były 
dzieciaki. Mecz z bohaterami 
tego dnia rozegrali burmistrz 
Piotr Osiecki i jego zastępca Ma-
rek Fergiński. Wszystkie atrakcje 
były oczywiście darmowe, o co 
zadbał główny organizator, czyli 
burmistrz, oraz sponsorzy. 

Ci, którzy zdecydowali się wy-
kazać umiejętnościami plastycz-
nymi, mogli liczyć na dodatko-
we upominki: słodycze i zabawki. 
Wystarczyło tylko pokolorować 
obrazek. Renata Kubik z Miej-
skiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

przygotowywała „balonowe cuda-
ki”, po które ustawiła się długa ko-
lejka dzieci. Nieopodal swoje obra-
zy z serii „Serengeti” prezentował 
Stanisław Werle. Na spragnionych 
czekały napoje, były też słodkości i 
stoiska z zabawkami.

O godz. 16.00 rozpoczę-
ło się przedstawienie teatral-
ne pt. „Muzykanci z Bremy” w 
wykonaniu krakowskiego stu-
dia teatralnego Krak-Art. Arty-
ści przyjechali do Sochaczewa na 
zaproszenie Miejskiej Bibliote-
ki Publicznej. Ich spektakl opar-
ty był na motywach baśni autor-
stwa braci Grimm opowiadającej 
o ośle, psie, kocie i kogucie, które 
uciekają od swoich złych właści-
cieli. Bohaterowie wyruszają do 
Bremy, aby zaciągnąć się do chó-
ru przy orkiestrze miejskiej. W 
trakcie podróży spotyka ich wiele 
przygód. Najmłodsi mieli okazję 
zobaczyć, jak się okazało, dla wie-
lu nieznaną, a jakże wartościową 
i budującą historię przyjaźni. 

Widzowie byli też zachęca-
ni do aktywnego włączenia się 
w spektakl, wspólnego tańca i 
śpiewu. Gdy tylko aktorzy zeszli 
ze sceny rozpoczął się program 
rozrywkowy Piotra Milczarka, 
czyli Wujcia Wariatuńcia i ze-
społu Pędzące Jaguary.  Dziecia-
ki - czyli najważniejsi bohatero-
wie tego dnia - mogły potańczyć 
na dyskotece pod chmurką. 

Tłumy na miejskim Dniu Dziecka
1 czerwca żadne dziecko w Sochaczewie nie może być zawiedzione. Od lat na maluchy czekają dmuchane zabawki, 
gry, zabawy, prezenty i wspólne tańce. Tak było również i w tym roku. Wystarczyło przyjść do ogródka jordanowskiego 
i świętować jeden z najweselszych dni w roku. Tak zrobiło wielu rodziców najmłodszych mieszkańców miasta.

Za nami trzecia edycja 
ogólnopolskiej Nocy Bi-
bliotek. W tegorocznej ak-
cji ponownie wzięła udział 
MBP w Sochaczewie, która 
przygotowała ofertę za-
równo dla dzieci, jak i dla 
dorosłych.

Maluchy oglądały sztukę „Czy 
Czerwony Kapturek czyta 
książki?” w wykonaniu kra-
kowskiego studia teatralne-
go Krak-Art., układały wła-
sne historie detektywistyczne, 
a wspólnie z „Juniorem Od-
krywcą” mogły wykonać che-
miczne eksperymenty. Tego 
dnia od 17.00 do 22.00 czytel-
nicy mogli oddać przetrzyma-
ne książki i nie zapłacić kary. 

Z kolei rodzice i dziad-
kowie zaproszeni zostali 
na spotkanie autorskie ze 
Sławomirem Koprem, au-
torem m.in. takich ksią-
żek jak: „Sławne Pary 
PRL” i „Żony Bogów”. Pi-
sarz przez półtorej godziny 
opowiadał o swoim warsz-
tacie, trudnych począt-
kach i równie trudnych 
kontaktach z wydawnic-
twami, gdy już zyskał po-
zycję rynkową. Jak mówił, 
od lat odkrywa i opisuje 
nieznane fakty z życia elit 
dwudziestolecia między-
wojennego i okresu PRL. 
Mamy taką historię, że nie 
wszystko jest w niej białe 
albo czarne – podkreślał. 

Wiele pomnikowych po-
staci wiodło podwójne ży-
cie, wpadało w nałogi, bu-
dowało swoją legendę na 
kłamstwie. W dyskusji z 
czytelnikami padały cie-
kawe nazwiska, ale o kim 
była mowa, odpowiedzi 
należy szukać w książkach 
Sławomira Kopra. 

Nocne spotkanie od-
było się także w oddzia-
le MBP w Chodakowie, 
gdzie najmłodszym zapro-
ponowano warsztaty pla-
styczno-techniczne, de-
tektywistyczne i literackie, 
zachęcano do wspólnego 
śpiewania i robienia pa-
miątkowych zdjęć w foto-
budce.

Atrakcyjna noc z książką Miejskiej Bibliotece Publicznej


